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آیت الله علوی گرگانی در دیدار مشاور وزیر کشور:

نقد  دولت باید
جنبه اصلاح گری داشته باشد

ایمان :یکی از مراجع تقلید معتقد است که اگر نقدی بر عملکرد دولت وجود دارد باید جنبه اصلاح گرایانه داشته باشد.
آیت الله سیدمحمدعلی علوی گرگانی روز شنبه در دیدار حجت الاسلام والمسلمین داود نمازی مشاور وزیر کشور در امور روحانیت و ائمه 
جمعه و جماعات خطاب به وی گفت: شما در واقع نماینده روحانیت در وزارت کشور هستید و امیدوارم رابطه سازنده ای با مراجع تقلید و علما 

داشته باشید که برای عالم اسلام و مملکت مفید واقع شود.
وی اضافه کرد: انتخاب نماینده برای تعامل با مراجع و علما روش خوبی است و امیدوارم همه وزارتخانه ها چنین روش را به کار ببرند. استاد 
برجسته حوزه علمیه تبادلاتی که بین روحانیت و مسئولان می شود را برای نظام اسلامی مفید دانست و تاکید کرد: ممکن است مراجع و علما 

نظراتی در مورد اداره کشور داشته باشند که از طریق نمایندگان آنها می توانند مطالب خود را منتقل کنند....

استان  صنعتي   مدیرعامل شرکت شهرکهاي  ایمان: 
عمده مشکلات واحدهاي صنعتي قم را تأمین مواد اولیه 

و سرمایه درگردش عنوان کرد.
سه  از  شرکت  مدیران  و  معاونین  از  جمعي  و  مدیرعامل 
واحد صنعتي مستقر در شهرك صنعتي شکوهیه بازدید کردند.

مهندس روح الله ابراهیمی طي این بازدید عنوان کرد: رسیدگي 

به مشکلات واحدهاي صنعتي در راستاي تسهیل امور و با هدف 
تسریع در امر راه اندازي واحدهاي تولیدي نقش مهم و بسزایي در 
شناسایي مشکلات بر سر راه صنعتگران دارد.وي در ادامه افزود: 
با شناسایي مشکلات واحدهاي صنعتي و بررسي موانع بر سر راه 
سعي مي شود تا حد توان نسبت به رفع موانع راه اندازي و فعال 

نمودن واحدهاي صنعتي کمك کرد.

مدیرعامل شرکت شهرکهاي صنعتي  استان قم:

مواد اولیه و سرمایه درگردش 
مشکل واحدهاي صنعتي قم است

همزمان با روزهای پایانی تعطیلات تابستانی صورت گرفت:

تشدید نظارت پلیس  راه بر جاده های استان قم

رئیس پلیس مبارزه با مواد مخدر استان قم اعلام کرد:

جاساز ی83 کیلو تریاک در باک تریلر

شمخانی در جلسه شورای عالی جامعه مدرسین:

تلاش آمریکا برای ایجاد ائتلاف 
ضد تروریسم مشکوک است
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ایمان: آیت الله هاشمی رفسنجانی رئیس مجمع تشخیص مصلحت نظام دولت یازدهم را نتیجه 
اراده مردم خواند و گفت: باید به دولتی که در اوج گرفتاری ها، مسئولیت پذیرفت، کمک کرد و 

دولت هم باید قدر حمایت های رهبری معظم و مردم را بداند.
آیت الله هاشمی رفسنجانی در ادامه سفر به مشهد مقدس، صبح دیروز در دیدار صنعت گران و فعالان 
اقتصادی استان خراسان رضوی، ایران را کشوری دانست که مجموعه ی امتیازات تاریخی، جغرافیایی، تمدنی 
و فرهنگی آن می تواند الگوی کشورها باشد که شرط آن فعلیت بخشیدن به ظرفیت های بالقوه است. رئیس 
مجمع تشخیص مصلحت نظام، متانت، نجابت، دلسوزی و اراده مردم ایران را برای ساختن کشور بی نظیر 
خواند و گفت: در مقاطع مختلف تاریخی، هر وقت انحرافی در مسیر حرکت جامعه ایجاد شد، مردم با شعور  
و شور وارد شدند که انتخابات سال 92 تازه ترین مصداق آن است. وی تشخیص مردم برای ترسیم خط سیر 
امور اجرایی را برخاسته از آینده نگری سیاسی و اجتماعی دانست و گفت: در مقطعی که کسی چنین نتیجه 
ای برای انتخابات متصور نبود، مردم نشان دادند که بسیار بهتر و عمیق تر از جریانها مسایل را درك می کنند. 

آیت الله  هاشمی رفسنجانی در پاسخ به اظهارات حاضرین در خصوص مشکلات اقتصادی و کشاورزی، با اشاره 
به مشکل کم آبی در مناطق مختلف  کشور ؛ گفت: در همین شرایط می بینیم که بسیاری از رودخانه ها مرزی 
هرز می روند و هیچ استفاده ای از آنها نمی شود. رئیس مجمع تشخیص مصلحت نظام با بیان طرح هایی 
که برای مهار آب های سطحی در استان های غربی و جنوبی کشور ایجاد شد، گفت: بهترین زمین ها را در 
استان های کرمانشاه، ایلام و خوزستان داریم که با مدیریت آب می توان به افزایش کمّی و کیفی محصولات 
کشاورزی رسید. وی آبیاری تحت فشار را یکی از طرح های مهم برای جبران کمبود آب در کشور دانست و 
گفت: حتی مقدمات گسترش این صنعت را در کشور فراهم کرده بودیم که متأسفانه به دلیل سوء مدیریت ها، 
می بینید که شرایط به کجا رسید! عضو مجلس خبرگان رهبری در بخش دیگری از سخنان خویش با اشاره 
به اهمیت فرهنگ در جامعه اسلامی، گفت: وقتی صحبت از فرهنگ می شود، بخشی از ذهن ها به این سمت 
می رود که میزان حجاب زنان در خیابان ها و عروسی ها و موسیقی ها و فیلم ها و اینترنت و ماهواره چگونه 

است، در حالی که فرهنگ علاوه بر اینها در اقتصاد، تولید و کار .....

افراد فاقد اهلیت اجازه تفسیر 
مسائل فقه حکومتی را ندارند

آیت الله هاشمی رفسنجانی:

نباید تندروها حرکت دولت را کند کنند

2

2

آیت الله محمد جواد فاضل لنکرانی:

پس از کش و قوس های فراوان:

رضا سیار فرماندار قم شد
فرماندار  عنوان  به  سیار  رضا  انتخاب  از  قم  استاندار  ایمان: 

شهرستان قم خبر داد.
حجت الاسلام والمسلمین محمد صادق صالحی منش روز گذشته در 
در  اطهار  ائمه  فقهی  مرکز  تحصیلی  آغاز سال  مراسم  برگزاری  حاشیه 
گفت وگو با خبرنگاران در پاسخ به سئوالی در خصوص انتخاب فرماندار قم 
گفت: رضا سیار به عنوان فرماندار قم انتخاب شده است. وی افزود: مسائل 

موجود بررسی شد و همه به اجماع رسیدند که آقای سیار فرماندار قم باشد 
و توافق لازم صورت گرفته است. حجت الاسلام صالحی منش خاطرنشان 
کرد:  به زودی مراسم معارفه فرماندار قم برگزار می شود. رضا سیار پیش 
از این رئیس سازمان جهاد کشاورزی استان قم بود که چندی پیش این 
مسئولیت به محمدرضا طلایی سپرده شد. گفتنی است، مراسم تودیع و 

معارفه فرماندار قم روز دوشنبه برگزار می شود. 

در نظر دارد: پروژه تعمیرات و نگهداری شبکه و انشعابات گاز، حفاظت از زنگ و وسایل گازرسانی 
منطقه 1 را از طریق مناقصه عمومی )یك مرحله اي( و پس از ارزیابي کیفي به مناقصه گران واجد شرایط واگذار 

نماید :
الف- شرح مختصر کار :

1(   شناسایي مسیر شبکه و شیرهاي گازي خطوط توزیع و تغذیه ؛
2(   عملیات همسطح سازي، گریسکاري و روانکاري شیرها ؛

3(   تعمیرات دوره اي و تعویض شیرها ؛
4(   تعمیرات و سرویس دوره اي ایستگاههاي تقلیل فشار و میترینگ در سطح استان .

ب- محل اجرا : سطح استان قم مي باشد.
ج- شرایط پیمانکاران متقاضی :

1(   توانایی انجام کار در مدت 365 روز تقویمی.
2( دارا بودن حداقل پایه 5 در رشته تأسیسات و تجهیزات و یا پایه 5 رشته نفت و گاز )رشته خطوط انتقال و 
مخازن و تلمبه خانه ها و شبکه هاي نفت و گاز( از معاونت برنامه ریزي و نظارت راهبردي و یا دارا بودن کد تأسیسات 

از اداره کار و امور اجتماعي.
3( توانایی ارایه ضمانتنامه بانکی یا وجه نقد )واریزي به حساب شماره 2174633403005 سیبا( به مبلغ 

95/000/000 ریال به عنوان سپرده شرکت در مناقصه همراه اسناد تحویلی.
4(   توانایی ارایه انواع ضمانتنامه های بانکی جهت اجرای تعهدات قراردادی.

د- مهلت اعلام آمادگی و دریافت اسناد مناقصه و ارزیابي کیفي تا تاریخ 1393/07/05 مي باشد.
 ـ- مهلت عودت اسناد ارزیابي کیفي و پاکات مناقصه تا پایان وقت اداري مورخ 1393/07/20 مي باشد. ه

و- جایگزیني پیشنهاد قیمت )پاکت ج( حداکثر تا ساعت 10:30 روز شنبه مورخ 1393/08/03 مجاز مي باشد.
ز- زمان گشایش پاکات ساعت 10:30 روز یکشنبه مورخ 1393/08/04 مي باشد.

مناقصه گران می توانند جهت خرید اسناد مناقصه )به مبلغ 270/000 ریال با لحاظ مالیات بر ارزش افزوده( به 
آدرس قم, بین میدان امام خمینی و میدان شهید زین الدین کوچه شماره 18 شرکت گاز استان قم، امور قراردادها 
WWW.nigc-qom.  :مراجعه نمایند. در ضمن این آگهی از طریق نشانی سایت شرکت گاز استان قم به آدرس

ir یا سایت پایگاه ملي اطلاع رساني مناقصات به آدرس WWW.Spac.ir قابل دریافت است.  
نکات قابل توجه : 

1(   ارایه مدارك فوق الذکر هیچگونه حقی را جهت متقاضیان ایجاد نخواهد کرد.
2( کارفرما در صورت درخواست پیمانکار منتخب ، به میزان 10درصد مبلغ اولیه پیمان به عنوان پیش پرداخت 

طبق شرایط پیمان و در ازاي ارایه ضمانتنامه بانکي به پیمانکار پرداخت مي نماید.
3(   شرکت گاز استان قم در قبول یا رد کلیه پیشنهادها مختار بوده و اعتراضی پذیرفته نخواهد شد.

4(   به پیشنهادهاي مشروط و مبهم و پیشنهادهایي که بعد از مدت مقرر در آگهي برسد مطلقاً ترتیب اثر داده 
نخواهد شد.

5( در صورت نیاز به اطلاعات بیشتر متقاضیان می توانند با شماره تلفکس امور قراردادهای شرکت گاز استان قم 
36620004-025 تماس حاصل فرمایند.     

روابط عمومی شرکت گاز استان قم

»آگهي فراخوان مناقصه عمومي«  تجدید مناقصه ) نوبت اول(

شرکت گاز استان قم
شماره مناقصه: 6/93

شماره مجوز: 287121
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ایمان: آیت الله هاشمی رفسنجانی 
رئیس مجمع تشخیص مصلحت نظام 
مردم  اراده  نتیجه  را  یازدهم  دولت 
خواند و گفت: باید به دولتی که در اوج 
گرفتاری ها، مسئولیت پذیرفت، کمک 
کرد و دولت هم باید قدر حمایت های 

رهبری معظم و مردم را بداند.
ادامه  در  رفسنجانی  هاشمی  آیت الله 
در  دیروز  صبح  مقدس،  مشهد  به  سفر 
اقتصادی  فعالان  و  گران  صنعت  دیدار 
کشوری  را  ایران  رضوی،  خراسان  استان 
دانست که مجموعه ی امتیازات تاریخی، 
جغرافیایی، تمدنی و فرهنگی آن می تواند 
الگوی کشورها باشد که شرط آن فعلیت 
بخشیدن به ظرفیت های بالقوه است. رئیس 
متانت،  نظام،  مصلحت  تشخیص  مجمع 
نجابت، دلسوزی و اراده مردم ایران را برای 
ساختن کشور بی نظیر خواند و گفت: در 
مقاطع مختلف تاریخی، هر وقت انحرافی 
در مسیر حرکت جامعه ایجاد شد، مردم 
انتخابات  با شعور  و شور وارد شدند که 
سال 92 تازه ترین مصداق آن است. وی 
تشخیص مردم برای ترسیم خط سیر امور 
اجرایی را برخاسته از آینده نگری سیاسی 
مقطعی  در  گفت:  و  دانست  اجتماعی  و 
که کسی چنین نتیجه ای برای انتخابات 
متصور نبود، مردم نشان دادند که بسیار بهتر 
و عمیق تر از جریانها مسایل را درك می 
کنند. آیت الله  هاشمی رفسنجانی در پاسخ 
به اظهارات حاضرین در خصوص مشکلات 
اقتصادی و کشاورزی، با اشاره به مشکل 
کم آبی در مناطق مختلف  کشور ؛ گفت: 
در همین شرایط می بینیم که بسیاری 
از رودخانه ها مرزی هرز می روند و هیچ 
استفاده ای از آنها نمی شود. رئیس مجمع 
تشخیص مصلحت نظام با بیان طرح هایی 
که برای مهار آب های سطحی در استان 
های غربی و جنوبی کشور ایجاد شد، گفت: 
بهترین زمین ها را در استان های کرمانشاه، 
ایلام و خوزستان داریم که با مدیریت آب 
می توان به افزایش کمّی و کیفی محصولات 
کشاورزی رسید. وی آبیاری تحت فشار را 
یکی از طرح های مهم برای جبران کمبود 
آب در کشور دانست و گفت: حتی مقدمات 
گسترش این صنعت را در کشور فراهم کرده 
بودیم که متأسفانه به دلیل سوء مدیریت ها، 
می بینید که شرایط به کجا رسید! عضو 
مجلس خبرگان رهبری در بخش دیگری 

از سخنان خویش با اشاره به اهمیت فرهنگ 
وقتی صحبت  گفت:  اسلامی،  جامعه  در 
از فرهنگ می شود، بخشی از ذهن ها به 
این سمت می رود که میزان حجاب زنان 
در خیابان ها و عروسی ها و موسیقی ها و 
فیلم ها و اینترنت و ماهواره چگونه است، در 
حالی که فرهنگ علاوه بر اینها در اقتصاد، 
تولید و کار، خلاقیت، اخلاص، پرهیز از ریا 
و ربا، وفای به عهد، صله رحم، شجاعت، 
انسان  امانت، مهربانی،  صراحت، صداقت، 
دوستی، گذشت، ایثار و ده ها موضوع مهم 
دیگر و  در همه شؤون جامعه ریشه دارد. 
نظام،  مصلحت  تشخیص  مجمع  رئیس 
اسلام و به ویژه تشیع را مکتب و مذهب 
انسان سازی دانست و گفت: رفتار و گفتار 
بزرگان دینی ما حکایت از توجه آنها به کار 
و رونق تولید دارد. وی با ارائه تحلیلی از نگاه 
سیاسی کشور به تولید در مقاطع مختلف، 
با  تعامل  بر اساس  گفت: در هر مقطعی 
همسایگان، کشورهای منطقه، جهان اسلام 
و نظام بین المللی، برنامه هایی داشتیم، جز 
مقطع 8 سال گذشته که روند معکوسی در 
روابط با کشورها ایجاد شد. آیت الله هاشمی 
در  را  کشورها  با  روابط  قطع  رفسنجانی 
جهان کنونی غیرممکن و متضمن خسارت 
های سیاسی و اقتصادی خواند و گفت: به 
جز اسرائیل که در آرمان های انقلاب یك 
رژیم نامشروع است، می توانیم با همه دنیا 
بر اساس اصل عزت، حکمت و مصلحت 
رابطه داشته باشیم و کار کنیم. عضو مجلس 
خبرگان رهبری کارآمدی اسلام برای اداره 
جامعه را برخاسته از اصول و فروع اسلامی 
دانست و گفت: دشمنان رند صحبت از ناکار 
آمدی اسلام می کنند و دوستان نادان با 

عملکرد خویش به آن ادعا دامن می زنند. 
به  نگری  عضو مجلس خبرگان سطحی 
فرهنگ در همه ابعاد سیاسی، اقتصادی و 
اجتماعی را بلای جوامع اسلامی توصیف 
کرد و گفت: خداوند می گوید که زمین را 
چون مرکب، رام شما کردیم تا بر آن سوار 
شوید و از نعمت های آن استفاده نمایید. 
رئیس مجمع تشخیص مصلحت نظام با بیان 
آیاتی از قرآن مجید که بر زندگی درست و 
توجه به بهره گیری از منابع زمین تأکید می 
کنند، گفت: با تفسیر واقعی می توان این 
فرهنگ را در جامعه فراگیر کرد که کارآفرینی 
بلکه به خاطر  نه تنها ضد ارزش نیست، 
ایجاد اشتغال و جلوگیری از بیکاری ها، یکی 
از بهترین کارهای فرهنگی است که جلوی 
خیلی از ضد فرهنگی ها را می گیرد. آیت الله 
هاشمی رفسنجانی در ادامه با برشمردن ابعاد 
فرهنگ، به فرهنگ تدوین سیاست های کلی 
نظام در جامعه اشاره کرد و گفت: بر اساس 
همان فرهنگ، اصل 44 قانون اساسی اصلاح 
شد که صدر و ذیلش در جهت تقویت بخش 
خصوصی و میدان دادن به مردم در کارهای 
امتیازات  برشمردن  با  وی  بود.  اقتصادی 
واگذاری کارها به مردم برای رونق تولید، گفت: 
به قانونی که مصوب مجمع و مورد تأیید 
رهبری بود و از آن انتظار انقلاب اقتصادی 
داشتند، به گونه ای عمل کردند که حتی در 
واگذاری ها از دولت به شبه دولتی ها رسیدیم. 
رئیس مجمع تشخیص مصلحت نظام با بیان 
اقدامات منفی دولت سابق در مسایل اقتصادی 
و سیاسی که ریشه در فرهنگ هم دارد، گفت: 
سرانجام مردم تصمیم گرفتند که نگذارند آن 
شیوه اجرایی بیش از این کشور را گرفتار 
تنگناهای سیاسی، اقتصادی و فرهنگی کند. 

آیت الله هاشمی رفسنجانی دولت یازدهم را 
نتیجه اراده مردم خواند وگفت: باید به دولتی 
که در اوج گرفتاری ها، مسؤولیت پذیرفت، 
کمك کرد و دولت هم باید قدر حمایت های 
رهبری معظم و مردم را بداند. وی با تشریح 
اوضاع کشور در آغاز دولت یازدهم و بیان 
شباهت ها و تفاوت های آن با دولت سازندگی 
در سال 68، گفت: با تنش زدایی، دولت هایی 
را که در زمان جنگ همراه صدام با ایران می 
جنگیدند، به میز مذاکره آوردیم که اول سند 
پیروزی سیاسی ایران را در سازمان ملل امضا 
کردند و سپس برای فایناس طرح های ایران 
صف بستند. رئیس مجمع تشخیص مصلحت 
نظام با بیان ارتباط سیاست خارجی با اقتصاد 
در هر دو بعد ملی و جهانی، گفت: می توان 
با ترسیم درست حرکت و پرهیز از تحریك 
از تشنج آفرینی  دولت ها و دوری کردن 
ها، قدرت های جهانی را مجبور به پذیرش 

مذاکرات عقلانی کرد.
نباید تندروها 

حرکت دولت را کند کنند
آیت الله هاشمی رفسنجانی با تأکید بر 
این نکته که »تندروها در همه مقاطع بودند 
و الان نیز هستند«، گفت:  محور برنامه 
های دولت، رهنمودهای رهبری، حمایت 
های مردمی و منافع ملی و اسلامی است 
و نباید تندروها حرکت دولت را کند کنند. 
وی با برشمردن مشکلات دولت در مسایل 
اجتماعی  و  فرهنگی  اقتصادی،  سیاسی، 
گفت: کسانی که از دولت سابق تا روز آخر 
حمایت کردند و شریك آن دولت در حیف 
و میل از درآمدهای کشور در آن سال ها 
هستند، امروز علیه دولت مردمی کارشکنی 
رفسنجانی  هاشمی  الله  آیت  کنند.  می 
رابطه دولت و ملت را بسیار خوب توصیف 
 ، گرفتاری ها  عمق  رغم  به  گفت:  و  کرد 
تاکنون کارهای مدّونی برای حل مشکلات 
انجام شده که البته امید می رود این روند 
به شتاب مطلوب خود برسد ، هر چند که 
مردم همه چیز و حتی موانع و مشکلات 
امیدوارند.  و همچنان  دانند  می  را  دولت 
رئیس مجمع تشخیص مصلحت نظام در 
با اشاره به  پایانی سخنان خویش  بخش 
بیماری مقام معظم رهبری و بستری شدن 
ایشان در بیمارستان، گفت: در کنار مضجع 
شریف رضوی که بارانداز روحی همه ماست، 
برای شفای عاجل و کامل آیت الله خامنه ای 

دعا کنیم.

ایمان: مدیر کل آموزش و پرورش 
با اشاره به طرح سه شعار، قرآن، نماز 
و احترام به والدین در سال تحصیلی 
عنوان  به  مباحث  این  گفت:  جدید، 
مهمترین مسائل اخلاقی و تربیتی در 
استان  پرورش  و  آموزش  کار  دستور 

قرار دارد. 
رضا دژاگام  روز شنبه در همایش تجلیل 
معصومیه)س( درتالار  برترقم  مدیران  از 

فرمانداری قم ،اظهارداشت: توصیه و تاکید 
فراوان به دانش آموزان درخصوص رعایت 
احترام و ادب نسبت به والدین باید مورد 

پرورشی  مربیان  و  مدیران،معلمان  توجه 
اجرای  از  ادامه  در  گیرد.وی  قرار  مدارس 
پروژه مهر درحدود 200 مدرسه استان خبر 
داد و گفت: این طرح در روز اول مهرماه 
بازگشایی مدارس در مراکز  با  و همزمان 

آموزشی قم به اجرا گذاشته خواهد شد.
زنگ  سه  در  فوق  طرح  افزود:  دژاگام 
متوالی و در ساعت های 8، 9 و 11 صبح 
روز اول مهرماه با حضور مسوولان استانی 
در مدارس انجام می شود.مدیرکل آموزش 
و پرورش قم همچنین با ارزشمند خواندن 
کار مدیریت فضای مدرسه از سوی مدیران، 

مدیران  مدیریتی  نگاه  کرد:  خاطرنشان 
مدارس و واحدهای آموزشی باید عالمانه و 
کاملا تخصصی باشد، و همچنین سلایق 
مختلف از سوی آنها مورد توجه قرار گیرد.

مدیریتی  دانش  ارتقای  بر  تاکید  با  وی 
مدیران  کرد:  تصریح  مدارس،  مدیران 
و  آگاهی  سطح  بالابردن  با  باید  مدارس 
توانمندیهای خود به کارهای کلان مدیریتی 
نیز ورود پیدا کنند.این مسوول همچنین با 
اشاره به ضرورت توجه و همچنین پرداختن 
به موضوع امر به معروف در مدارس، افزود: از 
آنجا که امر به معروف نسبت به نهی از منکر 

به عنوان یك اقدام تاثیرگذار و غیر بازدارنده 
از قدرت اثر بخشی بیشتری برخوردار است، 
در سال تحصیلی پیش رو در بیش از 10 
مدرسه استان به عنوان پایلوت این طرح 
انجام می شود.وی همچنین توجه به بحث 
حجاب و عفاف را نیز ضروری و حایز اهمیت 
دانست، و افزود: حجاب و پایبندی به آن به 
عنوان یك ارزش بنیادین باید در میان دانش 
آموزان دختر در تمامی مدارس قم نهادینه 
شود. درپایان این مراسم تعدادی از مدیران 
موفق مدارس متوسطه اول قم مورد تجلیل 

قرار گرفتند. 

محیط  حفاظت  کل  :اداره  ایمان   
زیست استان قم در نخستین همایش 
تخصصی حقوق حیوانات در ایران به 

عنوان »استان سبز« انتخاب شد. 
در نخستین همایش تخصصی حقوق 
حیوانات در ایران که به همت دیده بان 
محیط  فعالان  دیگر  و  حیوانات  حقوق 

سازمان  های  همایش  سالن  در  زیست 
بود،  برگزار شده  حفاظت محیط زیست 
استان قم به همراه استان خراسان رضوی 
به عنوان »استان سبز« انتخاب و معرفی 
این  در  گزارش،  این  اساس  بر  شدند. 
مراسم که با حضور جمعی از دانشگاهیان، 
کارشناسان، حقوقدانان، تشکل های مردم 

حقوق  و  زیست  محیط  فعالان  و  نهاد 
حیوانات برگزار شده بود، لوح تقدیر »استان 
سبز« به اداره کل حفاظت محیط زیست 
استان قم به جهت عدم صدور مجوز راه 
اندازی سیرك در این استان تقدیم شد. 
رییس اداره نظارت بر حیات وحش اداره 
کل حفاظت محیط زیست استان قم در 

این همایش گزارشی از برنامه ها و اقدامات 
این اداره کل در راستای حفظ و حراست 
این  در  جانوری  گونه های  از  حداکثری 
استان ارایه کرد و گفت: هرگونه مجوز بابت 
راه اندازی سیرك در استان قم به منظور 
حفاظت و مراقبت عالمانه از حیات وحش 

تا کنون صادر نشده و نخواهد شد. 

گفت:  قم  استان  احوال  ثبت  مدیرکل  ایمان: 
قلو،  تک  نوزاد   104 و  هزار   2 امسال  ماه  مرداد 
36 دو قلو و 4 نوزاد سه قلو در استان قم به دنیا 

آمده اند.
ولی  الله عسکری  ا اشاره به آمار مرداد ماه سال 93 
گفت: 2 هزار و 188 نوزاد در این ماه ولادت یافته اند که 
از این تعداد یك هزار و 86 پسر در شهر، یك هزار و 70 
دختر در شهر، 17 نوزاد پسر در روستا و 15 نوزاد دختر 
در روستا بوده اند و این میزان 4 درصد نسبت به تیرماه 
افزایش داشت. وی در ادامه با اشاره به ثبت 408 وفات 
این  از  در مرداد ماه سال 93 در قم خاطرنشان کرد: 

تعداد 230 مرد و 161 زن در شهر و 11 مرد و 6 زن در 
روستا وفات کرده اند که نسبت به ماه تیرماه 15 درصد 
کاهش داشته اشت. مدیرکل ثبت احوال استان قم از 
ازدواج 658 زوج در استان خبر داد و گفت: همچنین 
در مرداد ماه امسال 233 زوج از یکدیگر طلاق گرفته اند 
که نسبت به تیرماه 19 درصد افزایش داشته است. وی 
نام های امیرعلی و فاطمه را در میان دختران و پسران 

متولد مرداد ماه دارای بیشترین فراوانی اعلام و اظهار 
کرد: در این ماه 2 هزار و 104 نوزاد تك قلو، 36 دو قلو 
و 4 مورد سه قلو در استان قم به دنیا آمده اند. عسکری 
در پایان برای 5 ماهه اول سال 93، نام فاطمه با 600 
مرتبه،  زهرا با 379 مرتبه، زینب با 183 مرتبه، نازنین 
زهرا با 172 مرتبه و ریحانه با 167 مرتبه تکرار را دارای 
اسامی دختر عنوان کرد و  فراوانی در میان  بیشترین 
گفت: همچنین نام های امیرعلی با 329، علی با 245، 
با  امیرعباس  با 181 و  امیرحسین  با 194،  محمدطه 
فراوان میان پسران متولد 5  نام  تکرار 5  177 مرتبه 

ماهه اول سال هستند.

مدیر کل آموزش و پرورش استان قم اعلام کرد:

قرآن ، نماز و احترام به والدین شعار سال تحصیلی جدید

در نخستین همایش تخصصی حقوق حیوانات در ایران:

اداره کل حفاظت محیط زیست قم به عنوان استان سبز انتخاب شد

مدیرکل ثبت احوال استان خبر داد

تولد 4 سه قلو در قم

ایمان: مدیرعامل شرکت شهرکهاي 
صنعتي  استان عمده مشکلات واحدهاي 
صنعتي قم را تأمین مواد اولیه و سرمایه 

درگردش عنوان کرد.
مدیرعامل و جمعي از معاونین و مدیران 
شرکت از سه واحد صنعتي مستقر در شهرك 
صنعتي شکوهیه بازدید کردند.مهندس روح الله 
ابراهیمي طي این بازدید عنوان کرد: رسیدگي 
راستاي  در  صنعتي  واحدهاي  مشکلات  به 
تسهیل امور و با هدف تسریع در امر راه اندازي 
در  بسزایي  و  مهم  نقش  تولیدي  واحدهاي 
شناسایي مشکلات بر سر راه صنعتگران دارد.وي 
در ادامه افزود: با شناسایي مشکلات واحدهاي 
صنعتي و بررسي موانع بر سر راه سعي مي شود 
تا حد توان نسبت به رفع موانع راه اندازي و فعال 

نمودن واحدهاي صنعتي کمك کرد.همچنین وي عنوان کرد: 
عمده مشکلات واحدهاي صنعتي بازدید شده تأمین مواد اولیه 
و سرمایه درگردش مي باشد.طي این بازدید از شرکتهاي شکوه 
دشت قم تولید کننده محصولات لبني،  چسب چوب الماس 

تولید کننده چسب چوب و همچنین سلامت صنعت بوعلي 
تولید کننده اتوکلاوهاي بیمارستاني بازدید شد.

عارضه یابي واحدهاي صنعتي 
مستقر در شهرکها و نواحي صنعتي قم

مدیرعامل شرکت شهرکهاي صنعتي قم اعلام کرد: در 

رکود مهمترین  از  تورمي  غیر  بسته خروج 
فاکتور براي تمرکز و برنامه ریزي در سطح کلان 
اقتصادي، صنعت در نظر گرفته شده است که 
مهمترین عامل جهت گردش فعال و پر رونق 
چرخه اقتصادي کشور و حل معضل رکود 
حاکم بر فضاي جامعه مي باشد. لذا پروژه عارضه 
یابي صنایع مستقر در شهرکها و نواحي صنعتي 
استان به صورت جدي در حال انجام مي باشد.

ابراهیمي ادامه داد: خروجي هاي پروژه مذکور 
مي تواند به طور موثر ورودي هاي مناسبي جهت 
تصمیم گیري مدیران استان در راستاي حمایت 
از صنایع در قالب بسته خروج غیر تورمي از 
رکود باشد.وي افزود: همچنین قرار است که 
طي یك گزارش به کارگروه اقتصادي استان، 
آمار به روز واحدهاي غیر فعال و راکد مستقر 
در شهرك ها و نواحي صنعتي و همچنین پیشنهادات موثر 
در زمینه فعال کردن این واحدها در قالب اعطاي تسهیلات 
سرمایه در گردش، کمك ها و تسهیلات غیر نقدي همچون 

کاهش مالیات و عوارض و ... ارائه گردد.

آیت الله هاشمی رفسنجانی:

دولت قدر حمایت های رهبری را بداند

ایمان: مدیرکل روابط عمومي استانداري قم از برگزاري دو همایش توجیهي با 
موضوع سرشماري عمومي کشاورزي در قم خبر داد.

 سید رضا طباطبایي با اشاره به برنامه ریزي هاي انجام گرفته در استان براي اطلاع 
رساني مؤثر طرح سرشماري عمومي کشاورزي سال 93 گفت: شناسایي اقشار تاثیر 
گذار در کمك به اجراي این طرح، از جمله اقداماتي است که در سطح ملي و استاني 
برنامه ریزي هاي مناسبي براي استفاده از این ظرفیت ارزشمند انجام گرفته است. وي با 
اشاره به ابلاغ دستورالعمل کشوري راهنماي تبلیغات و اطلاع رساني سرشماري عمومي 
کشاورزي، برگزاري سلسله همایش ها و گردهمایي هاي توجیهي و آموزشي براي گروه 
هاي هدف را از برنامه هاي اصلي ابلاغي از مرکز عنوان و خاطرنشان کرد: در همین راستا 
دو همایش توجیهي روز 30 شهریور در استان قم برگزار خواهد شد. مسول کمیته تبلیغات 

استان قم، بخشداران، دهیاران، شوراهاي  و اطلاع رساني ستاد سرشماري کشاورزي 
اسلامي روستایي ومطلعان محلي، تشکل هاي فعال در بخش کشاورزي و نمایندگان 
جهاد کشاورزي و ادارات مرتبط کشاورزي در بخش هاي استان را از جمله مدعوین این 
دو همایش اعلام و تصریح کرد: این دو گردهمایي طي دو زمان جداگانه و  به ترتیب از 
ساعت 8 تا 10  روز یکشنبه 30 شهریور براي بخشداران و دهیاران و 10 تا 12 همان 
روز براي مطلعان و فعالان بخش کشاورزي در تالار معصومیه استانداري برگزار مي شوند. 
طباطبایي با تقدیر و تشکر از همکاري و مشارکت فعال مردم و دستگاه هاي اجرایي در 
کمك به اجراي طرح سرشماري عمومي کشاورزي، آن را نیاز امروز و آینده کشور دانست 
و گفت: بدون برنامه ریزی مبتنی بر آمار و اطلاعات صحیح، عمران و آباداني و بهبود زندگی 

براي مردم امکانپذیر نخواهد بود.

مدیرکل روابط عمومي استانداري قم خبر داد:

برگزاري دو همایش توجیهي با موضوع سرشماري کشاورزي در قم

حــوادث  اخبــار
یک کشته 2 مجروح :

برخورد موتورسیکلت با گاردریل 
حادثه آفرید

ایمان: رییس پلیس راه استان قم از برخورد یک دستگاه موتورسیکلت با 
گاردریل در آزاد راه "قم – تهران" خبر داد.

سرهنگ "اردشیر جمشیدي راد" با بیان این خبر، نداشتن کلاه ایمني را علت مرگ 
ترك نشین این موتورسیکلت اعلام کرد. رییس پلیس راه استان اظهارکرد: یك دستگاه 
موتورسیکلت پالس با دو نفر ترك نشین که از سمت "تهران به قم" در حرکت بود در 
کیلومتر 60 این آزاد راه به علت ناتواني در کنترل وسیله به گاردریل حاشیه اتوبان 
برخورد کرد که در نتیجه این حادثه یکي از ترك نشینان در دم فوت و راکب و ترك 
نشین دیگر موتورسیکلت به شدت مجروح و توسط اورژانس هوایي به بیمارستان شهید 
بهشتي قم منتقل شدند. وي بر لزوم استفاده از کلاه ایمني تاکید کرد و گفت: صدمات 
سر و گردن عامل عمده فوت و صدمات شدید موتورسواران است. سرهنگ جمشیدي 
راد در ادامه با اشاره به اینکه آزاد راه "تهران – قم" یکي از محورهاي پر تردد و شلوغ 

است، بر رعایت قوانین و مقررات در این آزاد راه تاکید کرد. 

رییس پلیس آگاهي استان قم خبرداد:

کشف محموله 540 میلیوني 
برنج قاچاق در قم

ایمان: رییس پلیس آگاهي فرماندهي انتظامي استان قم از کشف محموله 
540 میلیون ریالي برنج هندي قاچاق در این استان خبر داد. 

سرهنگ مهدي قدمي" اظهار کرد: ماموران پاسگاه انتظامي سلفچگان با همکاري ماموران 
مرصاد و یگان امداد در پي کنترل تردد خودروهاي عبوري در طرح ایست و بازرسي در محور 
سلفچگان به یك دستگاه کامیون مشکوك و آن را متوقف کردند.  به گفته رییس پلیس 
آگاهي استان با بررسي بارنامه خودرو کامیون جعلي بودن آن محرز و بار خودرو مذکور که 
برنج هندي بود به ارزش بیش از 540 میلیون ریال کشف شد.  وي گفت: مدارك ارائه شده 
از سوي راننده خودرو کپي و تاریخ آن دستکاري شده بود که در این رابطه وي دستگیر و به 
جعل مدارك اعتراف کرد. رییس پلیس آگاهي استان خاطرنشان کرد:  پلیس آگاهي استان با 

شماره تماس 3134 به صورت شبانه روزي آماده دریافت هرگونه اخبار مردمي است. 

همزمان با روزهای پایانی تعطیلات تابستان  صورت گرفت:

تشدید نظارت پلیس  راه 
بر جاده های استان قم

ایمان: رییس پلیس راه فرماندهي انتظامي استان قم با اشاره به روزهاي 
پایاني شهریور ماه و پایان یافتن تعطیلات تابستان از طرح تشدید نظارت 

پلیس بر تردد خودروها در محورهاي مواصلاتي این استان خبر داد. 
سرهنگ "اردشیر جمشیدي راد" اظهارداشت: پلیس با توجه به حجم سنگین تردد 
در روزهاي پایاني شهریور از تمام نیروهاي انساني و تجهیزات خود استفاده مي کند.وي 
افزود: چنانچه مدرسه اي در بخش ها و روستاهاي استان بر حاشیه راه و در سطح جاده ها 
قرار گرفته باشد، جهت عبور و مرور دانش آموزان کنترل و نظارت بیشتري بر این جاده ها 
اعمال خواهد شد.سرهنگ جمشیدي راد با اشاره به جدیت پلیس در برخورد با خودروهاي 
حادثه ساز، گفت: پلیس راه بدون هیچگونه اغمازي با متخلفان برخورد خواهد کرد و کلیه 
خودروهاي حادثه ساز و قانون شکن را اعمال قانون کرده و حتي با مشاهده یك سبقت 
غیرمجاز خودروي راننده متخلف را تا 72 ساعت توقیف خواهد کرد.رئیس پلیس راه استان 
قم توصیه کرد: رانندگان به هنگام رانندگي از صبحت کردن با تلفن همراه و سبقت غیرمجاز 
بپرهیزند و ضمن رعایت فاصله طولي با خودروي جلویي با حرکت در بین خطوط امنیت 
و سلامت خود را تضمین کنند. وی تاکید کرد: چنانچه در مسیر جاده ها تصادفي رخ داد 
رانندگان خودروهاي آسیب دیده را سریعاً به منتها الیه سمت راست جاده برانند و منتظر 
حضور پلیس شوند و با این اقدام از ترافیك و احتمال وقوع تصادف دیگر جلوگیري کنند. 

رئیس پلیس مبارزه با مواد مخدر استان قم اعلام کرد:

جاساز ی83 کیلو تریاک در باک تریلر
ایمان: رئیس پلیس مبارزه با مواد مخدر فرماندهي انتظامي استان قم از 

کشف 83 کیلوگرم مواد مخدر از نوع تریاک در این استان خبر داد. 
سرهنگ "منوچهر طالبي" با اعلام این خبر گفت: در پي کسب خبري مبني بر اینکه 
یك قاچاقچي حرفه اي مواد مخدر قصد دارد با یك دستگاه تریلر از طریق محورهاي 
مواصلاتي قم مقادیر قابل توجهي مواد مخدر به استان همجوار قم انتقال دهد، شناسایي 
خودرو مذکور در دستور کار ماموران مبارزه با مواد مخدر استان قرار گرفت. به گفته 
وي ،در ادامه رصد کلیه محورها در دستور کار ماموران قرار گرفت تا اینکه خودرو در 
جاده قدیم "کاشان – قم" شناسایي و متوقف شد. رئیس پلیس مبارزه با مواد مخدر 
استان افزود: پس از بررسي دقیق، نهایتاً از داخل هر دو باك سوخت خودرو تریلر بیش 
از 83 کیلوگرم تریاك درون 47 بطري نوشابه خانواده کشف و راننده و سرنشین خودرو 
دستگیر شدند. سرهنگ طالبي به دو فقره سابقه قاچاق مواد مخدر راننده تریلر نیز اشاره 
و تصریح کرد: متهمان به انضمام پرونده تشکیل شده براي سیر مراحل قانوني تحویل 

مراجع قضائي استان و با صدور قرار قانوني مناسب راهي زندان شدند.

علیرغم تلاش ماموران اجرایی اداره کل حفاظت محیط زیست استان قم:

کفتار آسیب دیده تلف شد
ایمان : تلاش ماموران اجرایی اداره کل حفاظت محیط زیست استان قم 

برای نجات یک قلاده کفتار آسیب دیده به نتیجه نرسید. 
رییس اداره نظارت بر حیات وحش اداره کل با اشاره به مشاهده یك قلاده کفتار آسیب 
دیده در منطقه قنوات قم در سخنانی اظهار داشت: پس از دریافت گزارش مردمی مبنی بر 
تصادف یك قلاده کفتار با خودرو در ابتدای جاده قنوات، ماموران اجرایی این اداره کل به 
سرعت به محل اعزام شدند. محمدرضا عابدی مقدم در ادامه افزود: این حیوان که به شدت 
مجروح و آسیب دیده بود، پس از زنده گیری و مهار، تحت اقدامات اولیه دامپزشکی قرار 
گرفت و توسط کارشناسان حیات وحش و یگان حفاظت اداره کل حفاظت محیط زیست 
استان قم به این اداره کل انتقال یافت. وی با بیان اینکه کفتار آسیب دیده به سرعت توسط 
دامپزشك معتمد اداره کل مورد معاینه قرار گرفت، خاطرنشان کرد: با تشخیص وضعیت 
بحرانی این حیوان، جهت ادامه درمان و تیمار به کلینك پردیسان انتقال یافت که متاسفانه 
با وجود همه تلاش ها به دلیل شدت جراحات و خونریزی داخلی تلف شد. رییس اداره 
نظارت بر حیات وحش اداره کل حفاظت محیط زیست استان قم در پایان بر ضرورت 
همکاری و مشارکت آحاد جامعه برای حفظ و حراست از این موهبت های الهی تاکید 
کرد و گفت: عموم شهروندان می توانند در راستای حمایت از حیات وحش، گزارش های 
خود مبنی بر نگهداری، خرید و فروش و یا مشاهده جانوران وحشی آسیب دیده را در تمام 

ساعات شبانه روز با شماره تلفن 1540 در میان بگذارند. 

8 هزار تماس با اورژانس قم انجام شد:

 فوت 2 نفر در حوادث ترافیکی 
هفته گذشته قم

ایمان : معاون مرکز فوریت های پزشکی استان قم از بیش از 8 هزار تماس با 
اورژانس قم طی هفته گذشته خبر داد. 

مهدی فراهانی بیان کرد: در هفته گذشته استان از ساعت هفت صبح مورخه 15 
شهریور الی هفت صبح 22 شهریورماه، بیش از هشت هزار مورد تماس با اورژانس 115 قم 
صورت گرفته که منجر به انجام هزار و 193 مورد ماموریت شهری و جاده ای شده است.

وی گفت: از این تعداد ماموریت انجام شده 462 حادثه مربوط به حوادث ترافیکی بوده 
که 372 مورد شهری و 90 مورد جاده ای هستند که در مجموع 613 نفر در این حوادث 
آسیب دیدند و متاسفانه 2 نفر در محل حادثه جان سپردند.معاون مرکز فوریت های پزشکی 
استان قم عنوان کرد: حوادث مربوط به موتورسیکلت سواران نیز 295 مورد بوده که در 
آن 376 نفر مجروح شدند که 163 نفر از مصدومان به صورت سرپایی در محل حادثه 
درمان و 213 نفر نیز جهت تکمیل مراحل درمانی به بیمارستان های سطح شهر منتقل 
شدند.وی در خصوص حوادث ترافیکی شاخص افزود: بر اثر واژگونی یك دستگاه خودروی 
پراید در محور سلفچگان متاسفانه یك نفر به علت شدت حادثه در دم جان سپرد.وی 
بیان کرد: بر اثر واژگونی یك دستگاه خودروی سمند در محور قم - کاشان یك نفر خانم 
حدودا 58 ساله در دم فوت کرد و چهار نفر دیگر مجروح شدند.فراهانی گفت: روز گذشته 
بر اثر برخورد 2 خودرو در محور کهك - قم پنج نفر مجروح شدند که 2 مجروح آن با یك 
پرواز اورژانس هوایی به بیمارستان شهید بهشتی منتقل شدند.وی ادامه داد: ساعتی بعد 
از این ماموریت مجددا بالگرد اورژانس جهت انتقال افرادی که از ارتفاع سقوط کرده بودند 
به بخش کهك )روستای وشنوه( اعزام شد و 2 مصدوم را که از قسمت های مختلف بدن 
دچار آسیب شده بود را در کوتاه ترین زمان ممکن به مرکز شهید بهشتی انتقال دادند.وی 
اضافه کرد: حوالی غروب آفتاب روز جمعه نیز تماسی از طریق پلیس مبنی بر تصادف بین 
تریلی و پراید در محور نیزار - دلیجان با مرکز اورژانس برقرار شد که پس از اعزام اورژانس 
زمینی به محل حادثه مشخص شد این حادثه پنج مجروح دارد که چهار نفر سرنشینان 
پراید و یك نفر از سرنشینان تریلی مجروح شده بودند که در میان سرنشینان پراید، 2 
کودك چهار و 9 ساله که وضعیت و حال عمومی بسیار وخیم داشتند و یك یك فرد دیگر 
که در محل حادثه دچار ایست تنفسی شده بود توسط بالگرد اورژانس 115 به بیمارستان 

شهید بهشتی منتقل شدند.

رییس مرکز فقهی ائمه اطهار قم:

افراد فاقد اهلیت اجازه تفسیر 
مسائل فقه حکومتی را ندارند

 ایمان : رییس مرکز فقهی ائمه اطهار)ع( قم گفت: افرادی که اهلیت ندارند 
اجازه تفسیر مسائل فقهی چون فقه حکومتی را ندارند.

آیت الله محمد جواد فاضل لنکرانی روز شنبه در مراسم آغاز سال تحصیلی مرکز 
فقهی ائمه اطهار)ع( قم ابراز داشت: برخی اخیرا در دانشگاه ها اقدام به سخنرانی نموده و 
به حوزه علمیه هجمه وارد کرده اند اما به آن ها می گوییم که شما چه مقدار بر فقه تسلط 
دارید که به خود حق هجمه به فقه و حوزه را می دهید. وی ادامه داد: از شورای عالی 
حوزه های علمیه می خواهیم با این چنین افرادی که در سخنان خود به حوزه حمله می 
کنند برخورد کرده و موضع گیری نمایند.وی بیان داشت: معنای توجه به فقه حکومتی 
آن نیست که کلاس های درس ولایت فقیه با مباحث تکراری را برگزار کنیم و هم چنین 
بیان مباحث فقه حکومتی باید توسط اساتید برجسته ای چون اساتید دروس خارج ارائه 
شود.عضو جامعه مدرسین حوزه علمیه قم افزود: باید کاری کنیم که طی 10 سال آینده 
یك مجموعه هزار صفحه ای راجع به مسائل فقه حکومتی داشته باشیم و ارائه درس های 
تکراری مد نظر رهبر معظم انقلاب نیست.وی تاکید کرد: خوشبختانه امروز درهای حوزه 
به سمت علمای جهان اسلام باز شده است و حوزه علمیه مورد توجه جهانیان است. فاضل 
لنکرانی افزود: طلاب باید در تحصیل علم جدیت داشته باشند تا امروز همراه با نظام اسلامی 
در تاثیرگذاری در سراسر جهان پیش رو باشند و بتوانند نیازها و سووالات متعدد جامعه 
جهانی را پاسخ دهند. همزمان با آغاز سال تحصیلی مرکز فقهی ائمه اطهار)ع( قم نوزدهمین 
سال دروس تخصصی فقه و اصول، یازدهمین سال دروس تخصصی کلام و دومین سال 
تحصیلی مدرسه علمیه این مرکز افتتاح شد.مرکز فقهی ائمه اطهار )ع( زیر نظر آیت الله 
جواد فاضل لنکرانی از اعضای جامعه مدرسین حوزه علمیه قم و فرزند مرحوم حضرت آیت 

الله فاضل لنکرانی اداره می شود.

آیت الله مقتدایی:

پاسخ دندان شکن به شبهات دشمن 
وظیفه حوزه های علمیه است

ایمان : دبیر شورای عالی حوزه های علمیه کشور گفت: یکی از وظایف 
حوزه های علمیه دادن پاسخ دندان شکن به شبهات دشمنان است و از این رو 

طلاب و اساتید باید با زبان های خارجی آشنایی داشته باشند.
آیت الله 'مرتضی مقتدایی' روز شنبه در مراسم آغاز سال تحصیلی مرکز فقهی ائمه 
اطهار)ع( قم ابراز داشت: امروز جهان اسلام به افراد متبحر و عالم نیازمند است و عالمان 
دینی باید به زبان های خارجی مسلط شوند تا بتوانند جمهوری اسلامی را در انجام 
رسالت های خود یاری دهند. وی افزود: اساس حوزه های علمیه بر فقه و معارف اهل بیت 
استوار است و در این زمینه حوزه باید در راستای تحقیق و پژوهش های فقهی فعال و 
پویا باشد.وی گفت: دشمن سعی دارد با القای شبهات ، جوانان را از اسلام و روحانیت دور 
کند و از این رو پرداختن به مسائل فقهی روز چون فقه حکومتی امری ضروری به شمار 
می رود. مقتدایی تاکید کرد: دشمن از نظر نظامی و همچنین با تحریم ها نتوانست جلوی 
پیشرفت های انقلاب اسلامی را بگیرد و از این رو با نیرنگ قصد دارد ذهن ملت را از دین ، 
نظام و روحانیت جدا کند. وی ابراز داشت: کار به جایی کشیده شده است که برخی کسانی 
که در حوزه علمیه نیز تحصیل کرده اند در اعتراض به فقه برخاسته و علیه فقه ما مقاله می 
نویسنددبیر شورای عالی حوزه های علمیه افزود: اگر در برابر هجمه های دشمنان کوتاه 
بیاییم ،آنان جوانان دانشگاهی و حتی متدینین ما را به انحراف خواهند کشید و از این رو باید 

در حوزه های علمیه پاسخ های علمی برای مقابله با دشمن داشته باشیم.

همایش سالانه معتمدین معین ایثارگر 
در قم برگزار شد

ایمان: همایش سالانه معتمدین معین با حضور 130نفر از معتمدین شاهد و 
ایثارگر در مجموعه دشت بهشت قم برگزار شد.

به گزارش ایثار واحد استان قم، این همایش با هدف آموزش ، برگزاری جلسات هم 
اندیشی، برگزاری کارگاههای آموزشی، به روز رسانی اطلاعات معتمدین ایثارگر از طریق 
انتقال اطلاعات و تبادل تجربیات و تجلیل از خدمات یکساله معتمدین فعال برگزار شد.  
مشاور مدیر کل بنیادشهید و امور ایثارگران در این همایش گفت: معتمدین معین بازوی 
توانمند مشورتی بنیاد در خدمت رسانی به جامعه ارزشمند ایثارگر هستند.  حجت الاسلام 
والمسلمین ناظمی افزود: معتمدین معین پل ارتباطی بنیاد با جامعه هدف هستند و رسالت 
سنگینی در این راستا برعهده دارند. وی تاکید کرد: ایشان خود از قشر ارزشمند ایثارگر 
هستند که در ادامه رسالت ایثارگری خدمت به خاندان شهدا و ایثارگران را نیز عهده دار 
می باشند.  وی اضافه کرد:افزایش میزان آگاهی و مهارت معتمدین معین و افزایش بهره 
وری توانمندیها و ظرفیتهای این عزیزان و ارتقای دانش و مهارت ایشان از اهداف برگزاری 
این همایش های سالانه است که به صورت غیر حضوری و حضوری برگزار می شود . 
تشکل معتمدین معین از اقشار مختلف ایثارگری والدین ،همسرو فرزندان شهدا و جانبازان 
و آزادگان می باشند که در شبکه های تخصصی دانشجویی، دانش آموزی و... فعال نیز 
تعریف شده است. در این همایش ضمن برگزاری کلاسهای آموزشی با حضور معاونان بنیاد 
استان و دعوت از اساتید حوزوی از 10نفر از معتمدین فعال ایثارگر استان قم تجلیل شد.  

انتصاب جانشین شوراي 
پدافند غیرعامل استان قم 

ایمان: معاون سیاسي امنیتي استانداری قم، جانشین شوراي پدافند غیرعامل 
استان قم شد.

در حکم حجت الاسلام و المسلمین صالحي منش استاندار قم خطاب به علی بنایي 
معاون سیاسي امنیتي آمده است: با توجه به نامه معاون امنیتي و انتظامي وزارت کشور 
در خصوص فعال سازي جلسات شوراي پدافند غیرعامل، کارگروه هاي تخصصي یازده 
گانه، قرارگاه هاي سه گانه )زیستي، سایبري، پرتویي( و به منظور اجرایي کردن سیاست 
هاي کلي ابلاغي مقام معظم رهبري در حوزه پدافند غیرعامل و تدوین راهکارهاي کاهش 
آسیب پذیري زیر ساخت ها، حفاظت از مراکز حیاتي، حساس و مهم و تداوم فعالیت امن 
و پایدار در برابر تهدیدات، به موجب این ابلاغ جنابعالي به عنوان جانشین رئیس شوراي 
پدافند غیرعامل استان منصوب مي شوید. استاندار قم همچنین طي حکم جداگانه اي، 
مهدي متقیان مدیر کل پدافند غیرعامل استانداري قم را به سمت دبیر ستاد بزرگداشت 

هفته پدافند غیرعامل استان منصوب کرد

مهلت ارسال آثار به جشنواره سراسری 
داستان کوتاه شهدای گمنام تمدید شد

ایمان: مهلت ارسال آثار به جشنواره سراسری داستان کوتاه شهدای گمنام با 
عنوان »آیه های سپید« تا پایان مهرماه تمدید شد.

به گزارش روابط عمومی اداره کل حفظ آثار و نشر ارزش های دفاع مقدس استان قم، 
جشنواره »آیه های سپید« در چهار محور پیشنهادی مفقودین جنگ تحمیلی و شهدای 
مفقودالاثر، تفحص، تشییع و خاکسپاری شهدای گمنام، پیوند حرم شهدای گمنام با زندگی 

روزانه مردم و کرامات شهدای گمنام و ارتباط معنوی با زائران مزارشان برگزار می شود.
مهلت ارسال آثار به دبیرخانه جشنواره تا پایان مهر تمدید شده است و علاقمندان 
می توانند برای کسب اطلاعات بیشتر در مورد قوانین جشنواره، زمان و نحوه ارسال آثار به 

آدرس Ayehayesepid.parsiblog.ir مراجعه کنند.

رئیس اتحادیه نانوایان استان قم:

نبود کارگر حرفه ای بر کیفیت نان قم
تاثیر منفی گذاشته است

ایمان: رئیس اتحادیه نانوایان استان قم گفت: نبود کارگران حرفه ای در 
نانوایی ها بر کیفیت نان در قم تأثیر قابل توجهی گذاشته است.

سید جواد دهناد ، ضمن ابراز نگرانی از ثابت بودن نرخ نان در 30 ماه گذشته بیان کرد: 
برای تعیین نرخ جدید نان منتظر تصمیم  دولت در ارتباط با نرخ آرد و نان هستیم تا بتوانیم 

قیمت نهایی را در سطح استان قم تصویب و ابلاغ کنیم.
وی با اشاره به برگزاری چند جلسه در ارتباط با تعیین نرخ آرد و نان با استاندار و سایر 
مسئولان گفت: نانوایی ها در حال حاضر با مشکلاتی مانند افزایش هزینه های جانبی روبه رو 
هستند و این مشکلات به دلیل تغییر نیافتن نرخ آرد و نان، بار سنگین مشکلات را بر دوش 

نانوایان سنگین تر می کند.
رئیس اتحادیه نانوایان قم بیان کرد: همه روزه شمار فراوانی از نانوایان به اتحادیه مراجعه 
کرده و از ثابت ماندن قیمت نان و برشمردن مشکلات نانوایی ها با این مسئله گلایه دارند 
که در این راستا از مسئولان امر خواستاریم برای برطرف شدن مشکلات نانوایان اندیشه 

کرده و قیمت نان را بر اساس تغییرات اقتصادی تعیین کنند.
وی با اشاره به شمار نانوایی ها در قم گفت: 816 واحد نانوایی فعال هستند که 5 هزار 
نفر به صورت مستقیم و 5 هزار نفر به صورت غیرمستقیم از این صنف کسب روزی می کنند.

رئیس اتحادیه نانوایان استان قم خاطرنشان کرد: باید نان را به نرخ روز خورد تا شاهد برخی 
مشکلاتی که اکنون شاهد آن هستیم نباشیم.وی با بیان اینکه تفاوت نرخ نان در قم با تهران 
موجب شده که کارگران حرفه ای نانوایی ها به تهران مراجعه کنند تصریح کرد: نبود کارگران 
حرفه ای در نانوایی ها بر کیفیت نان در قم تأثیر قابل توجهی گذاشته است و درصورتی  که 

اگر نرخ نان به صورت منطقی تغییر کند، کیفیت هم بهتر خواهد شد.

مدیرعامل شرکت شهرکهاي صنعتي  استان قم:

مواد اولیه و سرمایه درگردش مشکل واحدهاي صنعتي قم است



3 اقتصادی

معاون وزیر کار اعلام کرد:

85 درصد تازه واردها مهارت انجام کار ندارند
معاون وزیر تعاون، کار و رفاه با اشاره به اینکه برخی از فارغ التحصیلان به 
دلیل نداشتن مهارت انجام کار و یا ناتوانی در یافتن شغل به تحصیل در مقاطع 
کارشناسی ارشد و دکترا می پردازند، گفت: تنها 15 درصد دانشجویان دارای 

مهارت فنی قابل قبول هستند.
کورش پرند گفت: بر اساس آمارهای رسمی در سال 2012 به ازای هر یك دلار 
سرمایه گذاری در بخش آموزش های مهارتی و فنی، 15 دلار ارزش افزوده ایجاد شده 
است.معاون وزیر تعاون، کار و رفاه اظهارداشت: در شرایطی که نرخ رشد اقتصادی کشور ما 
در حال عبور از موقعیت منفی به سمت صفر و سپس مثبت حرکت می کند، باید با توجه 

ویژه به آموزش های فنی و حرفه ای به روند این رشد شتاب دهیم.
پرند با بیان اینکه با بهادهی به آموزش های فنی و حرفه ای و مهارت آموزی می توان 
رشد اقتصادی کشور را به بالای 7 درصد رساند افزود: یکی از مهم ترین نتایج این فرآیند 

ایجاد فرصت های بیشتر شغلی و کاهش نرخ بیکاری است.
وی افزود: در حال حاضر 4,5 میلیون نفر دانشجو در کشور وجود دارند که 66 درصد 

آنها در مقطع کارشناسی و 23,3 درصد در دوره کاردانی مشغول به تحصیل هستند.
پرند بیان داشت: این مطلب به این معناست که به ازای 3 دانشجوی کارشناسی تنها 
یك دانشجوی کاردانی در کشور وجود دارد که در مجموع کمتر از 15 درصد آنها از 
مهارت فنی قابل قبول برخوردارند. وی گفت: در حقیقت دانشجویانی که به مرحله فارغ 
التحصیلی می رسند به دلیل نداشتن مهارت کاری لازم و اشتغال، به ادامه تحصیل در 
مقاطع کارشناسی ارشد و دکترا می پردازند در حالی که رشته های تحصیلی آنها با بازار 
کار تناسبی ندارد.معاون وزیر کار، رفاه و تعاون اجتماعی تصریح کرد: رشته های تحصیلی 
در دانشگاه ها و موسسات آموزش عالی متناسب با بازار کار نیست و به همین دلیل تعداد 
زیادی از دانشجویان بدون کسب مهارت لازم در رشته های خاصی متمرکز شده اند که 
اشتغال آفرین نیستند. وی نبود توجه مطلوب به فرهنگ کار، مهارت آموزی، کارآفرینی و 
تولید را از دلایل نرخ بیکاری قابل توجه در میان فارغ التحصیلان دانشگاهی دانست و بیان 
کرد: در حال حاضر هر نیروی کار در کشور ما 3,7 نفر را حمایت مالی می کند در حالی که 
این آمار در سطح استاندارد بین المللی یك به دو است. پرند تاکید کرد: در چنین شرایطی 
فردی که نیروی کار و حامی دیگر افراد خانواده محسوب می شود باید در جاهای مختلف 
کار کند و این مسئله تبعات فرهنگی و افت بهره وری نیروی انسانی جامعه را به دنبال دارد.

معاون وزیر کار با اشاره به لزوم توجه ویژه به توسعه مشاغل خانگی با محوریت بانوان 
گفت: باید در زمینه اشتغال زایی و مراحل قبل از تولید یعنی طراحی، تهیه منابع و مواد 
اولیه، تسهیلات بانکی و آموزش های فنی و حرفه ای تخصصی و آموزش های فرم و 
مرحله تولید شامل کنترل کیفیت رعایت شود. وی افزود: همچنین بازاریابی، بازارسازی، 
برندسازی، بسته بندی و فروش نیز مراحل ضروری پس از تولید را شامل می شوند. 
بر اساس آخرین یافته های کارشناسی شده برای موفقیت در زمینه اشتغال زایی باید 
بیشتر در حوزه خدمات اجتماعی سرمایه گذاری کرد زیرا هم به سرمایه کمتر نیاز دارد و 
هم اینکه زودتر به چرخه بازدهی می رسد. پرند خاطرنشان کرد: سرمایه گذاری ها باید در 
طرح های خدمات رسان متناسب با بوم و آمایش هر منطقه انجام شود و در زمینه تولیدات 

صنعتی به سوی خوشه سازی های صنعتی حرکت کرد.

معاون نعمت زاده خبرداد:
دلیل روحانی برای

 اعلام خبرخارج شدن اقتصاد از رکود
معاون وزیر صنعت، معدن و تجارت با اشاره به سخنان رئیس جمهور در 
خصوص خروج اقتصاد از رکود، گفت: تاکید دولتمردان به موضوع خروج از 
رکود، به بازگشت رونق به تولید کشور مطابق با آمارهای رسمی رشد این بخش 

برمی گردد.
حسین ابویی مهریزی با اشاره به صحبت رئیس جمهور در خصوص خروج کشور از 
رکود، گفت: آمارهای تولید و رشد آنها طی ماههای گذشته حکایت از رونق تولید دارد و 

تاکید دولتمردان مبنی بر خروج از رکود نیز نشات گرفته از همین آمار است.
معاون وزیر صنعت، معدن و تجارت افزود: دولت همچنان پیگیر اجرایی شدن بسته 
خروج از رکود است و در این رابطه بخشی از این بسته باید در دولت، بخشی در مجلس 
و بخشی از سوی وزارتخانه تصویب و اجرایی شود. وی تصریح کرد: آمارهای تولید نشانگر 
رشد در برخی از بخش ها حتی تا 56 درصد است، به نحوی که تولید تلویزیون ال ای 
دی و ال سی دی 56 درصد و فولاد 9 درصد بوده است، به تناسب سایر بخش های تولید 
نیز رشدی از 2 درصد تا 24 درصد را تجربه می کنند. به گفته ابویی، وزارت صنعت، 
معدن و تجارت در حال نهایی کردن برنامه راهبرد توسعه صنعت، معدن و تجارت است 
و امیدواریم پس از اصلاحات نهایی، به زودی شاهد اجرای این برنامه باشیم. معاون وزیر 
صنعت، معدن و تجارت این برنامه را شامل 12 راهبرد اساسی برای توسعه صنایع و معادن 
و بخش تجارت خارجی کشور دانست و افزود: پس از نهایی شدن این استراتژی می تواند 
به عنوان شاهراه توسعه صنعتی کشور پیاده سازی شود. حسن روحانی در سفر استانی 
خود به مشهد مقدس، از خروج اقتصاد کشور از رکود خبرداده و اعلام کرده بود که از رکود 
خارج شده ایم. وی در صحن رضوی خطاب به مردم گفت: ما به شما قول داده بودیم که 
بر رکود قالب خواهیم شد. ما طرح لازم برای عبور از رکود را آماده کرده ایم و بخشی که 
نیاز به قانون داشت را تقدیم مجلس کرده ایم و اما امروز در کنار مرجع امام رضا)ع( اعلام 
می کنم ما خوشخبتانه از رکود عبور کرده ایم. محاسبات 3 ماهه اول سال 93 اعلام می کند 

که دولت از رکود عبور کرده است.

رییس سازمان حج و زیارت؛

سود سپرده های حج چقدر است؟ 
رییس سازمان حج و زیارت گفت: در حال حاضر سود سپرده های حج و  

عمره، 20 درصد است؛ اما تلاش می شود، سود این سپرده ها مطابق با سپرده های 
بلندمدت شود. 

سعید اوحدی درباره ی آخرین نتایج مذاکرات با بانك مرکزی و همچنین بانك های 
عاملی که زائران برای سفر حج و عمره در آن ها سپرده گذاری کرده اند، برای تعیین 
میزان سود این سپرده ها، اظهار کرد: به تازگی جلسه ای با مدیران بانك های ملت و ملی 
داشتیم، آن ها توجه ویژه ای به این موضوع دارند. در حال حاضر 20 درصد سود برای 
تمام سپرده های زائران )حج و عمره( تعلق می گیرد؛ اما تلاش می شود سود این سپرده ها 

متناسب شود. 
او ادامه داد: نگاه سازمان حج و زیارت این است که میزان سود سپرده ها بیشتر از میزان 
فعلی و مطابق با سود سپرده های بلندمدت در بانك ها شود. برای همین، پس از موسوم 
حج نتایج جلسات کارشناسی در این زمینه را با رییس بانك مرکزی مطرح می کنیم تا به 

تصمیم گیری قطعی برسیم. 
سود سپرده های حج و عمره از جمله مسائل غیرشفافی بوده که دو سال پیش و به دنبال 
تغییراتی که در نظام پرداخت سودهای بانکی ایجاد شد و اعتراض مسوولان سازمان حج و 
زیارت را برای واقعی کردن سود سپرده های حج و عمره برانگیخت، علنی شد. تا آن زمان، 
بانك ها سپرده های حج و عمره را با وجود آن که گاه بیش از 10 سال نزدشان بود، بلندمدت 

به شمار نمی آوردند و سود کمتری را )در حد 7 درصد( برای آن محاسبه می کردند. 
به دنبال طرح شدن اعتراض هایی به این موضوع، بانك ها سود 17 تا 20 درصد را برای 
این سپرده ها در نظر گرفتند و اکنون این سود 20 درصد است؛ ولی همچنان با نرخ واقعی 
سود سپرده های بلندمدت که تا به حال )شهریورماه امسال( 27 درصد بوده، فاصله دارد. 

هیات رییسه کمیسیون عمران:

وام مسکن متناسب با قیمت مناطق شهرها 
تعیین شود 

یک عضو هیات رییسه کمیسیون عمران مجلس در پیشنهادی خواستار 
تعیین وام مسکن متناسب با قیمت مناطق و نواحی شهرها و روستاها شد. 

محمد فیروزی گفت: حال که وزارت راه و شهرسازی در پی تامین مالی مسکن برای 
مردم است بهتر است با نیازسنجی از مناطق و نواحی شهرها و روستاها تدابیری بیندیشد 
تا بجای اختصاص وام 80 میلیون تومانی به صورت یکنواخت، متناسب با قمیت مناطق و 

نواحی مختلف شهرها و روستاها مبلغ وام تعیین شود. 
نماینده مردم نطنز در مجلس ادامه داد: منظورم این است که وزارت راه و شهرسازی 
ببینند که مبلغ 80 میلیون تومان در شهرهای کوچك که حدود 80 درصد قیمت یك 
آپارتمان را به خود اختصاص می دهد آیا این مبلغ در تهران نیز همین میزان را پوشش 
می دهد یا خیر؟ بر اساس برآوردها وام 80 میلیون تومانی در خوش بینانه ترین حالت 30 
تا 40 درصد قیمت یك آپارتمان در حد الگوی مصرف را پوشش می دهد پس بنابراین 
پرداخت تسهیلات مسکن باید متناسب با قیمت مناطق مختلف شهرها و روستاها در 

نوسان باشد. 
فیروزی تصریح کرد: باید در وزارت راه و شهرسازی طرحی به اجرا در آید تا مردم 
بتوانند واقعا صاحب خانه شوند در غیر این صورت با اختصاص یك وام که بیش از 40 
درصد قیمت یك آپارتمان را شامل نمی شود باز مردم مجبورند به دلالان مراجعه کنند 
و بدین ترتیب وزارت راه و شهرسازی ناخواسته با اختصاص وام 80 میلیون تومانی بازار 

دلالان را رونق می بخشد. 
هیات رییسه کمیسیون عمران مجلس یادآور شد: وام 80 میلیون تومانی در کلان 
شهر تهران مشکل چندانی را حل نمی کند به همین دلیل باید شرایط استفاده از صندوق 
پس انداز مسکن به نحوی طرح ریزی شود که علاوه بر طبقات متوسط و بالا اقشار 
آسیب پذیر نیز بتوانند از این تسهیلات در شهرهای بزرگ و کلان شهر تهران استفاده کنند. 

آخرین نرخطلا در ایران 

4,130,000یک مثقال طلا

953,410یک گرم طلای 18

آخرین نرخانواع سکه

9,300,000سکه بهار آزادی

9,312,000سکه امامی

4,680,000نیم سکه

2,610,000ربع  سکه

1,680,000سکه یک گرمی

قیمت بازارنام خودرو

 20637,000,000 تیپ 5

 206SD38,000,000وی 8

GLX 405 31,000,000پژو 

SLX 405 32,500,000پژو 

ELX 43,000,000پژو پارس 

 39,500,000پژو پارس سال

E2 90 39,500,000تندر 

LX 32,500,000رانا 

TU5 32,500,000رانا 

LX 31,000,000سمند 

LX EF7 33,000,000سمند 

ELX 37,000,000سورن 

قیمت بازارنام خودرو

300 S 76,000,000زوتی 

 16,500,000سایپا کارا 151

 20,000,000سایپا 111

 18,500,000سایپا 131

 19,000,000سایپا 132

SX 24,500,000سایپا تیبا 

در حالی سیف و معاونانش همواره از 
افزایش سود عقود مبادله ای و ترویج 
آن اظهار خرسندی می کنند که بانکها 
نه تنها علاقه ای به اجرای دستور رییس 
کل ندارند بلکه با درخواست مردم برای 
دریافت تسهیلات خرد با سود مصوب 
شورای پول و اعتبار برخورد مناسبی 

ندارند.
 بعد از اینکه در دولت قبل نرخ سود عقود 
مبادله به یکباره چند درصدی کاهش یافت 
و به متوسط 14 درصد رسید استفاده از 
این عقود برای پرداخت تسهیلات بالاخص 
تسهیلات خرد نیز کمتر شد به طوری که 
دیگر بانکها این میزان سود را در مقایسه با 
سود سپرده ای که می پرداختند منطقی 
ندانسته و کم کم با حذف مبادله ای، عقود 
مشارکتی را در تمامی تسهیلات خود مورد 

استفاده قرار دادند.
این در حالی است که در ماههای اخیر 
بانک مرکزی بعد از ساماندهی سودهای 
سپرده که به طور عجیبی روز به روز تغییر 
کرده و بانکها در رقابت مخربی نسبت به 
به  تصمیم  بودند  گرفته  قرار  آن  افزایش 
تنطیم سود تسهیلات گرفت و با تصویب 
شورای پول و اعتبار سود عقود مبادله ای را 

به 22 درصد افزایش داد.
براین اساس در پی کاهش سود سپرده 
در روز شمار 10 درصد و یکساله 22 درصد 
اردیبهشت ماه سال جاری، نرخ سود  در 
تسهیلات در قالب عقود مبادله ای نیز به 
22 درصد رسید تا متناسب با حداکثر سود 

سپرده تنظیم شده باشد.

اما درحالی که حدود سه ماه از مصوبه 
شورای پول و اعتبار می گذرد و سیف فردای 
همان روز بر لازم اجرا بودن سود تسهیلات 
22 درصد تاکید کرده بود که شواهد نشان 
می دهد با وجود اینکه بانکها سود تسهیلات 
عقود مبادله ای خود را به 22 درصد افزایش 
داده اند اما تسهیلات خردی مانند وام کالا، 
خودرو و ... با نرخ سود کمتر از 27 یا 28 

درصد پرداخت نمی شود.
البته این بدان معنا نیست که بانکها عقود 
مبادله ای را با سودهای تا 28 یا 29 درصد 
می پردازند بلکه بدان معناست که اصلا از 
عقود مبادله ای استفاده نمی کنند و فقط 
عقود مشارکتی را در دستور کار خود دارند 
این درحالی است که روسای برخی شعب 
اعلام می کنند که اگر قرار باشد که تسهیلات 
خود را در قالب عقود مبادله ای بپردازیم 
حتما باسود 22 درصد مصوب شورای پول 
و اعتبار است اما مساله اینجاست که به 
دلایل مختلف از جمله به صرفه نبودن سود 
22 درصدی آن هم در مقابل سود سپرده 
22 درصدی که بهای تمام شده آن به بیش 
از 25 درصد هم می رسد منطقی برای ارائه 
تسهیلات با سود 22 درصد وجود نداشته و 

نخواهیم پرداخت.
اما برخی از مشتریان عنوان می کنند که 
برای دریافت وام کالا، بانکهای بزرگ سود 
تسهیلات را 28 درصد اعلام کرده اند و در 
مقابل یادآوری مشتری مبنی بر تصویب 
سود 22 درصد تسهیلات، گاهی با برخورد 
نامناسب مواجه شده و در مواردی هم بانک 
خاطی به مشتری گفته که نه تنها شما بلکه 

همه مردم سود تسهیلات را با سودسپرده 
اشتباه می گیرند چراکه سود سپرده به 22 

درصد کاهش یافته است.
حتی این بانکها عنوان می کنند که بانک 
مرکزی دست ما را برای تعیین سود تسهیلات 
باز گذاشته و می توانیم تعیین کنیم که به 
چه تسهیلاتی چه میزان سود و در قالب چه 

عقودی بپردازیم که عمدتا مشارکتی است.
این ها اولین بانکهایی نیستند که از اواخر 
خرداد که سود عقود مبادله ای 22 درصد 
مصوب شده تاکنون به هر دلیل و بهانه ای 
از اجرای آن طفره رفته و سرباز می زنند 
اما مساله اینجاست که جدای از آنکه به 
مصوبه  برای  اهمیتی  هیچ  می رسد  نظر 
آن  تمامی قوانین  اعتبارکه  و  پول  شورای 
لازم الاجراست قائل نیستند برای فرار از 
درخواست به حق مشتریانی که سرمایه های 
این بانکها محسوب شده و تمام سودهای 
کلان خود را از طریق سرمایه گذاری سپرده 
همین مشتریان بدست می آورند رفتاری 

توهین آمیز نسبت به آنها دارند.
این درحالی است که بارها مدیران عامل 
بانک مرکزی در  بانکها و حتی مقامات 
مقابل این موارد عنوان کرده اند که نباید 
مردم و رسانه ها خطای احتمالی یک یا 
چند شعبه از چند صد و یا چندین هزار 
شعبه ای که یک بانک دارد را مورد توجه 
قرار داده و خرده بگیرند چراکه این درصد 
تخلف امری طبیعی است. حتی یکی از 
نشست  در  اخیرا  بانکها  عامل  مدیران 
در  خبرنگاری  به  پاسخ  در  خود  خبری 
مورد عدم اجرای عقود مبادله ای و سود 

که  کرد  بیان  تسهیلات  این  درصد   22
خطای یک شعبه را به کل بانک تعمیم 
پاسخ گفت که مگر  باید در  اما  ندهید! 
می شود در تمامی نقاط یک شهر شعب 
اغلب  اینکه  یا  و  شوند  خطا  این  دچار 
همه  اینکه  یا  کنند؟  اشتباه  مشتریان 
کسانی که با نبود تسهیلات با سود 22 
درصد مواجه می شوند به همان یک شعبه 

مراجعه می کنند؟
در عین حال مدیران عامل بانکها گاها 
خود اذعان می کنند که وقتی شعب به دلیل 
کمبود منابع نمی توانند به مشتری بگویند 
که نمی توانیم وام بدهیم ناچاراند که بگویند 
با سود های  عقود مبادله ای نداشته و وام 
مشارکتی پرداخت می شود تا مشتری از 

دریافت وام سرباززند!
به هر حال بانکها و بانک مرکزی به هر 
طریقی که قرار است عمل کنند نباید به 
سوی سرگردانی مردم و به عبارتی ساده تر 
اگر  و  بروند  پیش  آنها  گذاشتن  سرکار 
بانک مرکزی نمی تواند به حساب و کتاب 
بانکهای کوچک و بزرگ خود برسد بهتر 
است که معاونانش در پاسخ به انتقادات 
مبنی بر عدم رعایت سودهای سپرده و 
تسهیلات مصوب دائما تاکید نکنند که 
این موارد مربوط به تعداد محدودی بوده 
و اگر موردی مشاهده می شود اعلام کنید 
تا رسیدگی کنیم؛ چرا که با وجود اینکه 
همواره رسانه ها تخلفات بانکها از تعیین 
سود را اعلام کرده و مشتریان از شرایط 
هم  باز  اما  مند ند  گله  موجود  نامطلوب 

تغییری در عملکرد آنها ایجاد نمی شود.

توهین بانکها به متقاضیان عقود مبادله ای؛

همهمردمسودسپردهراباتسهیلاتاشتباهمیگیرند!

قیمت بازارنام خودرو

315 MVM39,000,000 

530 MVM41,500,000 

MVM X3364,000,000

MVM X3376,000,000 جدید اتومات

معاون وزیر راه و شهرسازی:
جهش قیمت خانه تا پایان سال اتفاق نمی افتد 

معاون امور مسکن و ساختمان وزیر راه و شهرسازی تاکید کرد : نرخ اجاره بها 
تا پایان سال جاری از میزان تورم بالاتر نخواهد رفت و در بازار خرید و فروش هم 

قیمت ها ثابت می ماند و با جهش قیمت روبه رو نخواهیم بود. 
حامد مظاهریان معاون وزیر راه و شهرسازی درباره وضعیت بازار مسکن اظهار کرد: بازار 
مسکن متاثر از شاخص های کلان اقتصادی است و به صورت جداگانه قابل تحلیل نیست. 
وی افزود: اگر بخواهیم عناصر جزئی تر را مد نظر قرار دهیم، متوجه می شویم که در بازار 

خرید و فروش و اجاره، روند به صورت متفاوتی پیش می رود. 
معاون امور مسکن و ساختمان وزیر راه و شهرسازی با اشاره به اینکه کل بازار مسکن 
تحت تاثیر شاخص های کلان اقتصادی است، تصریح کرد: برای آنکه قدرت خرید مردم 
در این بخش پایین است و رکود در اقتصاد دیده می شود تاثیر این مسائل باعث شده روال 

قیمت های سال گذشته در بخش خرید و فروش ادامه داشته باشد. 
مظاهریان تاکید کرد: نمی توان نتیجه گرفت اگر کسی سال گذشته برای واحد 
ساختمانی سرمایه گذاری در بانك انجام داده، حداقل با سود 22 درصدی مواجه شده 
چرا که اگر 100 میلیون سرمایه گذاری کرده باشند، می توانند 22 میلیون دریافت کنند. 

وی در ادامه با بیان اینکه اگر قیمت خانه به دلیل آنکه یك سال ثابت مانده است، سودی 
نداشته افزود: کسانی که در یك سال گذشته برای خرید اقدام کرده اند سود چندانی 

نبرده اند. 
معاون امور مسکن و ساختمان وزیر راه و شهرسازی در ادامه درباره بازار اجاره اظهار 
کرد: موارد در این بازار متفاوت است به طوری که آخرین اطلاعات حاکی از آن است که 
در بازار اجاره 18,6 درصد افزایش قیمت وجود دارد در حالی که این میزان در بازار خرید 
و فروش با بازار اجاره متفاوت است به گونه ای که این دو همدیگر را دنبال نمی کنند و این 

دو بازار با هم فاصله دارند. 
وی تاکید کرد: این مسئله خود نشان دهنده وجود خانه های خالی زیادی است به طوری 
که وجود یك میلیون و 600 هزار واحد در کل کشور و 300 هزار واحد در تهران و 450 

هزار واحد خانه خالی در کل استان های تهران و کرج، وجود دارد. 
مظاهریان با بیان اینکه این مساله نشان می دهد کاهش قدرت خرید مردم در طول 
سال های اخیر افزایش داشته تصریح کرد: در حقیقت اجاره نشینی با رونق 18,6 درصدی 

روبه رو شده است. 
معاون امور مسکن و ساختمان وزیر راه و شهرسازی خاطرنشان کرد: ولی هنوز این روند 
نگران کننده نیست چون این میزان در مرز تورم سالیانه است و اگر این رقم افزایش پیدا 
کند می توان گفت زنگ خطر در این بخش به صدا درآمده است ولی در وضعیت فعلی 

و با وجود تعداد خانه های خالی، می توان گفت زنگ خطری در این بخش وجود ندارد. 
مظاهریان در ادامه درباره وضعیت بازار مسکن تا پایان سال جاری اظهار کرد: میزان 
اجاره، نرخ تورم را دنبال خواهد کرد و در بازار خرید و فروش هم رقم فعلی ثابت می ماند و 

با جهش قیمت روبه رو نخواهیم بود. 

بورس  اقتصادی  مطالعات  و  بازار  توسعه  معاون 
کالا از طرحی ابتکاری در بازار سرمایه خبر داد که 
بر اساس آن از پروژه های نیمه تمام عمرانی در کشور 

حمایت مالی می شود. 
علی پناهی با اشاره به نشست اخیر مسئولان ارشد وزارت 
امور اقتصادی و دارایی و مدیران سازمان بورس و اوراق 
بهادار گفت: هم اکنون بیش از 2900 طرح نیمه تمام 
عمرانی در کشور وجود دارد که نه با بودجه های اندك فعلی 
قابل اتمام و بهره برداری است. به لحاظ شکل خاص آن، 
قابل واگذاری هم نیست ، لذا پیشنهاد شد این واگذاری از 
طریق صندوق هایی که برای همین منظور شکل می گیرند، 

تسهیل شود. 
وی افزود: با توجه به اینکه بخشی از بودجه دولت در 
طرح های نیمه تمام عمرانی حبس شده است، پیشنهاد 
شد با تشکیل صندوق های پروژه، این طرح ها به سرانجام 
برسند تا هم مشکل دولت در زمینه تامین مالی این طرح ها 

برطرف و هم رونقی تازه در بازار سهام ایجاد شود. 
همچنین معاون برنامه ریزی و نظارت راهبردی رئیس 
جمهور هفته گذشته با اشاره به این که هم اکنون با دوهزار 

و 906 طرح عمرانی ناتمام در کشور مواجه هستیم، گفت: 
دولت مصمم است با توجه به محدودیت منابع مالی اش 
از توان بخش خصوصی و تعاونی برای اتمام این طرح ها 

استفاده کند. 
برای  دارد  درنظر  دولت  نوبخت،  باقر  محمد  گفته  به 
تکمیل طرح های عمرانی که کمتر از 50 درصد پیشرفت 
دارند، از توان بخش غیردولتی استفاده کند و نگاه برنامه 
ششم توسعه نیز به ساماندهی طرح های نیمه تمام همین 

است. 
معاون توسعه بازار و مطالعات اقتصادی بورس کالا که 
نشست مسوولان ارشد وزارت اقتصاد و مدیران سازمان 
بورس و اوراق بهادار را هم به همراه موضوعات پیشنهادی 
از  کرد،  می  تشریح  توسعه  برنامه ششم  برای  دولت  به 
شرکت  ایران،  کالای  بورس  سه جانبه  تفاهم نامه  تبادل 
سپرده گذاری مرکزی و سازمان تعاون روستایی خبر داد که 
با محوریت پذیرش انبارهای منتخب این سازمان در بورس 
کالا و عرضه انواع کالاها از این انبارها به پشتوانه گواهی 

سپرده کالایی امضا شده است. 
پناهی افزود: وقتی انبار تعاون روستایی مورد پذیرش 

بورس کالا قرار می گیرد، قبض انبار و گواهی سپرده ای 
که از طریق آن برای کشاورز ایجاد می شود در حکم یك 
اوراق بهادار خواهد بود؛ اوراقی که به گفته وی دو کارکرد 
می تواند داشته باشد: یکی به عنوان تضمین برای عرضه 
برای  وثیقه  به عنوان  بورس کالا و دیگری  محصول در 

دریافت تسهیلات از بانك های مورد توافق. 
معاون توسعه بازار و مطالعات اقتصادی بورس کالا در 
تشریح جزئیات شیوه "تامین مالی از طریق قبض انبار " 
گفت: فرض کنید زمان برداشت محصولی فرا رسیده که 
قیمت ان پایین است. کشاورز می تواند این محصول را 
به انبار بسپرد ودر عوض یك قبض انبار یا گواهی سپیده 
کالایی برای آن دریافت کند . بعد این را وثیقه تسهیلات 
کوتاه مدت در بانك کشاورزی قرار دهد و بر اساس آن 
اقدام به خرید کود و سم و دیگر ملزومات کند تا وقتی که 
قیمت ها بهتر شد، آن محصول را از طریق بورس کالا عرضه 

و تسهیلات خود را از محل آن پرداخت کند . 
با  طرح  این  است  قرار  اینکه  به  اشاره  با  پناهی  علی 
محصول جو به عنوان پایلوت شروع شود، ابراز امیدواری 
کرد: این تفاهم تحول جدی در عرضه محصولات کشاورزی 

ایجاد کند . 
بهره گیری از ابزارهای نوین در بازار محصولات کشاورزی 
و دسترسی فعالان این بخش به اطلاعات شفاف تر، حذف 
واسطه های غیر ضروری و زمینه سازی برای اجرای ماده 33 
قانون افزایش بهره وری بخش کشاورزی و نیز بهره گیری 
از روش های تامین مالی کارآمدتر در بستر بورس کالای 
ایران از جمله اهداف انعقاد این تفاهم نامه اعلام شده است. 
پیش از این عباس حیدری معاون خرید و فروش سازمان 
تعاون روستایی هم با بیان اینکه با اجرایی شدن سیاست 
" قیمت تضمینی" به جای طرح "خرید تضمینی " زیان 
دولت کمتر و منافع کشاورز بیشتر خواهد شد، وعده داده 
بود : سازمان تعاون روستایی آماده همکاری کامل با بورس 
کالای ایران در این طرح است؛ طرحی که به گفته عضو 
هیات مدیره سازمان بورس، هزینه های حمل و نقل و 
نگهداری و تحویل و انبارداری را حذف و به دولت کمك 
خواهد کرد که از طریق ساز و کار بورس از کشاورز حمایت 

کند . 

ابتکار مالی بازار سرمایه برای حمایت از طرح های نیمه تمام عمرانی 

آگهی ابلاغ اجراییه کلاسه :139304030011000166
بدینوسیله به آقای اصغر خداقلی فرزند حمید بشناسنامه 1125 با کد 
ملی 0569415764 بدهکار پرونده کلاسه 9300166 که برابر گزار ش 
مامورپست شناخته نگردیده اید ابلاغ می گردد که برابر قرارداد شماره 
106046657 بین شما و  بانك سپه شعبه بلوار امین قم مبلغ 8/601/677 
ریال که روزانه از تاریخ 1393/02/15 تا روز تسویه مبلغ 2/700 ریال به 
آن اضافه میگردد بدهکار می باشید که بر اثر عدم پرداخت وجه بستانکار 
درخواست صدرو اجرائیه نموده پس از تشر یفات قانونی اجرائیه صادر و 
بکلاسه فوق در این اجرا مطرح می باشد  لذا طبق مواد 18و 19 آئین نامه 
اجرائی مفاد اسناد رسمی بشما ابلاغ می گردد از تاریخ انتشار این آگهی 
که تاریخ ابلاغ اجرائیه محسوب است فقط یك نوبت در روزنامه منتشر 
می گردد ظرف مدت ده روز نسبت به پرداخت بدهی خود اقدام و در غیر 
اینصورت بدون انتشار آگهی دیگری عملیات اجرائی طبق مقررات علیه 

شما تعقیب خواهد شد. 
مهدی روز خوش ـ مسئول واحد اجرای ثبت اسناد رسمی قم 

آگهی مزایده اموال غیر منقول نوبت اول 
موجب اجراییه صادره از شعبه  4  محاکم حقوقی قم که در اجرای احکام 
به شماره 2/93ج/107 ثبت گردیده له خانم بهار نونهال هارونیه و آقای  
غلامرضا عبداله زاده هارونیه و علیه محبوبه و زهرا و معصومه و ملیحه و 
فاطمه و رقیه همگی عبداله زاده هارونیه که محکوم علیه محکوم است به 
فروش یك باب منزل مسکونی درقم به مساحت 100 متر مربع از   پلاك 
ثبتی 1913/23-  اصلی ب 2 قم و تقسیم وجه بین مالکین مشاعی که 

کارشناس به شرح ذیل ارزیابی نموده: 
احتراما ، در رابطه با پرونده کلاسه 2/930107ج/93 اینجانبان هیئت 
کارشناسان منتخب از محل وقوع ملك پلاك ثبتی 1913/24 اصلی بخش 
دو قم ملکی آ قای محمد صالح عبداله زاده هارونیه به آدرس نیروگاه ، 24 
متری آیت اله کاشانی ، کوچه 26 ، انتهای کوچه پلاك 24 بازدید بعمل 

آور د ه ، لذا نتیجه بازدید و نظریه کارشناسی بشرح ذیل بعرض میرسد:

عرصه مطابق سند شماره 233392 ثبت شده در دفتر اسناد رسمی 
شماره 14 یکصد سهم مشاع از 321 سهم میباشد .اعیانی طبقه همکف 
82 متر مربع شامل یك واحد مسکونی به مساحت 41 متر مربع و مابقی 
شامل 27 متر مربع مغازه و 14 متر مربع سردخانه و سرویس پله و راهرو 

و حدودا 18 مترمربع  حیاط است .
طبقه اول دارای 82 متر مربع بنای مسکونی شامل یك  اطاق و پذیرایی 
و آشپزخانه و انباری و راهرو و سرویس است. ضمنا مطابق اعلام شهردا ری 
محترم منطقه 6 طی نامه شماره 6/100718 مورخ 1239/4/31مقدار 9 
متر مربع از فضای مغازه دارای مجوز تجاری می باشد و ساختمان دارای 

امتیاز آب و برق  و گاز می باشد.
نظریه کارشناسی:

که مقرر گردیده پلاك فوق الذکر در تاریخ 93/07/10 ساعت 8/30 الی 
9 صبح به آدرس قم ، خ ساحلی ، جنب زندان ساحلی داد گاه های حقوقی 
واحد اجرای احکام مدنی اتاق مزایده از طریق مزایده حضوری  به فروش 
برسد. لذا افرادی که قصد بازدید از پلاك را دارند می توانند در مدت پنج 
روز مانده به مزایده با هماهنگ ی این اجرا از مورد مزایده بازدید ودر صورت 
تمایل در جلسه مزایده شرکت نمایند . قیمت پایه از مبلغ کارشناسی شروع 
وبه کسانی که بالاترین مبلغ را پیشنهاد دهند واگذار می گردد. برنده مزایده 
باید  ده درصد ارزش مزایده را فی المجلس و الباقی  ظرف یکماه به حساب 
سپرده دادگستری واریز نماید . این آگهی یك نوبت در یکی از روزنامه های 

محلی درج می گرددجهت اطلاعات بیشتر به این واحد مراجعه نمائید.
حسن کاظمی ـ دادورز اجرای احکام مدنی دادگستری قم 

یکشنبه -بیست و سوم شهریور ماه 1393 - سال هفدهم - شماره 3535



ورزشی4

 گرت بیل:
نزد هواداران رئال

بازیکن اثبات شده ای هستم
 گرت بیل معتقد است که باشگاه رئال بدین خاطر برای خرید او 100 میلیون 
هزینه کرد؛ چرا که می دانست او می تواند به رئال کمک کند تا برای دهمین بار 

قهرمان اروپا شود.
بیل که با رقم 100 میلیون یورو، سال گذشته از تاتنهام به رئال ملحق شد؛کمك کرد تا 

این تیم قهرمان کوپا دل ری و همچنین لیگ قهرمانان شود.
بیل به "BT SPORT" گفت:"باشگاه رئال به مدت 12 سال، در جستجوی لادسیما بود 
و به همین دلیل برای خرید من اقدام کرد. آنها معتقد بودند که من می توانم رئال را در اروپا 
قدرتمندتر کنم و خوشحالم که چنین نیز شد. رسیدن به لادسیما در سال اول حضورم 
در رئال،رویایی بود.نه فقط برای من که برای همه دوستداران رئال یك سال رویایی رقم 
خورد."وی ادامه داد:" واقعا فصل خوبی بود. رسیدن به لادسیما بزرگترین هدف باشگاه بود.

از لحاظ شخصی هم اولین فصل حضورم در رئال فوق العاده بود."
گرت بیل معتقد است که او دیگر نزد هواداران رئال یك بازیکن اثبات شده است و روی 
این مساله تاکید دارد:" فکر می کنم که وظیفه من فوتبال بازی کردن است و اینکه آنقدر 

خوب بازی کنم تا همه را از خود راضی کنم. 
در حال حاضر همه رئالی ها از من راضی هستند. فکر نمی کنم دیگر چیز خاصی را 
باید به هواداران ثابت کنم.زمانی که از تاتنهام جدا می شدم می دانستم که به بزرگترین 

باشگاه جهان خواهم رفت.
 اما از طرفی می دانستم که اگر بازی واقعی خودم را در رئال انجام دهم؛ می توانم در نزد 
هواداران محبوب شوم.فکر می کنم که در فصل گذشته، این اتفاق رخ داد.در این فصل 
نیز به دنبال کسب افتخارات بیشتر هستیم و تمام تلاشمان را برای رسیدن به این هدف 

خواهیم کرد."

کلورلی: 
دوران حضورم در منچستریونایتد

 به پایان رسیده است
ت�ام کلورل�ی، هافب�ک اس�تون ویلا عن�وان کرد ک�ه دوران حض�ورش در 

منچستریونایتد به پایان رسیده و جایی در برنامه های فن خال ندارد.
کلورلی در اواخر نقل و انتقالات، به صورت قرضی از یونایتد به استون ویلا پیوست و عنوان 

کرد که از این انتقال و دور شدن از جو اولدترافورد بسیار خوشحال است.
او گفت: " در پایان فصل قراردادم با منچستر به پایان می رسد و واقعا فکر نمی کنم که 
دیگر برای یونایتد بازی کنم. در فوتبال مدرن، به دنرت پیش میاید که بازیکنانی مثل 
گیگزی یا اسکولزی، تمام طول فوتبالشان برای یك باشگاه بازی کنند. هر فوتبالیستی در 
مقابل شعارهای هواداران تیمش علیه خودش ناراحت می شود. هرکسی در فوتبال یك 
نظری دارد و نمی توان همه را خوشحال نگه داشت. خوشحالم که از جو منفی جدا شده ام. 

هر گاه که یونایتد جامی نبرد، بازیکنان متهم می شوند."
کلورلی ادامه داد: "فن خال من را روشن کرد که در برنامه هایش جایی ندارم. همیشه 

رك است و با اینکه پیش فصل نسبتا خوبی داشتم، ولی او بازیکنان خودش را دارد."

اعلام آمادگی رونالدو 
برای بازی در دربی مادرید

کریستیانو رونالدو که هفته گذشته دچار مصدومیت بود و نتوانست بازی کند، 
به نظر می رسد شرایطی خوب برای دربی شهر مادرید یعنی رویارویی تیمش با 

اتلتیکو دارد.
ــبکه رادیویی در پرتغال اظهار داشت بعد از مصدومیتش  وی در گفت وگویی با یك ش

تلاش زیادی برای بازگشت به موقع به ترکیب کهکشانی ها داشته است.
ــتاره 5 سال گذشته رئال که دیروز به تمرینات سفیدپوشان بازگشت اظهار داشت:  س

  اکنون آماده ام و فکر می کنم بتوانم برای حضور در دربی به میدان بروم.
ــهر مادرید میان یاران وی و اتلتیکو ساعت 22 و 30 دقیقه فردا از هفته سوم  دربی ش

لالیگا انجام خواهد شد.

زنگ خطر برای بایرن:
ژابی آلونسو مصدوم شد

 ژابی آلونسو ممکن است که به دلیل مصدومیت، بازی بایرن مقابل اشتوتگارت 
را از دست بدهد و این مصدومیت می تواند زنگ خطری برای مونیخی ها و پپ 

گواردیولا باشد.
ــد؛هفته گذشته از روز  ــو که دو هفته پیش از رئال مادرید راهی بایرن مونیخ ش آلونس
چهارشنبه نتوانست در تمرینات گروهی بایرن مشارکت داشته باشد. مصدومیت مرموز 
ژابی از ناحیه مچ پاست و او از چهارشنبه زیر نظر فیزیوتراپ باشگاه آقای بوناونتورا مشغول 

تمرینات اختصاصی است. 
ــریه بیلد، او در آخرین تمرین بایرن در حالیکه کفش ورزشی به پا  طبق گزارش نش
نداشت؛ در زمین چمن کمپ تمرینی بایرن مشغول تمرینات سبك بود. ژابی در این 
تمرین، فقط یك مسیر مستقیم را طی می کرد و هرگز به سمت چپ و راست خود 

نمی چرخید.
پپ گواردیولا ممکن است که در بازی مقابل اشتوتگارت، از فیلیپ لام بجای ژابی استفاده 

کند.

آلگری: 
بحران مصدومیت در یوونتوس وجود ندارد

 ماسیمیانو آلگری، سرمربی یوونتوس عنوان کرد که مصدومیت برای تیمش مشکلی 
پیش نخواهد آورد.

شاگردان آلگری در دومین هفته سری آ و در اولین بازی خود در خانه، امشب به مصاف 
اودینزه خواهند رفت و این در حالیست که پیرلو، ویدال، کی لینی، بارزاگلی و موراتا را در 
ــت و احتمالا تبس هم به این بازی نخواهد رسید.آلگری در جمع  اختیار نخواهند داش
خبرنگاران گفت: " باید در مورد مصدومیت ها شفاف باشیم. حرف های زیادی در این باره 
شنیدم. چند ین بازیکن ما از جام جهانی مصدومیت به همراه دارند مثل بارزاگلی و ویدال. 

کیه لینی محروم است بنابراین بازی نخواهد کرد.
 با این حال، با تیم تمرین می کند و موراتا نیز به زودی به تمرینات اضافه خواهد شد.درباره 
بارزاگلی، پزشك تیم عالی کار کرده و فردا روی نیمکت خواهد نشست. تبس هم مشکلی 
ندارد. کمی در شوت کردن دچار مشکل شده و پیرلو نیز تقریبا آماده است. مارونه نیز دیگر 

بازیکن ماست که آماده نیست."

 هفت سرمربی در سه سال؛

پرسپولیس، بیگانه با ثبات
 پرسپولیس در سال های اخیر با بی ثباتی عجیب در کادر مدیریتی و فنی مواجه 
بوده است. پرسپولیس این روزها وضعیت مناسبی ندارد و با بحران دست و پنجه نرم 

می کند.
قرمزها که قرار بود با تصمیمات وزارت ورزش روی خوش را ببینند فعلا به دردسر 

افتاده اند و اخیراً نیز تغییراتی بحث برانگیز در کادر مدیریتی و فنی داشته اند.
جالب است بدانید تیم بزرگ پایتخت در طول هشت ماه اخیر چهار مدیر به خود 
دیده است. محمد رویانیان برکنار شد تا نوبت به علی پروین برسد اما عمر مسئولیت وی 
به عنوان سرپرست باشگاه به سه ماه نرسید و از سوی مسئولان جدید باشگاه، علیرضا 
رحیمی مدیرعامل شد که او نیز تنها 135 روز مدیر باشگاه بود و اکنون نوبت به منتقمی 

رسیده به عنوان سرپرست باشگاه، مسئولیت داشته باشد.
نتیجه این بی ثباتی در کادر مدیریتی را می توان در تغییرات مداوم در کادر فنی نیز 
مشاهده کرد.پرسپولیس از سال 90 تاکنون هفت سرمربی داشته است؛ علی دایی، حمید 
استیلی، مصطفی دنیزلی، محسن عاشوری، مانوئل ژوزه، یحیی گل محمدی، علی دایی 

و اکنون حمید درخشان!
مقایسه این آمار با تغییرات مدیریتی و فنی در تیم های بزرگ جهان فقط یك نتیجه 

دارد: فاجعه!

انتقاد تند ملی پوش امید از امکانات اینچئون
بازیکن تیم ملی فوتبال امید با انتقاد شدید از امکانات محل اقامت تیم ملی 

در اینچئون گفت: 7 نفر در یک اتاق کوچک اسکان داریم.
محمدرضا خانزاده که به همراه تیم ملی امید در دهکده بازیهای آسیایی اینچئون 
حضور دارد،  درباره شرایط تیم ملی امید در کره جنوبی، گفت: کمترین امکانات ممکن را 
در اختیار داریم. به گونه ای که 7 نفر در یك اتاق کوچك اسکان داریم و فقط یك حمام 
در اتاق وجود دارد. وقتی از تمرین بازمی گردیم مجبوریم چند ساعت منتظر بمانیم تا 
نوبت مان شود و دوش بگیریم. امکاناتی که داریم اسفناك و در حد یك اردوی مدرسه ای 
هم نیست. واقعا برایم جای سوال است که چه کسی این هتل را برای اقامت تیم ملی 

امید در نظر گرفته است؟!
وی ادامه داد: هتل ما شبیه یك ساختمان تعمیر شده است و حتی اینترنت هم ندارد. 
ما مجبوریم مسافتی را طی کنیم تا به جایی برسیم که اینترنت دارد و از آن استفاده کنیم. 
در هتل ما وعده غذای خوب وجود ندارد و ما از وقتی به اردو رفته ایم، یك وعده غذای 
درست نخورده ایم. شرایط تغذیه ای ما فوق العاده ضعیف است و مطمئنا همین ضعف ها 

روحیه بازیکنان را خراب می کند.
بازیکن تیم ملی امید ادامه داد: واقعا برای فدراسیون متاسفم که ارزشی برای تیم ملی 
امید قائل نیست. ما با انگیزه بالا تمرین می کنیم اما مسئولان هیچ گونه حمایتی از ما 
نمی کنند، به طوری که هتل محل اقامت ما بیشتر شبیه خانه های معمولی است و هیچ 

امکاناتی ندارد.
خانزاده درباره تمرین های تیم ملی نیز گفت: خدا را شکر امکانات تمرینی مان بد نیست 
و از کمپ تمرینی خوبی برای تمرین استفاده می کنیم. ما با انگیزه بالا تمرین می کنیم تا 
برای بازی های آسیایی اینچئون به آمادگی کامل برسیم. البته همه می دانند تیم ملی در 
کمترین زمان ممکن تشکیل شده و هنوز به هماهنگی لازم نرسیده است. با این حال ما 

تلاش می کنیم تا بهترین عملکرد را در اینچئون داشته باشیم.
خانزاده به حریفان ایران در بازی های آسیایی اینچئون اشاره کرد و گفت: کره و ژاپن 
اصلی ترین رقیبان ما هستند اما در سال های اخیر عراق هم پیشرفت خوبی داشته که 

می تواند برای ما خطرناك باشد.
او درباره شانس قهرمانی ایران در بازی های آسیایی اینچئون نیز گفت: نمی توانم قول 
قهرمانی بدهم اما مطمئن باشید ما بازیکنان تمام تلاش مان را می کنیم تا بهترین عملکرد 
را در اینچئون داشته باشیم. امیدوارم خدا کمك مان کند تا بتوانیم دل مردم ایران را 

شاد کنیم.

پنجعلی هم کنار گذاشته شد؛

خوردبین سرپرست جدید پرسپولیس
محمد پنجعلی هم از سرپرستی پرسپولیس کنار گذاشته شد.

 با کنار رفتن علی دایی و کادر فنی اش از پرسپولیس می شد حدس زد که محمد 
پنجعلی هم از سرپرستی این تیم کنار می رود. البته او روز گذشته در بازی مقابل نفت 
مسجد سلیمان روی نیمکت سرخ ها نشست اما در جلسه ای که امروز در باشگاه برگزار 

شد با تصمیم سیاسی و درخشان،  محمد پنجعلی از سرپرستی پرسپولیس کنار رفت.
سیاسی با تایید این خبر گفت: امروز درباره این موضوع تصمیم گرفتیم و با موافقت سایر 
مسئولان باشگاه قرار شد سرپرست تیم هم تغییر کند. امروز با خوردبین در این رابطه 

صحبت کردیم و تقریبا کار حضور او به عنوان سرپرست نهایی شده است.
محمود خوردبین پیش از آمدن رویانیان به پرسپولیس سال ها سرپرست این تیم بود. 

آخرین عملکرد لژیونرهای ایران؛
قوچان نژاد چهار گل برای الکویت زد

مسابقات لیگ فوتبال کشورهای کویت و قطر در حالی جمعه شب برگزار شد 
که رضا قوچان نژاد توانست با ارائه یک بازی درخشان برای تیم الکویت چهار 
گل به ثمر برساند. همچنین مسعود شجاعی هم در اولین دیدار الشحانیه به 

میدان رفت.
هفته سوم از مسابقات لیگ قطر، لیگ ستارگان، جمعه شب برگزار شد که در یکی از 
این مسابقات تیم الشحانیه برابر تیم الخریطیات با نتیجه تساوی یك بر یك متوقف شد. 
در این مسابقه مسعود شجاعی که به تازگی به تیم الشحانیه پیوسته است در دقایق پایانی 

مسابقه وارد زمین شد و اولین دیدارش را برای تیم الشحانیه انجام داد.
در دیگر بازی لیگ قطر، تیم الاهلی با وجود مجتبی جباری و سید جلال حسینی برابر 

تیم الخور قرار گرفت و با نتیجه تساوی یك بر یك متوقف شد.
تیم ام صلال هم در هفته سوم لیگ قطر با جضور پژمان منتظری برابر تیم الشمال به 

نتیجه تساوی 2 بر 2 رسیده بود.
اما در لیگ فوتبال کویت موسوم به ویوا لیگ، تیم الکویت به یك پیروزی پر گل رسید 
و موفق شد تیم الساحل را با نتیجه 8 بر یك شکست بدهد. رضا قوچان نژاد مهاجم 
ایرانی الکویت در این دیدار چهار گل به ثمر رساند تا تعداد گل هایش در لیگ قطر به 

عدد پنج برسد.

کارلوس کی روش:

افتخار می کنم ایرانی ها مرا می خواهند
"کارلوس کی روش" گفت خوشحال است از اینکه نه تنها فدراسیون فوتبال 

ایران بلکه تمام مردم ایران خواستار حضور وی در فوتبال این کشور هستند.
 کارلوس کی روش گفته به زودی رهسپار ایران می شود تا قرارداد خود را با فدراسیون 

فوتبال این کشور نهایی کند.
وی قرار است تیم ملی فوتبال ایران را در جام ملت های آسیا در سال 2015 هدایت 

کند و تلاش می کند با تیم ایران به رقابتهای جام جهانی 2018 در روسیه راه پیدا کند.
کی روش در گفتگو با سایت rtp پرتغال در این خصوص اظهار داشت: این برای من 
افتخاری است که نه تنها فدراسیون فوتبال ایران بلکه بازیکنان و هواداران فوتبال ایران هم 

دوست دارند در این تیم باشم.
این مربی پرتغالی در ادامه تصریح کرد: روز دوشنبه به ایران سفر خواهم کرد و فکر 

می کنم شرایط برای طرفین برای رسیدن به توافق مهیاست.

واکنش رئیس هیات مدیره پرسپولیس
 به بازگشت کرانچار و شعار تماشاگران

رئیس هیات مدیره باشگاه پرسپولیس با بیان اینکه نمی خواهد فکر منفی 
راجع به شعار هواداران علیه وی در ورزشگاه ها داشته باشد، گفت: به هواداران 

قول می دهم روزهای خوب پرسپولیس از راه برسد.
حمیدرضا سیاسی در خصوص تساوی تیم پرسپولیس برابر نفت مسجد سلیمان و شعار 
هواداران علیه وی، ضمن بیان مطلب فوق اظهار کرد: به هر حال هواخواه های پرسپولیس 
هم نظراشان را اعلام کرده اند و این نظرات برای من محترم است. تماشاگران فقط ابراز 

احساسات کردند.
وی در پاسخ به این پرسش که "آیا این شعارها علیه وی سازماندهی شده است 
یا خیر"؟، افزود: نمی خواهم در این مورد فکر منفی داشته باشم. بابت تحولات اخیر 
پرسپولیس فضا یك مقدار ملتهب است و هواداران دوست دارند خودشان را تخیله کنند.

رئیس هیات مدیره پرسپولیس خاطرنشان کرد: من از کل هواداران تشکر می کنم! قول 
می دهم روزهای خوب پرسپولیس هم به زودی از راه برسد.

وی همچنین در پاسخ به سئوال دیگری مبنی بر احتمال کنار رفتن حمید درخشان 
و سرمربیگری زلاتکو کرانچار در پرسپولیس هم تاکید کرد: روز گذشته هم عنوان کردیم 
که باشگاه با همه صحبت کرده است ولی الان همه )اعضای هیات مدیره( روی درخشان 

به نتیجه رسیده اند.

نسخه ی علی دوستی مهر برای فوتبال ملی ایران

س�رمربی تیم ملی فوتبال جوانان با ارایه تحلیلی 
از مس�یر پیش�رفت فوتبال ملی ایران، تاکید کرد: 
س�ازندگی بر مبنای نتیجه گرا نبودن در رده پایه و 
حض�ور مداوم در تورنمنت ه�ای معتبر بین المللی، 
عاملی برای جهش فوق العاده تیم ملی بزرگسالان و 

رشد آن در آینده خواهد شد و این تنها راه است.
ــتی مهر که در آستانه مسابقات قهرمانی آسیا  علی دوس
همراه با تیم ملی جوانان به تازگی از اردوی تدارکاتی چین 
بازگشته است، ضمن ارایه توضیحاتی درباره دستاوردهای 
ــخه ای از رویکرد و مسیر  این تورنمنت برای تیم ایران، نس

صحیح برای فوتبال ایران بیان کرد.
 چین و مکزیک حریفان سازنده ای برای ما بودند

ــوالی درباره نتایجی که از حضور  ــخ به س او ابتدا در پاس
ــه، اظهار کرد: بازی های خوبی در  در تورنمنت چین گرفت
چین انجام دادیم. البته مالزی به ما کمکی نکرد چون تیم 
ضعیفی بود اما چین حریف قابل قبول و مکزیك فوق العاده 
سازنده برای تیم ما بود. موضوع فقط تیم جوانان نیست بلکه 
تیم های ملی تمام رده های سنی به بازی تدارکاتی با چنین 
تیم هایی نیاز دارند. ما که از پول بیت المال استفاده کرده و 
در تورنمنت های آماده سازی شرکت می کنیم، وظیفه داریم 

حرف ها و تجربیات مان را در اختیار نسل آینده قرار دهیم.
 یك سرمشق برای فوتبال ملی ایران

پرسابقه ترین مربی فوتبال پایه ایران در رده های ملی با ارایه 
تحلیلی از آنچه باعث پیشرفت فوتبال ایران می شود و از مسیر 
رده پایه عبور می کند، تصریح کرد: تنها راه پیشرفت فوتبال 
پایه و در ادامه آن رده بزرگسالان، شرکت در تورنمت های 
ــت. این کار  بین المللی و تقابل با قدرت های فوتبال دنیاس
ــود. اگر تمامی تیمهای رده های  ــروع ش باید از رده پایه ش
پایه سالانه در هفت یا هشت تورنمنت معتبر شرکت کنند، 
صاحب تجربیات ارزشمندی می شوند که بازیکنانشان قبل 
از سنین بزرگسالی فرصت حضور در لیگ های بزرگ جهان 
را پیدا می کنند. یك بازیکن با استعداد و توانمند ملی پوش 
در رده نوجوانان و جوانان با انجام بازی های بین المللی هرچه 
بیشتر، گذشته از پیشرفت فنی صاحب شخصیت و تفکر 
ــترس آنها از تقابل با رقبای  درست فوتبالی می شود و اس

خارجی کاهش می یابد.
 رویکرد سیاستگزاران و مدیران فوتبال تغییر کند

دوستی مهر با تاکید بر لزوم تغییر رویکرد سیاستگزاران 
و مدیران فوتبال از گرایش های نتیجه گرایی به سازندگی، 
گفت: اگر می خواهیم پیشرفت کنیم باید در رده های پایه 
دنبال نتیجه گرایی نباشیم و صرفا برای تیم های بزرگسالان 
پشتوانه سازی کنیم. امثال آلمان و هلند در رده بزرگسالان 
جزو بزرگترین قدرت های دنیا هستند اما در رده پایه عمدتا 
ــوند و بعضا در مسابقات جهانی حتی  قهرمان دنیا نمی ش
ــپانیا هم یکی از همین  ــان هم بالا نمی آیند. اس از گروه ش

کشورهاست. می دانید چرا؟ پاسخ این است که در رده های 
ــازندگی فکر می کنند و استرس را کاملا از  پایه فقط به س

بازیکنان نوجوان و جوان برمی دارند.
 مشکل زیبا نبودن عمده مسابقات لیگ

 از اینجا شروع می شود
ــه پایه ریزی و درونی کردن رفتار حرفه ای  وی با بیان اینک
در فوتبال بطور جدی در سنین پایه شکل می گیرد، تاکید 
ــازندگی و کسب تجربه  کرد: باید هدف در تیم های پایه س
ــد و بدانیم بازیکنان در آن سال ها رفتارهای حرفه ای را  باش
ــپس وارد رده بزرگسالی می شوند. اگر از قبل  می آموزند و س
درست کار کرده باشیم، بازیکنان حرفه ای به تمام معنا تحویل 
ــوولان و مدیران ما میل به  بزرگسالی می دهیم. اما اگر مس
رویکرد نتیجه گرایی داشته باشند، به بازیکنی که تازه فوتبالش 
را شروع کرده استرس وارد می کنند؛ همین رویکرد مبنای 
برنامه  مربیان این بازیکنان را هم تغییر می دهد. نتیجه چه 

می شود؟!
این مربی ملی، نتیجه گرایی و زیبا نبودن فوتبال باشگاهی 
ایران در مجموع را نتیجه روند به خطا رفته فوق دانست و 
ادامه داد: بازیکنانی که طبق آن رویکرد غلط رشد کرده اند، 
پس از سال ها دست و پنجه نرم کردن در این شرایط، وقتی 
ــند، ناخودآگاه همین رویکرد  به سنین بزرگسالی می رس
درونی شده را در تیم های باشگاهی شان به شکل نازیبایی 
ــام  ــال ها با انواع و اقس ارایه می دهند چون آنها طی این س

روش ها که صرفا برای کسب نتیجه است، آشنا شده اند.
 انجام بازی های تدارکاتی خارجی تنها عامل 

موفقیت فوتبال ملی ایران است
دوستی مهر با بیان اینکه رویکرد نتیجه گرایی در تیم های 
باشگاهی هم باعث افت فوتبال ایران می شود، تاکید کرد: 
وقتی مدیران و مربیان تیم ها ثبات و آرامش نداشته باشند، 
نمی توانند برای پیشرفت فنی فوتبال باشگاه هشان برنامه 
مفیدی داشته باشند. آیا مدیران و مربیانی که در منچستر 
ــنال کار می کنند در آن سطح از اعتبار و هواداری،  و آرس
به اندازه تیم های معروف ایرانی استرس دارند؟! جایی که 
ــود آینده نگری کرد. تیمی که از باخت  ثبات باشد می ش
نترسد می تواند در زمین خوب بازی کند. همه این برنامه ها 
ــده تا تبدیل به  باید از تیم های پایه اجرایی و نهادینه ش
ــود؛ در آن صورت است  فرهنگ بازیکنان و فوتبال ما ش
ــازیم و امثال جهانبخش، آزمون و  که می توانیم بهتر بس
عزت اللهی بیشتری را روانه فوتبال اروپا کنیم. سازندگی 
ــودن و حضور مداوم تیم های پایه  بر مبنای نتیجه گرا نب
ــی عاملی برای جهش  در تورنمنت های معتبر بین الملل
فوق العاده تیم ملی بزرگسالان و رشد فزاینده آن در آینده 

خواهد شد و این تنها راه است.
 آنالیزهای فنی قدیم جایش را به اخبار 

حاشیه ای فوتبالیست ها داده!

ــانه ها به صورت کلی  ــه و محتوای مطالب رس وی از روی
هم انتقاد کرد و گفت: یادم می آید در گذشته روزنامه های 
ــی پس از مسابقات لیگ به آنالیز و تحلیل های فنی  ورزش
می پرداختند. مثلا حتی مسابقه جوانان بانك ملی با یك تیم 
دیگر را هم آنالیز فنی می کردند و این کار درست به برطرف 
شدن نقاط ضعف، افزایش گفت وگوی فنی میان مربیان و 
ارتقای دانش فنی عمومی کمك می کرد. با وجود افزایش 
چندین برابری رسانه ها ورزشی متاسفانه چنین آنالیزهایی 
جایش را به اخبار حاشیه ای از نوع ماشین، مدل مو، غذا و... 

بازیکنان داده است!
 15 سال پیش در جام جهانی بودم و این حرف ها را 

بخاطر نسل آینده می زنم
ــرمربی تیم ملی جوانان با بیان اینکه اگر از نتیجه گرا  س
نبودن فوتبال پایه حرف می زند، به هیچ وجه نگران جایگاه 
ــت، گفت: 15 سال پیش در جام  خودش در تیم ملی نیس
جهانی حضور داشته ام و از من گذشته بخواهم نگران جایگاه 
ــوولیت فعلی ام باشم. با دغدغه ای که نسبت به نسل  و مس
آینده دارم این صحبت ها را بیان می کنم. در ایران وضعیت 
ــالی تفاوت  ــرارداد مربیان تیم های پایه با بزرگس ــدت ق م
چندانی ندارد اما کشورهای پیشرفته معمولا اینگونه نیست. 
یادم می آید سرمربی تیم ملی نوجوانان هلند دقیقا بعد از 
ــابقه ای که تیمش در جام جهانی نیجریه با تیم ایران  مس
داشت و از ما شکست خورد، فدراسیون هلند قراردادش را تا 
پنج سال دیگر تمدید کرد. در اروپا مربیان پایه برای پرورش 
و سازندگی استخدام می شوند نه صرفا برای هدایت تیم ها و 

اینکه بعضا نگران نتایج تیم هایشان باشند!
 بدون 8 بازیکن اصلی به چین رفته بودیم

دوستی مهر در ادامه در پاسخ به اینکه آیا تیم ملی اکنون 
کاملا آماده حضور در مسابقات قهرمانی آسیا در میانمار شده 
ــت، اظهار کرد: دیگر وقتی برای آمادگی بیشتر نیست؛  اس
اگرچه بعضا کمبودهایی داریم که باید در فرصت کمتر از 
یکماهی که داریم آنها را برطرف کنیم. البته در تورنمنت 
چین تعداد قابل توجهی از بازیکنان مان را در اختیار نداشتیم؛ 
بازیکنانی چون سعید عزت اللهی، امیرحسین کریمی، علی 
هضامی، مهدی امینی، سیاوش حق نظری، محمدرضا بازاج، 
آقایی و پوررحمت بخاطر حضور در باشگاه هایشان نتوانستند 

ما را همراهی کنند.
 باشگاه ها در دو هفته آینده ملی پوشان را 

به تیم جوانان بدهند
ــران و مربیان تیم های  ــرمربی تیم ملی جوانان از مدی س
باشگاهی خواست تا همچون گذشته با در اختیار گذاشتن 
بازیکنان ملی پوش خود به تیم کشورشان کمك کنند و 
ــابقات میانمار،  در این باره گفت: تیم ملی تا حضور در مس
ــت که طبق  ــدار تدارکاتی خارجی دیگر خواهد داش 4 دی
برنامه 27 و 29 شهریور در کیش دو بازی با تیم ملی قطر 
داریم و بعد از آن هم دو بازی با تیم عراق انجام می دهیم. 
از مدیران و مربیان باشگاهی می خواهم در فرصت حدودی 
دو هفته باقیمانده تا شروع مسابقات، بازیکنان ملی پوش را 
ــان قرار دهند تا بتوانیم بیش از پیش  در اختیار تیم  جوان

هماهنگ شویم.
 عزت اللهی ویژگی های کامل 

برای بهترین شدن در دنیا را دارد
دوستی مهر که طی سال های گذشته بازیکنان توانمند 
زیادی را تحویل تیم  ملی بزرگسالان و تیم های باشگاهی 
ــعید  ــدن س ــحالی از لژیونر ش ــت با ابراز خوش داده اس
عزت اللهی نیز گفت: برای او در تیم اتلتیکو مادرید آرزوی 
ــتند.  موفقیت می کنم. این ها از افتخارات فوتبال ما هس
در تیم جوانان بازیکنان قدرتمند دیگری هم هستند که 
پتانسیل راهیابی به سطح اول فوتبال دنیا را دارند اما سعید 
ــت که ویژگی های کامل برای  در حال حاضر بازیکنی اس
ــان دنیا را دارد  ــدن به یکی از بزرگترین بازیکن تبدیل ش
ــعید  ــش ادامه دهد. س و باید به صورت حرفه ای به تلاش
عزت اللهی شرایط فیزیکی و تکنیکی بسیار خوبی دارد و از 
درك و شعور فوتبالی فوق العاده ای برخوردار است. او ضمنا 
هم شوت زن هست و هم سرزن. حتی بزرگان فوتبال دنیا 
ــا تمام این ویژگی ها را به طور یکجا و خوب در خود  بعض

ندارند.
 مهدوی کیا با ماست

ــایعه دوری مهدوی کیا از تیم جوانان  وی در پایان با رد ش
خاطرنشان کرد: مهدی در مسابقات قهرمانی آسیا همچون 

گذشته با قدرت و جدیت کنار ماست.

هادی عقیلی، مدافع ملی پوش تیم فوتبال سپاهان 
معتقد اس�ت حس�ین فرک�ی گزینه مناس�بی برای 
جانش�ینی زلاتکو کرانچار بوده است. عقیلی البته از 
کرانچار به نیکی یاد می کند و امیدوار است که سپاهان 
در ادامه با تغییراتی که ایجاد شده است نتایج خوبی در 
لیگ برتر بگیرد. مدافع سپاهان درمورد شرایط تیمش، 
انتخاب فرکی به عنوان س�رمربی جدید س�پاهان و 
مسائل مختلف دیگر به سؤالات پاسخ داده که مشروح 

آن در زیر می آید:
- نظرت درمورد جدایی کرانچار چیست؟

او مربی کاربلد و با شخصیتی بود به همین دلیل با بازیکنان 
ــیار خوبی داشت. همه ما از رفتن کرانچار ناراحت  رابطه بس
شدیم ولی فوتبال همین است. انتظارات از سپاهان زیاد است 
و گاهی اوقات، برخی نتایج باعث می شود که چنین تغییراتی 

به وجود بیاید.
- کرانچار به دلیل اختلاف با مسئولان تیم و باشگاه، از 

سپاهان جدا شده است؟

همه این مسائل به نتایج برمی گردد. وقتی سپاهان نتیجه 
نگرفت اختلاف ها رو شد. این وضعیت به خاطر چهار مسابقه ای 

بود که ما نتیجه نگرفتیم و از صدر جدول دور شدیم.
- فکر نمی کنی سپاهان به سادگی کرانچار را از دست 

داد؟
من به این مسائل ورود نمی کنم، چون یك بازیکن هستم. 
کرانچار یك مربی فوق العاده بود ولی ما باید با فردی که باشگاه 
انتخاب می کند کار کنیم و این یعنی رعایت قواعد حرفه ای 

فوتبال.
- نظرت درمورد انتخاب فرکی چیست؟

این خوب است که باشگاه توانست چنین مربی باشخصیتی را 
بیاورد. من معتقدم فرکی بهترین گزینه برای هدایت سپاهان 

بود.
- درمورد تغییر سیستم سپاهان به دفاع چهار نفره 

چه صحبتی داری؟
ــرمربی بود. ما قبلاً هم با این سیستم بازی  این تصمیم س

کردیم و با آن غریبه نیستیم.

- تیم تان هم پس از چهار هفته تس�اوی و شکست 
بالاخره مقاب�ل پدیده با حداقل اخت�لاف به پیروزی 

رسید…
ــت که برد خفیفی بود ولی به نظر من این  این درست اس
بازی می توانست به خاطر موقعیت های دو تیم حتی هشت 
گل داشته باشد. در این شرایط بحرانی به این برد نیاز داشتیم.
- و بالاخره کی روش هم در تیم ملی ماند. آیا احتمال 

دارد که او بازهم تو را به تیم ملی دعوت کند؟
پیش از این هم گفته ام که حق طبیعی کی روش بود که مرا 
ــم و بابت این  دعوت نکند. آن زمان تصمیم گرفتم که نباش
موضوع تنبیه شدم. من یك سال از حضور در تیم ملی محروم 

شدم و دیگر دعوت نشدم.
الان هم نمی توانم بگویم که علاقه ای به دعوت شدن ندارم 
ولی راستش را بخواهید زیاد امیدوار نیستم که دعوت شوم. 
بعید می دانم کی روش اتفاقات گذشته را فراموش کند. من 
ــرمربی تیم ملی است  بازی خودم را انجام می دهم و این س

که تصمیم می گیرد.

سرمربی استقلال تهران گفت: »آقایان بازی جدید 
راه انداخته اند. می گویند زمان را از دس�ت دادیم تا 

برای کی روش مصونیت ایجاد کنند!«
ــیوه برکناری دایی از پرسپولیس انتقاد  در روزهایی که ش
برخی کارشناسان را به دنبال داشته امیر قلعه نویی ترجیح 
ــی دهد که به این ماجرا ورود نکند اما به این موضوع نیز  م
ــد که باید احترام دایی به عنوان یکی از  ــاره داشته باش اش

سرمایه های فوتبال حفظ شود.
وی در بخش دیگری از صحبت هایش موارد تازه ای را در 
خصوص تیم ملی، کی روش و برخی منتقدان امروز مطرح 

کرد. صحبت های تازه سرمربی استقلال در ادامه می آید:
ــرمربیگری پرسپولیس برکنار شد    اینکه علی دایی از س
موضوعی است که به باشگاه پرسپولیس مربوط می شود و من 
به عنوان سرمربی تیم استقلال این حق را به خودم نمی دهم 
که در این قبیل مسائل دخالت یا درباره اش اظهارنظر کنم. 
ــت هر باشگاه به اداره کنندگان آن مربوط می شود و  سیاس
قطعا من که خارج از این مجموعه هستم نمی توانم درباره ریز 

اتفاقات رخ داده در آن مجموعه صحبت کنم.
 دایی از سرمایه های ملی فوتبال ایران محسوب می شود. به 
اعتقاد من نباید چنین سرمایه هایی را خیلی راحت از دست 
ــه باز هم تاکید می کنم که من کلیت قضیه را  بدهیم البت
عنوان می کنم و اشاره به اتفاقات اخیر در باشگاه پرسپولیس 
ــیده و  ــات زیادی برای فوتبال ایران کش ــدارم. دایی زحم ن

همیشه برای او احترام قائل هستم.
 اینکه کمیته مربیان هیچ دخالتی یا اظهارنظری درباره نحوه 
برکناری علی دایی نکرده را باید از خود اعضای این کمیته 
پرسید چرا که من هیچ مسئولیتی در این کمیته ندارم البته 

در گذشته و آن زمان که به صورت هیات امنایی اداره می شد 
من هم با دوستان همکاری می کردم.

 موضوع تعجب آور درباره بازیکنان ملی پوش تیمم که به 
لحاظ بدنی دچار افت محسوسی شده اند را هرگز سربسته 
و مختصر عنوان نکرده ام و این را با صراحت گفته ام و امروز 
هم تکرار می کنم که برایم تعجب آور است که چرا بازیکنان 
ملی پوش پس از بازگشت از اردوی تیم ملی به چنین روزی 

افتاده اند؟!
 قصد داریم برای مشخص کردن دلیل این افت بدنی ملی 
پوشانمان از آنها تست های پزشکی مخصوصی بگیریم. من 
در این باره از چند تن از اساتید بدنسازی و پزشکی خواسته 
ام تا آزمایش هایی را از این نفرات به عمل بیاورند تا مشخص 
شود چه اتفاقی رخ داده که ملی پوشان ما حتی نیمی از آنچه 

که از آنها انتظار می رود را به نمایش نمی گذارند.
ــان استقلال با قراردادهای آنچنانی در استقلال   ملی پوش
ماندنی شدند و مجموعه ما این انتظار را از این نفرات دارد که 
در حد و اندازه های خودشان ظاهر شوند. اگر چنین رویه ای 
ادامه داشته باشد باید باز هم دنبال راهکارهای دیگری باشیم 
ــمان به نحو احسن و آنطور که  تا بتوانیم از نفرات ملی پوش

انتظار می رود بازی بگیریم.
ــودم که موافق تمدید قرارداد کارلوس کی   از قبل گفته ب
ــوی دیگر به خوبی می دانم چرا این  ــتم، اما از س روش هس
روزها بحث "از دست دادن زمان" به راه افتاده است. عده ای 
میکروفون و قلم به دست این روزها در گوش مردم می خوانند 
که ما زمان را برای حضور در جام ملت ها از دست داده ایم. 
لطفا به من بگویید که کدام زمان را از دست داده ایم؟ غیر 
از یك فیفادی کدام تیم در آسیا اردوی تدارکاتی داشته که 

ایران نداشته؟ آقایان لطفا این بازی جدید را به راه نیندازید 
زیرا انتهای این ماجرا برای همه مشخص است. احساس می 
کنم با این کارها می خواهند برای سرمربی تیم ملی مصونیت 

ایجاد کنند!
 موضوعی که تعجب می کنم چرا همکاران من در تیم های 
لیگ برتری عنوان نمی کنند، این است که چرا لیگ فوتبال 
ــد.  باید یك 19 روز، یك 15 روز و یك 50 روز تعطیل باش
آن آقایانی که ادعای دانستن زبان انگلیسی می کنند و استاد 
دانشگاه هم هستند جواب بدهند که در کجای دنیا لیگ شان 
به این شکل تعطیل می شود؟! چرا در برنامه هایشان به این 
قبیل اشکالات اشاره نمی کنند. آن وقت دائم ذهن مردم را 
به سمتی می برند که ما در حال از دست دادن زمان هستیم.

ــت" را به راه  ــام ملت ها مهم نیس ــن روزها بحث "ج  ای
ــانس قهرمانی در جام ملت ها  انداخته اند در حالی که ش
4 به یك است، ولی راهیابی به جام جهانی شرایط آسانتر 
ــابقات  را پیش روی تیم ملی ما می گذارد چون در آن مس
ــام جهانی( چهار + یك تیم می توانند راهی  )مقدماتی ج
ــما بگویید کدام یك مهم تر و  جام جهانی شوند. حالا ش

ارزشمندتر است؟!
 همین آقایان روزی که من را در تلویزیون به اسم مناظره 
محاکمه می کردند وقتی گفتم تیم ملی در جام ملت ها هم 
ــد و هم ایجاد موقعیت می کرد در جواب به  خوب می دوی
ــت دونده به مسابقات  من گفتند: »خوب به جای فوتبالیس
می بردید!« آن وقت زمانی که تیم ملی از جام جهانی بازگشت 
و کارلوس کی روش عنوان کرد که تیم ملی در جام جهانی 
دوندگی بالایی داشت همین آقایان به به و چه چه کردند که 

این فوتبال خیلی عالی است.

هادی عقیلی:

 بعید می دانم کی روش گذشته را فراموش کرده باشد

حمله جدید قلعه نویی به فردوسی پور: 

آقایان می خواهند برای کی روش مصونیت ایجاد کنند

یکشنبه -بیست و سوم شهریور ماه 1393 - سال هفدهم - شماره 3535

آگهی مزایده اموال منقول نوبت اول 
موجب اجراییه صادره از شعبه 21  شورای حل اختلاف قم که در اجرای 
احکام به شماره 12/93ج/462 ثبت گردیده له ناصر اروجی و علیه شرکت 
تعاونی مسکن مهر 31 با مدیریت حمید خوری که محکوم علیه محکوم است به 
پرداخت 52/132/643 ریال درحق محکوم له و تادیه حقوق اجرائی به صندوق 
دولت که محکوم له در راستای وصول محکوم به اقدام توقیف اموال نموده که 

کارشناس به شرح ذیل ارزیابی نموده:
1-تعداد 46 عدد در انباری آهنی 190*80 هر یك 30  کیلو جمعا 1380 

کیلو کارکرده دست دوم هر کیلو 1000 تومان جمعا 1/380/000 تومان 
2-تعداد 31  عدد فرم کوچك آهنی دست دوم هر یك 13  کیلو جمع 403 

کیلو از قرار هر کیلو 1000 تومان جمع 403/000 تومان 
3-تعداد 29 عدد چهارچوب کف پهن آهنی دست  دوم هر عدد 23 کیلو جمع 

667  کیلو از قرار هر کیلو 1000 تومان جمع 667/000 تومان
4-تعداد 14 عدد فرم کوچك  آهنی دست دوم هرعدد 20  کیلو جمع 280 

کیلو از قرار هر کیلو 1000 تومان جمع 280/000 تومان
5-تعداد 16 عدد فرم چرم چهارچوب آهنی بزرگ دست دوم هر عدد 26 کیلو 

جمع 416 کیلو از قرار هر کیلو 1000 تومان جمع 416/000 تومان 
قیمت پایه اموال مذکور جمعا بنظر اینجانب به مبلغ 3/146/000 تومان 

که مقرر گردیده اموال فوق الذکر در تاریخ 93/07/09 ساعت 8/30 الی 9 صبح 
به آدرس قم ، خ ساحلی ، جنب زندان ساحلی دادگاه های حقوقی واحد اجرای 
احکام مدنی اتاق مزایده از طریق مزایده حضوری به فروش برسد. لذا افرادی 
که قصد بازدید از پلاك را دارند می توانند در مدت پنج روز مانده به مزایده 
با هماهنگی این اجرا از مورد مزایده بازدید ودر صورت تمایل در جلسه مزایده 
شرکت نمایند . قیمت پایه از مبلغ کارشناسی شروع وبه کسانی که بالاترین مبلغ 
را پیشنهاد دهند واگذار می گردد. برنده مزایده باید ده درصد ارزش مزایده را فی 
المجلس والباقی ظرف یکماه به حساب سپرده دادگستری واریز نماید . این آگهی 
یك نوبت در یکی از روزنامه های محلی درج می گرددجهت اطلاعات بیشتر به 

این واحد مراجعه نمائید.
 ـدادورز اجرای احکام مدنی دادگستری قم  حسن کاظمی 



5 علمی و سلامت

چرا بدن در برابر لاغر شدن مقاومت می کند؟ 
یک متخصص تغذیه با تاکید بر اینکه کاهش وزن اصولی و تناسب اندام ماندگار 
نیازمند زمان و ایجاد عادت های غذایی مناسب است، گفت: این نوع کاهش وزن 

بدون گرسنگی و عوارض بوده و امکان چاقی مجدد در آن بسیار کم است.
دکتر بهمن محمدی با اشاره به اینکه کاهش وزن سریع با عوارض همراه است، گفت: 
ریزش موها، چین و چروك و شلی پوست صورت و بدن، ضعف اعصاب، افت فشار خون و 
ضعف و بی حالی، پوسیدگی دندان ها، بروز سنگ کیسه صفرا، ورم و زخم معده، یبوست و 

حتی افسردگی از عوارض کاهش وزن سریع هستند.
وی با تاکید بر اینکه کاهش وزن سریع، موجب مقاومت بدن در برابر لاغری می شود، 
گفت: کاهش وزن سریع که به طور معمول در جریان کم خوری و ورزش شدید روی 
می دهد، بدن را تحت فشار قرار داده و بدن در برابر لاغری مقاومت می کند. بدین ترتیب، 
به تدریج سرعت کاهش وزن کند و بالاخره در جایی کاهش وزن متوقف می شود. این 
متخصص تغذیه افزود: علت این امر نیاز بدن به حفظ بافت چربی به عنوان ذخیره حیاتی 
انرژی بدن در مواقع گرسنگی و قحطی است و بدن تلاش می کند به هر صورت ممکن 

ذخیره چربی را حفظ کند.
بهمنی خاطر نشان کرد: شخصی که با انجام تمرینات ورزشی شدید و کم خوری لاغر 
شده است اگر به هر دلیلی نتواند به همان شدت سابق ورزش کند، ورزش را رها کرده یا 
غذای خود را افزایش دهد، بدن سریع واکنش نشان می دهد، مجددا وزن افزایش یافته و 
آن شخص چاق می شود. از طرف دیگر، کم خوردن و گرسنگی سرانجام مقاومت فرد را 
در هم شکسته و ممکن است باعث شود که حتی بیشتر از قبل غذا بخورد و چاق تر شود. 
این متخصص تغذیه تاکید کرد: در دوران کاهش وزن باید عادات غذایی چاق کننده مانند 
خوردن غذاهای چرب و پرکالری و مواد غذایی کم خاصیت و چاق کننده، )نظیر هله هوله و 
شیرینی جات( را به تدریج کنار گذاشت و عادت های غذایی مناسب، مانند خوردن غذاهای 
مفید و کم کالری، نظیر سبزیجات، سالاد و مواد پروتئینی را جایگزین آن ها کرد و لبنیات، 

میوه ها، نان و برنج نیز باید در حد متعادل مصرف شود.
بهمنی یادآور شد: پیاده روی در کاهش وزن بسیار موثر است و اگر همراه با رژیم غذایی 

باشد، تاثیر آن بیشتر است. البته پیاده روی باید با سرعت متوسط و روزانه
به مدت نیم تا یك ساعت انجام شود و تا دو ساعت پس از اتمام آن تنها آب نوشیده 
شود. نوشیدن یك لیوان آب هر نیم ساعت یك بار توصیه می شود و لاغر شدن را سرعت 

می بخشد.
این متخصص تغذیه افزود: بهترین زمان برای پیاده روی پس از صرف صبحانه است. 
کسانی که امکان پیاده روی در صبح را ندارند، می توانند عصرها پیاده روی کنند. بهتر است 
مدت پیاده روی از یك ساعت بیشتر نشود؛ چراکه ممکن است در بدن ایجاد مقاومت کند. 
در این حالت باوجود کاهش وزن بدن اما پس از مدتی روند کاهش وزن متوقف می شود. 
بهمنی تصریح کرد: پیاده روی کمتر از نیم ساعت نیز تاثیر چندانی در لاغری ندارد. البته 
افرادی که وزن شان زیاد است و آمادگی جسمانی خوبی ندارند یا به کمر درد یا آرتروز مبتلا 
هستند، لازم است در ابتدا مدت و سرعت پیاده روی شان کمتر باشد و به تدریج بیشتر شود.

این متخصص تغذیه در پایان گفت: اگر کسی امکان پیاده روی ندارد یا مایل است با 
ورزش و تمرینات ایروبیك وزن خود را کاهش دهد، لازم است 

برای حفظ وزن خود تمرینات ایروبیك را همواره 
ادامه داده و چنانچه به هر دلیل ورزش 

غذای  از  است  لازم  کند،  قطع  را 
مصرفی خود بکاهد. بدین ترتیب 
از افزایش مجدد وزن جلوگیری 

می شود.

نی��م ت��ای علمی �  فن��اوری

محققان دانشگاه صنعتی چالمرز سوئد برای نخستین بار از صوت برای برقراری 
ارتباط با یک اتم مصنوعی استفاده کردند.

 تعامل بین اتم ها و نور، پدیده شناخته شده ای است و به طور وسیعی در دانش کوانتومی 
به کار می رود، با این حال دستیابی به همان میزان تعامل با استفاده از امواج صوتی فرآیندی 

چالش برانگیزتر است.
هم اکنون، محققان دانشگاه چالمرز موفق به جفت کردن امواج صوتی با یك اتم مصنوعی 

شده اند و این موفقیت با همکاری فیزیکدانان نظری و تجربی حاصل شده است.
»پر دلسینگ«، رهبر تیم تحقیقاتی تجربی، در این باره گفت: با صحبت کردن و گوش دادن 
به اتم ها دریچه  جدیدی را به جهان کوانتومی گشوده ایم. هدف بلندمدت  ما مهارکردن فیزیك  
کوانتومی است به طوری که بتوانیم از قوانین آن نهایت استفاده را به طور مثال، در ساخت 
رایانه های بی نهایت پرسرعت ببریم. ما این کار را با خلق مدارهای الکتریکی انجام می دهیم که 

از قوانین کوانتومی طبعیت می کند.
وی ادامه داد: یك اتم مصنوعی مثالی از چنین مدار الکتریکی کوانتومی است و درست مانند 
یك اتم طبیعی می توان آن را با انرژی شارژ کرد. این انرژی معمولا در شکل یك ذره ساطع 

می شود که این ذره، معمولا یك ذره نور است.
اتم موجود در آزمایش دانشمندان دانشگاه چالمرز برای ساطع کردن و  این حال،  با 

جذب کردن انرژی در شکل صوت طراحی شده بود.

گوش دادن به صدای خورشید ممکن شد! 
صوتی سازی  به  موسوم  فرآیندی  طی  میشیگان  دانشگاه  دانشمند  یک 

)sonification( داده های دریافتی از خورشید را به صوت تبدیل کرد. 
روبرت الکساندر و تیم علمی اش از داده های دریافتی از فضاپیمای Wind ناسا برای 
گوش دادن به میدان مغناطیسی خورشیدی بهره بردند. در این روش، هنگامی که شدت 
باد خورشیدی تغییر می کند، موج صوتی که از روی فضاپیما عبور می کند، شنیده می شود. 
به گفته الکساندر، »صوتی سازی« جایگزینی نویدبخش برای تحلیل دیداری استاندارد است. 

ماهواره Wind با مدارگردی حول خورشید، نوسانات الکترومغناطیسی آن را ضبط می کند 
و این نوسانات می توانند مستقیما به نمونه های شنیداری تبدیل شوند. 

الکساندر و تیم علمی اش از الگوریتم های رایانه ای نوشتاری برای تبدیل این فرکانس های 
الکترومغناطیسی به صوت استفاده کردند. در نتیجه هنگامی که جریان سریعی از پلاسما )گاز 
باردار فوق داغی که فضا را پر کرده( از روی ماهواره ناسا عبور می کند، نوعی اثر ملموس تولید 
می کند و تبدیل داده های این ماهواره به صوت، نوعی موج شوك قابل شنیدن را آشکارسازی 

می کند. 
تیم الکساندر داده های دریافتی از ماه نوامبر سال 2007 را که شامل فرآیند ضبط سه ساعته 

بود، به یك کلیپ صوتی سه ثانیه ای فشرده تبدیل کرد. 

ماشین هوشمند گوگل 
در این آب و هوا از کار افتاد 

یکی از پدیده های آب و هوایی متداول باعث از کار افتادن ماشین مشهور شرکت 
گوگل می شود.

کار شناسان اعلام کرده اند ماشین هوشمند بدون راننده شرکت گوگل در باران کار 
پنل های  توسط  و  است  زیست  محیط  دوستدار  ماشین  این  است،  گفتنی  نمی کند. 
خورشیدی انرژی مورد نیاز برای حرکت را تامین می کند. به دلیل این قابلیت این خودرو 
تنها در هوای آفتابی می تواند خوب کار کند و در هوای ابری یا بارانی عملا قابلیت حرکت 
خود را از دست داده است. در حال حاضر مشکل دیگر شرکت گوگل عدم اعتماد مردم به 

رانندگی با این خودرو است. 

محاسبه مسائل لاینحل امکان پذیر شد؛

جامدکردن نور با همکاری دانشمند ایرانی
برای  تلاش  در  صدری«  »داریوش  همکاری  با  پرینستون  دانشگاه  محققان 

پاسخ دادن به پرسش های بنیادی فیزیک ماده، نور را به بلور تبدیل کردند. 
آن ها به دنبال ساخت موادی مانند ابرخازن ها در دمای اتاق هستند و فوتون ها )پایه ترین 
عنصر نور( را به یکدیگر قفل کردند به طوری که در یك مکان ثابت شدند. نتایج حاصله در 
آینده امکان تولید مواد مختلف را فراهم می کند و محققان در نظر دارند از این شیوه برای پاسخ 

به پرسش های بنیادین ماده استفاده کنند. 
تیم علمی حاضر در این مطالعه به دنبال کنکاش و در نهایت کنترل کردن و جهت دهی 
جریان انرژی در سطح اتمی بودند و هدف از این تلاش درك بهتر مواد موجود و فرآیندهای 

ارزیابی موادی اعلام شد که جامعه علمی اکنون قادر به تولید آن ها نیست. 
داریوش صدری، محقق پسادکترا و یکی از اعضای حاضر تیم تحقیقاتی با همکاری 
همکارانش از ادغام فوتون ها و اتم ها برای طراحی تعاملات قوی بین فوتون ها استفاده کردند؛ 
این تعاملات به رفتار دسته جمعی کاملا جدیدی برای نور و فازهای ماده مانند مایعات و 

بلورها انجامید. 
دانشمندان قرن هاست که ماهیت نور را کنکاش می کنند و دریافته اند نور گاهی اوقات مانند 
یك موج و گاهی اوقات مانند یك ذره رفتار می کند، با این حال محققان آزمایشگاه دانشگاه 

پرینستون رفتار جدیدی را برای نور مهندسی کردند. 
آن ها موقعیتی را طراحی کردند که در آن، نور به طور کارآمدی مانند یك ذره عمل می کند 
به طوری که دو فوتون می توانند با یکدیگر تعامل قوی داشته باشند. در یکی از حالت های 

طراحی شده، نور مانند مایع رفتار کرد و در حالت دیگر رفتاری جامدمانند داشت. 

آیا اسب ها زن یا مردبودن
 سوارکارشان را تشخیص می دهند؟

دانشمندان دانشگاه دامپزشکی وین قرارگرفتن اسب ها تحت تاثیر سوارکارانشان 
را بررسی کردند و پارامترهای مختلف استرس در این حیوانات و همچنین سوارکاران 

را هنگام پرش از روی مانع تعیین کردند.
نتایج حاصله نشان داد سطح استرس وارده به یك اسب، جدای از زن یا مردبودن سوارکارش 
است و این که واکنش های تنشی زنان یا مردان سوارکار نیز اساسا یکسان است. این در حالی 
است که برای قرن ها سوارکاری منحصرا در اختیار مردان بود و چنین موضوعی در تضاد شدید 
با دوران کنونی است که تقریبا 80 درصد سوارکاران زن هستند. »ناتاشا ایله«، نویسنده ارشد 
این مقاله گفت: اغلب تصور می شود زن ها در قبال اسب هایشان حساس تر از مردان هستند و 

در صورت صدق چنین تصوری، سوارکاران زن و مرد باید واکنش های متفاوتی را در اسب ها 
ایجاد کنند. ایله و همکارانش هشت اسب و 16 سوارکار شامل هشت مرد و هشت زن را بررسی 
کردند. هر اسبی باید دو بار از روی مانع استاندارد می پرید که یك بار سوارکارش مرد و بار دیگر 
زن بود و این دو دارای تجارب سوارکاری یکسانی بودند. دانشمندان بر سطوح استرس در اسب ها 
و سوارکاران نظارت کردند و میزان کورتیزول موجود در بزاق آن ها و ضربان قلب شان را بررسی 
کردند. نتایج نشان داد در طول این آزمایش سطوح کورتیزول در بزاق اسب ها افزایش یافت اما 
این افزایش تحت تاثیر جنسیت سوارکار نبود. همچنین ضربان قلب اسب ها در نتیجه پرش 
افزایش یافت اما این افزایش صرف نظر از جنسیت سوارکار بود. همچنین سطح کورتیزول بزاق 
زن ها و مرد ها افزایش یافت اما تفاوتی بین این افراد وجود نداشت. ضربان  قلب سوارکاران هنگام 
پرش اسب از روی مانع افزایش یافت اما منحنی های ضربان قلب برای سوارکاران مرد و زن بسیار 

به یکدیگر شبیه بودند.

تولید ورق استتار جدید با الهام از هشت پا
محققان آمریکایی با الهام از توانایی استتار هشت پا، یک ماده انعطاف پذیر 

با قابلیت تغییر رنگ و مطابقت با محیط اطراف را تولید کردند.
سرپایان )cephalopods( مانند هشت پا و ماهی مرکب دارای قابلیت تغییر رنگ 
و تطبیق پذیری با محیط هستند که این کارکرد، الهام بخش محققان برای تولید ماده 

جدید با قابلیت تغییر رنگ شده است.
به گفته پروفسور »جان راجرز« نویسنده ارشد این مطالعه، تولید این ماده حاصل 
همکاری محققان زیست شناسی، مواد و مهندسی الکترونیك است؛ این ماده، شبکه ای 

از سلول های یك میلی متری شامل رنگ حساس به حرارت است.
پوست هشت پا از سه لایه تشکیل شده است که لایه بالایی حاوی رنگ، لایه میانی 
برای تغییر رنگ و لایه زیرین برای کپی برداری از الگوهای محیط اطراف مورد استفاده 

قرار می گیرد.

پایین  لایه  سیستم،  این  در 
حسگرهای  از  شبکه ای  شامل 
نور  در  تغییرات  که  است  نوری 
را شناسایی و این الگو را به لایه 

بالایی منتقل می کنند.
با ایجاد تغییر در الگوی محیط، 
سلول های درون ماده ظرف یك 

تا دو ثانیه تغییر رنگ می دهند؛ بالاترین لایه نیز از رنگدانه های حساس به حرارت 
استفاده می کند که در دمای 47 درجه سانتیگراد از رنگ سیاه به شفاف تغییر رنگ 
پیدا می کند. این نخستین سیستم کامل و عملکردی در نوع خود محسوب می شود که 
مانند یك ورق کاغذ است، اما با محدودیت های زیادی از جمله محدود بودن رنگ به 
سیاه و سفید برخوردار است؛ با این حال محققان امیدوارند که با تکمیل این سیستم، از 
آن در کاربردهای نظامی و تجاری از جمله تولید ورق های استتار جدید استفاده کنند.

انبه پایین آورنده قند خون چاق ها

نتایج یک مطالعه جدید پزشکی نشان می دهد خوردن نیمی از یک انبه در روز 
می تواند سطح قند خون را پایین آورد.

بررسی ها نشان می دهد تاثیر مصرف میوه انبه برای افراد بزرگسالی که به اضافه وزن 
مبتلا هستند و از سطح بالای قند خون رنج می برند، اعجاب آور است.

»ادرالین لوکاس« محقق ارشد این مطالعه از دانشگاه ایالت اوکلاهما گفت: انبه دارای 
ترکیب های زیست فعال بیشماری از جمله آنتی اکسیدان »مانگی فرین« است که به 
تاثیرات مفید انبه بر گلوکز خون کمك می کند. علاوه بر این، انبه دارای فیبرخوراکی است 

که می تواند در کاهش جذب گلوکز در جریان خون نقش داشته باشد.
در این بررسی پزشکان برای مدت 12 هفته تاثیر میزان 10 گرم انبه خشك و فریز شده 
را در بدن چند فرد بزرگسال مبتلا به چاقی ارزیابی کردند. در پایان این دوره مشاهده شد 
سطح قند خون تمامی افراد شرکت کننده کاهش داشته به رغم آنکه تغییرات قابل توجهی 

در وزن بدن آنان اتفاق نیفتاده است.
به گفته لوکاس، انبه می تواند برای افراد چاق یك گزینه غذایی باشد و به آنان کمك 

می کند سطح قند خون خود را حفظ کرده یا آن را پایین آورند.
از آنجایی که این آزمایش در تعداد محدودی از افراد انجام شده لازم است برای تایید 

شدن نتایج آن آزمایش های کلینیکی بیشتری انجام شود.

چاق ها را سرزنش نکنید

نتایج یک مطالعه در لندن نشان داد که شرمسار کردن افراد از اضافه وزنشان 
نه تنها تاثیری در کم شدن وزن آنها ندارد بلکه می تواند به افزایش وزن بیشتر 

در این اشخاص بیانجامد.
 متخصصان سلامت در »یوسی ال«، بزرگترین کالج دانشگاه لندن، این مطالعه را در 
طول چهار سال انجام داده اند و حدود 3000 فرد بالغ با وزن های مختلف )در بازه وزن 
طبیعی تا اضافه وزن( در آن مشارکت داشتند. در این مطالعه افرادی که می گفتند به 
دلیل اضافه وزن خود مورد تبعیض و بدرفتاری قرار گرفته اند، بیشتر از کسانی که چنین 
تجربه ای نداشتند، وزن اضافه کردند. متخصصان می گویند هیچ مدرکی دال بر این که 
اعمال تبعیض و بدرفتاری به دلیل اضافه وزن باعث افزایش وزن افراد شود به دست نیامده 
ولی اعمال چنین تبعیض ها و بدرفتاری هایی می تواند نوعی اختلال غذایی به دنبال داشته 
باشد که بر اثر آن، فرد برای رسیدن به آرامش به خوردن روی می آورد. در این مطالعه از 
شرکت کنندگان پرسیده شد که آیا به نظرشان، روزانه با مواردی از تبعیض و بدرفتاری 
که به اضافه وزنشان مربوط باشد، روبه رو هستند یا نه؟ بی احترامی در برخوردهای روزانه، 
خدمات رسانی بد در مغازه ها و مراکز خرید و آزار و اذیت از جمله مواردی هستند که در 
این مطالعه به آنها اشاره شده است. از بین شرکت کنندگان، یك نفر از هر 20 نفر گفتند 
که مواردی از چنین تبعیض ها و بدرفتاری هایی را تجربه کرده اند. در گروه افرادی هم که 
اضافه وزن داشتند، یك نفر از هر سه نفر چنین مواردی را گزارش کردند. در طول یك 
دوره چهار ساله به طور میانگین، نزدیك به یك کیلوگرم به وزن افرادی اضافه شد که 
گفتند به دلیل وزن خود با برخوردهای منفی روبه رو بوده اند. اما کسانی که چنین مواردی 
را گزارش نکردند به طور میانگین حدود 700 گرم وزن کم کردند. متخصصان می گویند 
این نتیجه نشان می دهد که سرزنش کردن افرادی که اضافه وزن دارند و شرمسار کردن 
آنها از این وضعیت، نتایج زیانباری دارد. آنها می گویند که برای کمك به کاهش وزن این 
افراد، بهتر است رفتاری حامیانه و دلگرم کننده با آنها داشته باشیم. دکتر »سارا جکسون«، 
یکی از مجریان این مطالعه در یوسی ال گفت: اعمال تبعیض و برخوردهای نامناسب با 
افراد به دلیل اضافه وزن آنها، هیچ توجیهی ندارد. وی گفت: مطالعات قبلی نشان داده بود 
افرادی که مواردی از چنین برخوردهایی را تجربه می کنند، برای رسیدن به آرامش بیشتر، 
به خوردن روی می آورند. به گفته این متخصص، افزایش اشتها به  ویژه میل بیشتر افراد 
برای خوردن مواد غذایی ناسالم و پرانرژی می تواند یکی از واکنش های آنها به استرسی 
باشد که بر اثر رفتارهای نامناسب گرفتارش می شوند. وی اضافه کرد: رفتارهای نامناسب با 
افرادی که اضافه وزن دارند می تواند سطح اعتماد به نفس آنها را هم کمتر کند و به همین 

دلیل از مشارکت آنها در فعالیت های ورزشی کم شود.

کاهو را با آبلیمو بخورید

مصرف چند وعده از سبزی ها و صیفی ها، در طول روز به همه افراد در تمام 
گروه های سنی توصیه می شود.

این مواد غذایی، سرشار از انواع ویتامین ها و آنتی اکسیدان ها هستند و مصرفشان 
به تنهایی، برای دریافت ریزمغذی های مفید و فراوانشان کافی است.

با این حال، بهتر است انواع صیفی ها مانند خیار، گوجه فرنگی و هویج یا سبزی هایی مانند 
کاهو و کلم را با چاشنی های تازه مثل آبلیمو، آبغوره یا آب نارنج، طعم دار کنیم تا ارزش 
تغذیه ای آنها بالاتر رود. به علاوه، افزودن چاشنی های حاوی ویتامین C )مثل آبلیموی تازه( 

به سبزی ها و صیفی های مختلف، باعث جذب بهتر و بیشتر آهن آنها در بدن می شود.
بهتر است افراد چاق و دارای اضافه وزن از مصرف زیاد روغن های مختلف و خوبی مانند 
روغن زیتون هم همراه سالاد و سبزی ها پرهیز کنند چون حتی روغن های خوب و گیاهی 
هم حاوی کالری هستند. البته توصیه می شود افراد لاغر و آنهایی که کمبود وزن دارند، 
ارزش تغذیه ای و کالری سالاد سبزی ها یا صیفی ها را با افزودن مقداری روغن  مفید مانند 
روغن زیتون، کانولا، ذرت، آفتابگردان یا کنجد، بالاتر ببرند تا کمکی هم به افزایش وزن 

آنها شود.

عوارض نیمکت های غیراستاندارد مدارس
یک متخصص ارگونومی بر لزوم اصلاح ساختار میز وصندلی مدارس تاکید 

کرد.
دکتر منصور ضیایی با تاکید بر لزوم متناسب بودن میز و صندلی مدارس با استانداردهای 
بدنی دانش آموزان، گفت: بی توجهی به این موضوع موجب می شود دانش آموزان مجبور 
باشند بدن خود را با میز و صندلی ها تطبیق دهند. این شرایط در بلندمدت موجب آثار 

نامطلوب روی بدن دانش آموزان بویژه شانه و کمر آنها شود.
وی گفت: در اغلب موارد میزها بلندتر از قد دانش آموزان است و فرد مجبور می شود 
برای رسیدن به میز، دست خود را بالا نگاه داشته و روی میز خم شود. بنابراین اصلاح 
ساختار میز و صندلی مدارس باید در دستور کار مسوولان قرار گیرد. طراحی ها باید طوری 

باشد که دانش آموزان مجبور نشوند اندازه بدن خود را تغییر دهند.
ضیایی گفت: تا زمانی که میز و صندلی ها اصلاح شود، توصیه آن است که دانش آموزان 

پس از یك ساعت و نیم حضور در کلاس، چند دقیقه ای استراحت داشته باشند.
این متخصص ارگونومی معتقد است، این استراحت باعث می شود خستگی ناشی از 

وضعیت بد بدنی که در بدن تجمع کرده تا حدودی خارج شود.

توسط پژوهشگران کشور محقق شد
طراحی و ساخت دستگاه مکانیاب

 ویژه نابینایان 
دستگاه مکانیاب از 2 بخش سخت افزار و نرم افزار تشکیل شده است که 
دستگاه سخت افزاری آن بر سر درب اماکنی که نابینایان بیشتر با آن ها سرو 

کار دارند نصب شده و نرم افزار آن برای روی موبایل نابینایان نصب می گردد. 
بنابراین گزارش؛ دستگاه سخت افزار و موبایل از طریق بلوتوث با یکدیگر ارتباط برقرار 
می نمایند و هنگامی که فرد نابینا نرم افزار خوانا را در گوشی خود فعال نمایند و به فاصله 
50 متری دستگاه برسد از طریق زنگ مطلع شده و با فشار دادن دکمه select نام مکان 

مد نظر را از طریق گوشی موبایل خویش می شود. 
براساس این گزارش: سپس با فشردن دکمه option بر روی گوشی، آهنگ ملایمی 
از سر درب مکان مورد نظر پخش می گردد و افراد نابینا به راحتی و بدون کمك دیگران، 

درب مکان مورد نظر خویش را پیدا و وارد می شود. 

هواپیمایی مخصوص ورزشکاران
این هواپیما به منظور رفاه حال ورزشکارانی طراحی شده که برای مدت زمان 

زیادی قرار است در پرواز هوایی به سر ببرند
 این هواپیما به منظور رفاه حال ورزشکارانی طراحی شده که برای مدت زمان زیادی قرار 
است در پرواز هوایی به سر ببرند. فناوری طراحی این هواپیما به گونه ای است که نیازهای یك 
ورزشکار را در طول سفر تامین می کند. بازیکنان تیم فوتبال برزیل در روزهایی که دیدارهای 

دوستانه برگزار کردند، هشت هزار مایل طی دو هفته روی هوا بودند.
 مربیان باشگاه های اروپایی پیش از این نسبت به دوری پروازها و اینکه بازیکنان تیمشان در 

این پروازها خسته می شوند، گلایه کرده بودند.
 بر پایه گزارش دیلی میل، شرکت تیگ به همراهی شرکت نایکی اقدام به طراحی این 
هواپیما کرده که آمادگی ورزشکار را در بالاترین سطح ممکن حفظ می کند. در این هواپیما 
صندلی هایی وجود دارد که دراز شو هستند و ورزشکاران می توانند به طور کامل و آزادانه بر 
روی آن به استراحت بپردازند ضمن اینکه کابین هایی در این پروازها وجود دارد که عاری از 

هرگونه صدایی است.
 "فیلیپ استاینر”، طراح این ایده، اظهار داشت: وقتی ورزشکاران حرفه ای در ساعات زمانی 
متفاوت با تیمشان در پرواز هستند، به لحاظ آماری توان خود را بیشتر از دست می دهند اما 

این هواپیما واقعا آنها را در شرایط بازی قرار می دهد.

برای نخستین بارصدای اتم شنیده شد!

برای درمان بی خوابی درمان های دارویی متعددی وجود دارد. همچنین درمان های 
طبیعی و گیاهان متعددی نیز برای این منظور استفاده می شود. گیاهان دارویی موثر 

در درمان بی خوابی عبارت اند از: بابونه، اسطوخودوس، سنبل الطیب و ...
خواب یکی از نعمت های بی نظیر خداوند برای دوباره انرژی گرفتن می باشد و از جهت 
فیزیولوژیك هم در زمان خواب ذخایر اتمام یافته انرژی در بدن دوباره بازسازی می شوند. 
بی خوابی نوعی اختلال است که با کمبود خواب آرام بخش مشخص می شود. این اختلال در 
20-30 درصد افراد مشاهده می شود. علت بی خوابی موارد متعددی از جمله اختلالات روانی، 
عدم تعادل هورمونی، افزایش سن، فاکتورهای محیطی و برخی اختلالات ژنتیکی می باشد. 
درمان های متعددی برای این مشکل وجود دارد که شامل درمان با داروهای شیمیایی، داروهای 
گیاهی، ویتامین ها و مواد معدنی، تغییرات سبك زندگی، رفتاردرمانی، مدیتیشن، رژیم درمانی، 
ورزش، طب سوزنی، هیپنوتیزم و ... می باشد. در این مقاله سعی داریم شما را با گیاهانی که به 
منظور درمان این اختلال در سرتاسر دنیا کاربرد دارند؛ آشنا کنیم. از این گیاهان هم در طی روز 

و هم 20-30 دقیقه قبل از خواب می توانید بهره ببرید.
بابونه، گیاه آرامش

بابونه یك آرام بخش قوی با قدمت چندین هزارساله می باشد. چای بابونه در اروپا، آمریکای 
لاتین و مکزیك به منظور بی خوابی کاربرد گسترده ای دارد. روغن بابونه برای بخور دادن استفاده 
می شود و از طریق راه های هوایی وارد بدن می گردد. از روغن بابونه برای مالیدن بر روی پوست 

به منظور تسکین اعصاب می توان استفاده نمود.
دز مصرفی: به صورت دمنوش بابونه 1 فنجان، 2-3 بار در روز. به صورت عصاره: 30 قطره 

3 بار در روز. 
رازک، طعم آشنای ماءالشعیر

رازك گیاهی است که به عنوان طعم دهنده در ماءالشعیر به فراوانی کاربرد دارد. در سال های 
ابتدایی قرن بیستم برخی پزشکان رازك را به عنوان یك آرام بخش موثر برای افراد مبتلا به ضعف 
اعصاب و اضطراب تجویز کردند. البته این گیاه سابقه طولانی در درمان عصبانیت، بی قراری و 

بی خوابی دارد.
دز مصرفی: به صورت دمنوش رازك 1 فنجان، 3 بار در روز. به صورت عصاره: 40-30 

قطره 2-3 بار در روز. 
اسطوخودوس، تقویت کننده اعصاب

اسطوخودوس گیاهی است که به عنوان یك تقویت کننده ملایم برای سیستم عصبی 
معرفی می شود. می توانید 3 تا 10 قطره از روغن اسطوخودوس را در آب وان حمام بچکانید 

و قبل از خواب یك حمام با بو و طعم اسطوخودوس داشته باشید.
دز مصرفی: به صورت دمنوش اسطوخودوس 1 فنجان 2-3 بار در روز.

گل ساعتی، تنظیم ساعت خواب
دانشمندان گل ساعتی را برای بی خوابی هایی که ناشی از نگرانی روانی، کار زیاد و یا خستگی 
باشد، پیشنهاد می کنند. این گیاه برای مشکلات خواب خفیف و ملایم هم در کودکان و هم در 

بزرگسالان کاربرد دارد؛ زیرا مصرف آن عوارضی را به همراه ندارد.
دز مصرفی: به صورت دمنوش گل ساعتی 1 فنجان،3 بار در روز. به صورت عصاره: 60-30 

قطره 3-4 بار در روز.
سنبل الطیب، آرام بخش قوی

در آمریکا سنبل الطیب )همان گیاه علف گربه( به منظور آرام بخشی در افراد مبتلا به 

بی خوابی، بی قراری و عصبانیت کاربرد دارد. این گیاه بالأخص در افرادی که زمان زیادی را برای 
به خواب رفتن صرف می کنند و در حقیقت مقدار بسیار کمی استراحت می کنند، کاربرد دارد. 
سنبل الطیب عوارض جانبی داروهای شیمیایی خواب آور مانند والیوم را ندارد؛ اما مصرف مقادیر 
زیادی از آن بی خطر هم نیست؛ برای درمان بی خوابی سنبل الطیب در کنار رازك و گل ساعتی، 
یك دمنوش گیاهی بسیار عالی را ایجاد می کند. دز مصرفی: به صورت دمنوش سنبل الطیب 1 

فنجان،3 بار در روز. به صورت عصاره:2-5 قطره 2-3 بار در روز.
 کاهو وحشی، خواب آور کودکان

کاهو وحشی یك آرام بخش ملایم است که در بی خوابی های مزمن و حاد و درمان اختلالات 
خواب کاربرد دارد. همچنین عوارض جانبی چندانی ندارد و می تواند برای کودکانی که از 

اختلالات خواب رنج می برند در دزهای مشخص استفاده شود.
دز مصرفی: به صورت عصاره:2-3 قطره 3-4 بار در روز.

کاهو وحشی یك آرام بخش ملایم است که در بی خوابی های مزمن و حاد و درمان اختلالات 
خواب کاربرد دارد

کاواکاوا، گیاهی اعتیادآور
کاوا کاوا گیاهی است که در نیمکره جنوبی کره زمین می روید و بومی کشور استرالیا است. با 
وجود اثرات این گیاه در زمینه درمان اختلالات خواب، اما در مصرف آن باید جانب احتیاط را 
رعایت کرد؛ زیرا با مصرف کاواکاوا به دلیل وجود ماده ای با نام پپریدین نسبت به آن وابستگی 
و اعتیاد ایجاد می شود. مطالعات نشان می دهد این گیاه باعث ایجاد آرامش می شود و برای 
بی خوابی و خستگی کاربرد دارد. همچنین ارتباطات عصبی را افزایش می دهد و به فرآیند خواب 

دیدن کمك می کند.
دز مصرفی: به صورت دمنوش کاواکاوا 1 فنجان،2-3 بار در روز. به صورت عصاره:3-4 قطره 

2-3 بار در روز.
مخمر سنت جان، درمان بی خوابی و افسردگی

گل های زردرنگ این گیاه دارویی بخشی از درمان های طبیعی برای درمان بی خوابی را تشکیل 
می دهند. در یونان باستان از این گیاه به فراوانی استفاده شده است. این گیاه برای درمان بی خوابی 
مزمن و افسردگی خفیف که در نتیجه عدم تعادل شیمیایی در مغز می باشد، کاربرد دارد. این 
گیاه باعث حساسیت پوست به نور آفتاب می شود. اگر از این گیاه به فراوانی استفاده می کنید، از 

مواجهه مستقیم با نور آفتاب بپرهیزید.
دز مصرفی: به صورت عصاره مخمر سنت جان 1/2 – 1 قاشق چای خوری 2-3 بار در روز. به 
صورت قرص یا کپسول 1- 2 عدد 2-3 بار در روز. به مدت 2-3 هفته از این گیاه استفاده کنید 
تا اثر آن را مشاهده نمایید. اگر با مصرف این گیاه علائم حساسیت را مشاهده نمودید مصرف 

آن را متوقف کنید.
چند راهکار عملی برای درمان بی خوابی

1. برنامه منظمی برای خواب خود در نظر بگیرید. به این منظور لازم است تا هر روز سر ساعت 
مشخصی از خواب بیدار شوید. تا تدریجاً ساعت فیزیولوژیك بدنتان تنظیم شود.

2. 3-4 ساعت قبل از خواب به ورزش بپردازید.
3. محیط آرام و راحتی را که دور از نور و صدا باشد برای خواب در نظر بگیرید. دمای اتاق باید 

معتدل رو به خنك باشد؛ زیرا گرمای زیاد اختلالات خواب را به همراه دارد.
4. قبل از به خواب رفتن از نوشیدن مایعات بپرهیزید.

5. از داروهای آمفتامینی، تنباکو، الکل، قهوه، نوشابه ها و نوشیدنی های کافئین دار بپرهیزید.

خوابی خوش با درمان های گیاهی
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اعتبار 3 میلیاردی تجهیز کتابخانه های کلاسی؛

"کتابخوانی" وارد برنامه درسی می شود؟

اکنون  اینکه  بیان  با  پرورش  و  آموزش  وزارت  فرهنگی  پرورشی  معاون 
شورای عالی آموزش و پرورش در تلاش است تا ماده واحده ای تصویب کند 
که کتابخوانی جزو برنامه درسی قرار بگیرد، از اختصاص سه میلیارد تومان برای 

تجهیز کتابخانه های کلاسی مقطع ابتدایی سراسر کشور خبر داد.
تجهیز  برای  ارشاد  وزارت  با  اینکه طرح مشترکی  بیان  با  کفاش  سیدحمیدرضا 
کتابخانه های کلاسی مدارس ابتدایی در دست داریم اظهار کرد: قصد داریم امسال یك 

گام جهادی در راستای توسعه فرهنگ کتابخوانی برداریم.
وی افزود: توافقنامه مربوط آماده، اعتبارات لازم دیده شده و وزارت ارشاد آماده همکاری 
است تا در کلاس های درسی مقطع ابتدایی کتابخانه هایی دایر کنیم که کتاب های مفید 

مربوط به هر پایه در آنها قرار بگیرد.
معاون پرورشی فرهنگی وزارت آموزش و پرورش با بیان اینکه قرار است دانش آموزان 
این کتاب ها را بخوانند و سرکلاس درس تشریح کنند، گفت: این کتاب ها باید مصرف 

شوند و وسایل لوکس دکوری نیستند.
تلاش برای گنجاندن کتابخوانی در برنامه درسی

کفاش افزود: از سوی دیگر معاونت ابتدایی برای معلمان دستورالعمل می نویسد تا 
بخشی از ساعت کلاس را به خواندن و نقل کتاب ها اختصاص دهند. در این صورت یك 
دانش آموز کتاب را می خواند و مابقی گوش فرا می دهند و انس با مطالعه ایجاد می شود. 
اکنون شورای عالی آموزش و پرورش در تلاش است تا ماده واحده ای تصویب کند که 

کتابخوانی جزو برنامه درسی شود.
راه اندازی مجدد جشنواره کتاب سال دانش آموزی

وی از راه اندازی مجدد جشنواره کتاب سال دانش آموزی خبر داد و گفت: این جشنواره 
مدتی تعطیل شده بود. در این صورت دانش آموزان اهل قلم ما که کتاب می نویسند، 
کتابخوان هستند و ذوق نویسندگی دارند را شناسایی می کنیم، کتب آنها را منتشر کرده 

و به آنها جوایزی می دهیم تا نهضت کتابنویسی ایجاد شود.
برپایی 50 هزار نمایشگاه کتاب در 50 هزار مدرسه

معاون پرورشی فرهنگی وزارت آموزش و پرورش همچنین از برپایی 50 هزار نمایشگاه 
کتاب در 50 هزار مدرسه خبر داد و گفت: این نمایشگاه ها آبان ماه و همزمان با هفته کتاب 
و با مساعدت وزارت ارشاد برپا می شوند. براین اساس کتاب های خوب دوره های مختلف با 

تخفیف مناسب برای فروش عرضه می شوند.
کفاش با بیان اینکه تعداد زیادی از کتابخانه های کلاسی باید بروز شوند، گفت: برخی از 
این کتاب ها مربوط به 10 سال گذشته هستند. کتاب های کودك و نوجوان باید بروز شوند.

وی با اشاره به فعالیت شورای سامانبخشی منابع آموزشی در سازمان پژوهش و 
برنامه ریزی آموزشی گفت: از لحاظ قانونی ناشران دو نسخه از هر کتابی که قرار باشد 
منتشر شود را برای این شورا ارسال می کنند، آنها کتب را ارزیابی کرده و در کتاب نما 
منتشر می کنند. ما امسال از کتاب نما خرید خواهیم کرد که همگی آنها کتاب های جدید 

چاپ شده در یك تا دو سال اخیر و منطبق با برنامه درسی و تربیتی هستند.
اعتبار 3 میلیارد تومانی برای تجهیز کتابخانه های کلاسی

معاون پرورشی فرهنگی وزارت آموزش و پرورش با اشاره به تخصیص بودجه یك 
میلیارد تومانی برای تجهیز کتابخانه های کلاسی در شروع کار گفت: وزارت ارشاد و 
استان ها و مناطق هم به همین میزان مشارکت می کنند و یك کف اعتباری سه میلیارد 
تومانی برای شروع این امر در نظر گرفته شده است. مطمئن هستیم هر چه به جلو پیش 

برویم اعتبارات برای مراحل بعدی تامین خواهد شد.

رییس پلیس فضای تولید و تبادل اطلاعات کشور؛

پلیس قادر به کنترل وایبر، واتس اپ و ... است
سردار کمال هادیان فر درباره نظارت پلیس بر فضای مجازی و برخی اقداماتی 
که سودجویان پیرامون فساد و فحشا در این حوزه می کنند گفت: در بحث 
موضوعات فساد و فحشا پلیس فتا تنها در فضای مجازی وارد می شود و پس از 

شناسایی افراد آنان را به پلیس امنیت تحویل می دهد.
اطلاعات شخصی کاربران در  به  تجاوز  و  هادیان فر درباره نقض حریم خصوصی 
شبکه های مجازی نظیر وایبر،  واتس اپ و ... نیز گفت: در این خصوص پرونده های زیادی 
در کشور تشکیل شده و متاسفانه بسیاری از کاربران به ویژه بانوان به این شبکه ها اعتماد 
کرده و گاهی مشکلاتی برایشان به وجود آمده است که پرونده هایی در این خصوص برای 

متخلفان و سودجویان در شبکه های قضایی تشکیل شد.
رییس پلیس فضای تولید و تبادل اطلاعات کشور درخصوص توانایی پلیس برای نظارت 
بر وایبر و شبکه هایی نظیر آن اظهار کرد: از پرونده هایی که تاکنون پلیس فتا موفق به 

کشف آن شده است بدانید که فتا قادر به کنترل این شبکه هاست.

رئیس سازمان امداد خبر داد؛
خانه های که 3۰ دقیقه ای برپا می شود

بکارگیری خانه های مسکونی  و  از ساخت  نجات  و  امداد  رئیس سازمان 
مخصوص در بحرانها با عنوان اسکان موقت خبر داد و گفت: این کانکس های 
بومی و ساخت کشور در کمتر از 30 دقیقه برپا می شود و دارای امکانات مناسب 

گرمایشی و سرمایش است.
پیر حسین کولیوند  از طرح سازمان امداد و نجات برای اسکان موقت حادثه دیدگان در 
حوادث بزرگ کشور خبر داد و اظهار داشت: یکی از مقوله های مهم در بحران ها، اسکان 
آسیب دیدگان است بطوریکه حادثه دیدگان در وهله نخست به طول 45 روز در چادر 
اسکان اضطراری می یابند و در صورتی که هنوز اسکان آنان دائم آنان صورت نپذیرفته 
باشد، مرحله اسکان موقت آنان انجام می شود که بین 3 تا 6 ماه است و باید حادثه 
دیدگان در کانکس های مخصوص اقامت کنند.کولیوند ادامه داد: براین اساس کانکس های 
از جنس پلیمری و بر طبق سفارشات فنی سازمان امداد و نجات هلال احمر طراحی و 
به صورت بومی در داخل کشور ساخته شده است تا برای اسکان موقت در حوادثی مانند 

زلزله  بکار گرفته شود.
رئیس سازمان امداد و نجات هلال احمر در تشریح مشخصات کانکس های جدید برای 
اسکان موقت عنوان کرد: این کانکس ها را می توان در مدت کمتر از 30 دقیقه برپا کرد، 
همچنین، 6 عدد از این کانکس ها را می توان با تریلر حمل کرد.کولیوند با بیان اینکه این 
کانکس ها به روشی جدید به صورت لولا جمع و سرپا می شوند، بیان داشت: این کانکس ها 
دارای سرویس بهداشتی و حمام هستند که به صورت جدا به کانکس متصل می شود.

رئیس سازمان امداد و نجات خاطرنشان کرد: این کانکس ها در داخل کشور و در مدت 
10 روز ساخته می شود و در صورت وقوع حوادث بزرگ می توان در مدت زمان اسکان 
اضطراری آسیب دیدگان که 45 روز است، ساخت این کانکس ها را انجام داد، در حال 

حاضر نیز 10 عدد از این کانکس ها آماده و ساخته شده است.

معاون رئیس جمهور در امور زنان و خانواده؛

اجرای طرح "خانواده سالم" در کشور
معاون رئیس جمهور در امور زنان و خانواده از آغاز اجرای "طرح خانواده 

سالم" در کشور خبر داد.
 شهیندخت مولاوردی در مراسم افتتاح نمایشگاه توانمندی های بانوان کارآفرین خوی 
گفت: این طرح با محوریت تقویت ظرفیت های ملی در راستای دستیابی به خانواده 
مستحکم اسلامی پیش بینی شده در سند چشم انداز اجرا می شود. معاون رئیس جمهور 
در امور زنان و خانواده با بیان اینکه توانمندسازی بانوان سرپرست خانوار از مهمترین 
برنامه های اولویت دار این نهاد است افزود: سند اشتغال پایدار زنان سرپرست خانوار در 
دو محور زنان سرپرست خانوار و دختران فارغ التحصیل تدوین شده است که در صورت 
تصویب در مجلس شاهد تحول عظیمی در حل مشکلات این حوزه خواهیم بود.وی 

همچنین گفت: لایحه بیمه زنان خانه دار و ارزش گذاری کار زنان خانه دار آماده شد.

تاثیر طرز فکر مثبت بر سلامتی ما
محققان می  گویند تاثیر طرز فکر ما بر سطح سلامت مان قطعی است.

این که نگاه مثبت یا منفی ما به زندگی می  تواند بر سلامت جسم و روان  ما تاثیر 
بگذارد، مدت  هاست که سر زبان  ها افتاده است. شما تا حالا چند بار به یك بیمار یا 

یك فرد شکست  خورده گفته  اید که بخش خوب ماجرا را هم ببیند؟
محققان اثبات کرده  اند که نوع رفتار ما در برابر هستی، به ویژه نگاه مثبت یا 
منفی  ای که به آن داریم، بیش از آنچه فکر می  کنیم می  تواند بر سلامت ما تاثیرگذار 

باشد.
تحقیقات دکتر بکالوی، استاد دانشگاه علوم اجتماعی ییل، نشان داد که داشتن دید 
مثبت بر سلامت ما تاثیر شگرفی دارد. او پس از زیر نظر گرفتن 660 فرد که پرسش  
نامه   ای را در سال 1975 میلادی پر کرده بودند و در آن از نوع نگاه شان به پیری 
سخن گفته بودند و بررسی سن فوت هر یك از آن ها به این نتیجه رسید: "افرادی 
که دید مثبتی به پیری داشتند، به طور میانگین 7/5 سال بیشتر از کسانی که نگاهی 

منفی به آن داشتند، عمر کردند."
یك تحقیق که در سال 2003 میلادی در دانشگاه ویسکونسین مدیسون انجام 
شد، نشان داد واکسن آنفلوانزا بر آن هایی که نگاه مثبتی به زندگی دارند، تاثیر 

بیشتری دارد.
در این پژوهش 52 فرد زیر نظر گرفته شدند و به آن ها واکسن آنفلوانزا تزریق شد 
اما پیش از آن، پزشکان از داوطلبان خواستند به یك خاطره خوب و یك خاطره بد 

فکر کنند و فعالیت مغزی آن ها ثبت شد.
کسانی که بیشتر وقت خود را صرف فکر کردن به یك خاطره خوب کرده بودند تا 
یك خاطره بد، سمت چپ کورتکس جلوی مغزشان )که مسئول احساسات مثبت 
است(، فعال  تر بود و 6 ماه بعد، میزان پادتن مقابله با ویروس در بدن  شان، در مقایسه 

با سایر افراد، بیشتر بود.
نوع رفتار ما در برابر هستی، به ویژه نگاه مثبت یا منفی  ای که به آن داریم، بیش 

از آنچه فکر می  کنیم می  تواند بر سلامت ما تاثیرگذار باشد.
خوش  بین  ها کمتر درد می کشند

داشتن نگاه مثبت به زندگی حتی می تواند بر تجربیات فیزیکی هم تاثیر بگذارد. 
طبق تحقیقی که در سال 2005 میلادی در دانشکده پزشکی ویك  فارست انجام 
شد، به اثبات رسید که نوع نگاه ما به دنیا حتی بر میزان دردی که حس می کنیم 
هم تاثیر می گذارد. در این تحقیق، داوطلبانی که به آن ها گفته می  شد قدرت تحمل 
درد بالاتری دارند و بدن  شان قوی  تر است، در واقع، واکنش کمتری به درد نشان 

می  دادند. به عبارت دیگر، فکر آدم  ها می تواند مانند یك مورفین در بدن عمل کند.
نتیجه تفکر منفی

همان  طور که تفکر مثبت برای سلامت خوب است، آیا تفکر منفی می  تواند برای 
سلامت مضر باشد؟ این، سوالی است که در بسیاری از کتاب های قرن حاضر به آن 

پرداخته شده اما هنوز جوابی قطعی و علمی برای آن نیافته  اند.
عقاید بسیاری وجود دارد که طبق آن، استرس و افسردگی یکی از دلایل ابتلا به 
سرطان است. برخی بررسی ها رابطه بین استرس و افزایش احتمال ابتلا به سرطان 
را به اثبات رسانده  اند اما این موضوع در همه موارد مصداق ندارد. برخی بررسی  ها 
نشان داده  اند بین ابتلا به سرطان پستان در زنان و مرگ همسر یا جدایی از او رابطه 

وجود دارد.
پیش از این، تحقیقات روشن کرده بودند که نوع احساسات ما می تواند بر سلامت 
قلب مان تاثیر بگذارد. به عنوان مثال، افسردگی می  تواند سبب بروز ناراحتی های قلبی 

شود و استرس نیز می  تواند احتمال بروز انواع سرطان را افزایش دهد.
کشف رابطه بین نوع نگاه و شیوه زندگی

نگاه مثبت می تواند بر شیوه زندگی تاثیرگذار باشد. وقتی شما بدبین هستید 
و همیشه استرس دارید، طبیعتا به تغذیه خود توجه چندانی نمی کنید، ورزش 
نمی  کنید و خوب نمی  خوابید و شاید به مصرف مواد مضری مانند سیگار نیز گرایش 

پیدا کنید.
این شیوه زندگی درنهایت می تواند دارای عوامل خطرسازی باشد که احتمال ابتلا 
به انواع سرطان و بیماری  های قلبی را افزایش می  دهد. محققان می  گویند شاید یکی 
از راه  های درمان بیماری  ها قبول همین موضوع باشد که احساسات ما بر بیماری  های 
جسمی تاثیر می  گذارند و ما با شناخت و درمان این احساسات می  توانیم ناراحتی  های 

جسمی  مان را برطرف کنیم.
نگاه مثبت باید درونی باشد

نگاه مثبت به زندگی به این معنی نیست که لزوما انسان مثبتی باشید یا سعی کنید 
وقایع غیرقانونی و ناراحت  کننده را نادیده بگیرید. وقتی به شما گفته می شود که یك 
بیماری حاد دارید یا دچار یك مشکل بزرگ شده  اید، طبیعی است که آزرده شوید 
و احساس ناراحتی و شکست کنید، اما با نگاهی مثبت به مسایل زندگی می  توانید 

خوش  بینی را در وجودتان درونی کنید.
به این ترتیب، می توانید با مسایل زندگی سرسختانه روبه  رو شوید و آن ها را 
حل کنید. به عنوان نمونه، فرد مبتلا به التهاب مفاصل که دید مثبت درونی ندارد، 
ممکن است هنگامی که از باز کردن درب یك بطری عاجز می ماند، بگوید: "من آدم 
بی  فایده  ای شده  ام!" اما آن که دید مثبت درونی دارد، این ناتوانی را می  پذیرد و به 
سراغ اموری می رود که قادر به انجام آن ها است. داشتن دید مثبت صرفا داشتن نگاه 
منتقدانه به تفکرات منفی نیست؛ بلکه توجه بیشتر داشتن به دوست داشتنی های 
زندگی و گرایش بیشتر به سمت آن ها است. سعی کنید ملودی زندگی خودتان را 
بسرایید؛ آن  گونه که انگار می خواهید با آن برقصید. خودتان را از گذشته رها کنید؛ 

صفحات کتاب زندگی  تان را ورق بزنید و زندگی تازه  ای را شروع کنید.

از مشکلات زندگی نگریزید

زندگی آمیزه ای از وقایع خوشایند و ناخوشایند، خوشی و غم است. در عمق 
هر رویداد و تجربه ای، خیری نهفته است، حتی در تجاربی که برای ما دردناک 

هستند.
ویلیام بلیك شاعر بزرگ انگلیس گفته است : خوشی و اندوه به هم می تنند و روح 

خدایی را می بافند.
خوشی و غم مانند شب و روز یکدیگر را دنبال می کنند، اما وقتی که رنج می آید دوره 

سختی ها طولانی به نظر می رسد و یك روز رنج طولانی تر از یك سال است.
رنج پاره ای از زندگی است و آموزنده است. اگر رنج نصیبمان نشود، بهترین درس های 
زندگی را نمی آموزیم. اما افسوس که بسیاری از ما، این حقیقت را تشخیص نمی دهیم و 
تمام سعی خود را به کار می گیریم تا از تجربه های به ظاهر دردناك اجتناب کنیم. وقتی 
که مشکلی پیدا می شود سعی می کنیم از آن بگریزیم اما باید دانست که هرگز نمی توان 
از مشکلات طفره رفت. وقایع ناخوشایند فقط برای مدت کوتاهی عقب می نشینند، اما با 
ظاهری متفاوت دوباره به ما باز می گردند. با اجتناب از مشکل، در واقع مشکلات بزرگ تری 
را به زندگی خود فرا می خوانیم. برخی از افراد که می دانند مشکلات را نمی توان به تعویق 
انداخت، خود را به مشکل تسلیم می کنند.آنها مقاومت نمی کنند، بلکه خود را به مشکل 

می سپارند. چنین کسانی می گویند: آنچه را که نمی توان درمان کرد، باید تحمل کرد.
اما راه سومی هم برای مواجه با مشکل وجود دارد که تنها راه صحیح است. اجتناب 
از مشکل بیهوده است. تسلیم شدن هم نادانی است. راه سوم آن است که هر مشکل را 

دوستی ببینیم که پیام و درسی برای ما دارد و با این نگرش به استقبالش برویم.
سعی نکنید از مشکل بگریزید، زیرا راهی برای گریز از مشکلات وجود ندارد. نگذارید که 
مشکلات به سادگی بر شما غلبه کنند. بلکه پیش روید تا با مشکل مواجه شوید و به آن 

بگویید: خوش آمده ای دوست من! چه پیامی از خدا برای من آورده ای؟
آن وقت متوجه خواهید شد که هر مشکل دقیقا به یکی از ضعف های شما اشاره 
دارد که باید به اصلاح آن بپردازید و یا از شما می خواهد با نشان دادن واکنش صحیح، 
گامی دیگر در راه نیکی و راستی بردارید. بدین ترتیب هر مشکل مانند یك بسته است که 
درون آن هدیه ای ارزشمند وجود دارد. هر تجربه ناخوشایند بسته ای است که در آن هدیه 
خرد و نیرو پنهان است. شخصی که این مطلب را می داند لبخند زنان به مشکلات خوش 
آمد می گوید. او فردی شکست ناپذیر است و راه پیروزی را می پیماید. سال ها پیش مرد 
فروشنده ای که از شهر بیرون رفته بود، پس از بازگشت متوجه شد که در غیاب او خانه 
و فروشگاهش آتش گرفته و سوخته و بدین ترتیب تمام دارایی خود را از دست داده بود. 
اما او چه کرد.لبخند زد و چشمانش را به سوی آسمان گرفت و گفت: خدایا می خواهی 
که اکنون چه کنم؟ روز بعد لوحی را بر ویرانه های خانه و فروشگاهش آویخت که روی 

آن نوشته بود:
فروشگاهم سوخت!

خانه ام سوخت!
کالاهایم سوخت! اما ایمانم نسوخته است!

فردا شروع به کار خواهم کرد.

در اینجا هفت راز مهم وجوددارد که اگر از آنها آگاه 
شوید، می توانید نسبت به خود، باوری تزلزل ناپذیر و 

ایمانی راسخ داشته باشید.
آیا اولین باری را که برای استخدام، قرار مصاحبه داشتید و 
می خواستید در مقابل حضار بسیاری سخنرانی کنید، به خاطر 
دارید؟ شاید هم وقتی قرار بود کار جدیدی را شروع کنید یا 
برای نخستین بار به ملاقات شخص مهمی بروید، گلوی تان از 
ترس خشك شده و لرزه بر اندامتان افتاده بود، از لحاظ روحی و 
روانی به هیچ وجه در شرایطی مساعد نبودید و فکر می کردید 
مجبورید حاشیه امن خود را رها کنید و به همین خاطر به شدت 

احساس ناامنی می کردید؟
از طرف دیگر می خواستید تمام مهارت های خود را نشان 
دهید و در این راه هر ریسکی را بپذیرید. می دانستید که اگر 
موفق شوید، مزایای بسیاری از آن شما خواهد شد. با این وجود 
عدم اعتماد به نفس، ترس ها و تردیدهای تان همواره شما را 

ناامید می کرد.
اعتماد به نفس در زندگی هر یك از ما نقشی ضروری دارد و 
بدون آن نمی توانیم حتی نخستین گام را برای تلاش در جهت 
دستیابی به اهدافمان برداریم. اگر خودمان را باور داشته باشیم، 
به رغم عوامل دلسرد کننده و موانع موقتی که با آنها مواجه 
می شویم، همواره با شهامت و انرژی به پیش می رویم. به راستی 
این اعتماد به نفس از کجا می آید؟ چطور می توان خود را باور 

کرد؟
در اینجا هفت راز مهم وجوددارد که اگر از آنها آگاه شوید، 
می توانید نسبت به خود، باوری تزلزل ناپذیر و ایمانی راسخ 

داشته باشید.
1 - آگاهی های خود را افزایش دهید

فراگیری مهارت های جدید در زمینه های کاری و شخصی، 
اولین گام برای رسیدن به اعتماد نفس است. زمینه های مهمی را 
که برای موفقیت در آنها به اعتماد به نفس بیشتری نیاز دارید، 
بشناسید؛ سپس در این حوزه ها با گذراندن دوره های آموزشی 
گوناگون، مطالعه کتاب ها و حضور در فضاهای آموزشی دانش 

خود را افزایش دهید. شرکت در کلاس های مجازی و تبادل 
تان  برای  می تواند  سالتان  و  همسن  گروه های  با  اطلاعات 

لذتبخش و آسان باشند.
2 - موفقیت های کوچک خود را دست کم نگیرید

علاوه بر آنچه گفته شد، اعتماد به نفس ما از موفقیت های 
کوچکی سرچشمه می گیرد که روزانه به دست می آوریم و پلی 
می شود برای اینکه دانش ما را به مرحله عمل برساند. شاید آنها 
هدف نهایی ما نباشند؛ اما هر یك در جای خود بسیار مهم اند. 
حتی یك دلگرمی ساده از طرف همکارتان یا تعریف و تشکر از 
شما به خاطر کار مثبتی که انجام داده اید، می تواند اعتماد به 

نفستان را بسیار افزایش دهد.
3 - برای داشتن ایمانی قوی تمرین کنید

افرادی که اعتماد به نفس بالایی دارند، باور دارند که خالق این 
عالم برای زندگی هر یك از ما نقشه ای دارد. آنها معتقدند اگر 
این طرح الهی را در پیش گیرند، موفق خواهند شد. بی شك 
برای رسیدن به هر هدفی باید دستیابی به آن را باور داشت. در 
ابتدا به استعدادهای خود ایمانی راسخ داشته باشید. چنین باور 
سازنده ای شما را در تعیین و رسیدن به هدفتان یاری می کند.

4 - همواره قاطعانه تصمیم بگیرید
بی تردید هر یك از ما در زندگی با موانع و دلسردی هایی 
اگر  اما  است؛  طبیعی  ناامیدی ها  این  روبرومی شویم.گاهنی 
به آنها مانند وسیله ای برای یادگیری و رشد معنوی خود 
بنگریم، به خوبی در می یابیم که این ناکامی ها و سرخوردگی ها 
پایان راه نیست. اگر به توانایی های تان ایمان بیاورید، قاطعانه 
تصمیم گیری می کنید. اگر در راه رسیدن به هدفتان ثابت قدم 
باشید و اراده ای قوی داشته باشید، می توانید بر موانع غلبه کنید. 
اگر در دشواری های این مسیر به جای رها کردن، همواره مصمم 

و هدفمند باشید، به خوبی می توانید با چالش ها روبرو شوید.
5 - از تجربیات مشاوران و متخصصان بهره بگیرید

در زمینه هایی که احساس می کنید به اعتماد به نفس بیشتری 
نیاز دارید، از افراد متخصص و باتجربه راهنمایی بخواهید. تمام 
کتاب ها، مقالات وسمینارهای مرتبط با این موضوع نیز می تواند 

برایتان مفید باشد. یك مشاور توانا نیز به شما کمك می کند تا 
بر اهدافتان تمرکز کنید و همواره خود را در برابر آنها مسوول 
و پاسخگو بدانید. در ضمن به یاد بسپارید که اعتماد به نفس، 

اعتماد به نفس بیشتری می آورد.
6 - همواره خود را در ذهنتان قوی و با اعتماد به نفس 

مجسم کنید
اگر خودتان را اینگونه تصور کنید، به تدریج این رؤیا در 
در  اگر  بپرسید  خود  از  می گیرد.  واقعیت  رنگ  زندگی تان 
موقعیت های خاص، اعتماد به نفس لازم را داشته باشید، تا چه 
اندازه احساس خوبی خواهید داشت و چه کارهایی خواهید کرد؟ 
در ذهنتان خود را ببینید که با شهامت و اعتقادی خلل ناپذیر 
به کاری اقدام می کنید. اگر آن تصویر ذهنی را برای مدتی حفظ 

کنید، خودتان در می یابید که رؤیایتان به حقیقت می پیوندد.
7 - انتظار موفقیت خود را داشته باشید

داشتن انتظارات مثبت، همان ایمان است. حال که در ذهنتان 
مجسم کرده اید داشتن اعتماد به نفس تا چه اندازه لذتبخش 
است، طوری رفتار کنید که گویی این ویژگی مثبت را دارید. در 
مسیر دستیابی به اهدافتان مشتاقانه و با اطمینان گام بردارید. 
حالا دیگر شما به گونه ای مطمئن و قاطعانه همه چیز را 
می بینید و به خوبی می دانید به هر چه انتظار آن را می کشید، 
خواهید رسید. پس اگر همواره از خودتان اعتماد به نفس را 

انتظار داشته باشید، بی تردید اینگونه خواهید شد.
 کمی به خودتان زمان بدهید تا طی چند ماه آینده با استفاده 
از این اقدامات، اعتماد به نفس خود را افزایش دهید. هم اینك 
کاغذی بردارید و در آن کارهایی را یادداشت کنید که قرار است 
برای رسیدن به اهدافتان انجام دهید. باید بدانید که هر یك از 
این اقدامات در مسیر رسیدن به خواسته های تان تفاوت مثبت 
و چشمگیری ایجاد می کند و باعث می شود مصممانه و سریع تر 
به سوی رؤیاهای تان گم بردارید. شما از همین امروز می توانید 
اعتماد به نفسی تزلزل ناپذیر و رو به افزایش داشته باشید که 
در تمام مراحل زندگی وجودتان را سرشار از موفقیت و شادی 

خواهد کرد.

7 راز برای به دست آوردن اعتماد به نفس

درست است که انسان دارای توانایی 
ذاتی در تفکر خلاقانه است، اما با این 
وجود نقش محیط در بارورسازی و بروز 

این توانایی نقشی کلیدی دارد.
بر  حاکم  فضای  و  شرایط  به  این جا  در 
خانواده که می تواند باعث تقویت خلاقیت 

شود پرداخته می شود.
  تو آزادی!

غالباً کودکان خلاق در خانواده هایی پرورش 
پیدا کرده اند که دارای آزادی مناسبی بوده اند، 
به بیان دیگر کودکان می بایست به بررسی و 
اکتشاف محیط اطراف خود بپردازند. میزان 
دستوراتی که والدین به  منظور رعایت مقررات 
در خانه به فرزندان می دهند گاه آن قدر زیاد 
است که شاید در زندان ها نیز چنین نباشد. 
خانواده می تواند با تأمین آزادی مناسب و 
امنیت روانی برای فرد به شادکامی و تقویت 

تفکر خلاق بپردازد.
 به همدیگر احترام بگذارید

احترام در خانواده باعث افزایش خلاقیت 
خود  فرزندان  می بایست  والدین  می شود. 
را به عنوان انسانی منحصر به فرد بپذیرند 
و از مقایسه کودکان و نوجوانان با یکدیگر 

بپرهیزند. به یاد داشته باشید که افراد خلاق، 
جسور و دارای رفتارهای عجیب می باشند و 
برخی از مطالعات نشان داده که گاه ممکن 
خانواده  در  برخورد  به  جسارت  این  است 
بیانجامد. ایجاد جو احترام آمیز در خانواده 
و  افزود  نفس کودکان خواهد  به  بر اعتماد  
توانایی فرد را برای انجام رفتارهای ابتکاری 

افزایش می دهد.
  تو یک آدم مستقلی!

شخصیتی  ویژگی های  از  استقلال 
وقتی  لذا  می باشد.  خلاق  دانش آموزان 
شرایط حاکم بر خانواده به گونه ای باشد که 
استقلال فرد تقویت شود، خلاقیت او نیز 
افزایش می یابد. گاه دیده می شود که مادر 
دارای اضطراب است و ضمن آن که خود به 
شوهرش متکی است فرزندش را نیز به خود 
وابسته نموده است )در واقع مادر به فرزند 
می گویند:  مادران  این گونه  است(.  وابسته 
می باشد  کنارم  در  فرزندم  زمانی که  تا 
این صورت  غیر  در  است  آسوده  خیالم 
می کنند.  پر  را  ذهنم  ناخوشایند  افکار 
بدینسان زمینه های استقلال فردی و فکری 
فرزندشان را می کاهند و شرایط برای تقویت 

خلاقیت تضعیف می شود.
 تشویق فعالیت های خلاق در خانواده

اغلب دیده می شود که والدین فرزندانشان 
تشویق  خوب شان  کارهای  به خاطر  را 
عبور  خلاق  رفتارهای  کنار  از  و  می کنند 
می کنند. مثلاً کودکی با چوب های کبریت 
هم چون  عجیبی  چیزهای  سیب زمینی  و 
سفینه فضایی می ساخت. مادرش نه تنها این 
فعالیت ابتکاری را تشویق نکرده بود بلکه از 
روانشناس می خواست به او کمك نماید تا 
رفتارهای فرزندش ادامه پیدا نکند و به جای 
آن به کارهایی بپردازد که برای او فایده دارد. 
بنابراین توصیه شده است که به جای آن که 
تنها به ترغیب بهترین عملکرد فرد بپردازیم 
به تشویق فعالیت های خلاق و جدید اقدام 

کنیم.
 خانواده به عنوان الگوی خلاق

یکی از عوامل مهم پرورش خلاقیت در 
دیده  گاه  است.  خلاق  الگوهای  خانواده، 
می شود که خانواده به خصوص والدین دچار 
یکنواختی در زندگی می باشند به گونه ای که 
کاملاً خسته و دل تنگ می شوند. سال هاست 
که وقتی از مادران سوال می شود آیا در طول 

سال های گذشته نوع و طرز پخت غذاها و 
نیز سایر الگوهای عادتی خود را تغییر داده اند 
پاسخ منفی می دهند. آن ها سال هاست که 
نشان  از خود  نوآورانه ای  و  بدیع  رفتارهای 
نداده اند. این دسته از خانواده ها باید بدانند که 
اگر هر روز را به شکلی نو آغاز نمایند به نشاط 
و آرامش دست می یابند و کمك می کنند که 
اندیشه های نو را در خود و فرزندانشان رشد 

دهند.
 یکم بخندید!

افراد خلاق، شوخ طبعی  خانواده های  در 
بسیار رایج است. جو حاکم بر این خانواده ها 
شاد و دارای تفریحات سالم است، بنابراین 
با  همراه  خانواده  بر  حاکم  شرایط  اگر 
درگیری های بین فردی و افسردگی باشد 
ممکن است خلاقیت به خوبی پرورش نیابد. 
سال هاست که شاهد بوده ایم پدران خسته 
از کار باز  می گردند و نه  تنها دارای نشاط و 
روحیه ای شاد نیستند بلکه روحیه خسته شان 
و  می سازند  منتقل  خانواده  اعضای  به  را 
بدین سان شوخ طبعی و شادابی در خانواده 
به عنوان شرایط تقویت کننده خلاقیت قربانی 

چهره های عبوس و خسته می گردد.

پرورش ذهن، قسمتی از تعلیم و تربیت است، زیرا 
طبق  است.  بودن  انسان  همان  از  قسمتی  نیز  این 
این نگرش، کار اصلی تعلیم و تربیت، آموزش تفکر 

انتقادی، خلاق و کارآمد به کودکان است.
دلیل دیگر آموزش تفکر این است که ما از نوع صحیح 
چالش عقلانی لذت می بریم. مغز ما برای حل مسئله سیم 
کشی شده است و از معماهایی که می توانیم حل شان کنیم، 
خوش مان می آید. پژوهش در سطح کلاس های مدارس از 
این دیدگاه حمایت می کند که دانش آموزان، بیش تر در 
کلاس هایی با انگیزه و فعال ظاهر می شوند که آن ها را به 
فعالیت هوشی وادار کند. معلمانی را دوست دارند که بیش تر، 
آن ها را به فکر وا می دارند. درس هایی را ترجیح می دهند 
که برای مثال از آن ها بخواهند تفسیر کنند، تجزیه و تحلیل 
کنند، اطلاعات را دست کاری کنند و یا دانش و مهارتی را که 
آموخته اند در مسائل تازه و موقعیت های جدید به کار برند. 
»تدریس با چالش عقلانی« یکی از ویژگی های اصلی معلمان 

کارآمد و مدارس موفق شناخته شده است.
تفکر تنها لذت آفرین نیست، می تواند مفید هم باشد. 
هم زمان، بر سر این موضوع نیز بحث می شود که باید 
اصول سه گانه ی خواندن، نوشتن و حساب با اصل چهارمی 
به نام استدلال تکمیل شود. این نگرش رو به مبانی اولیه، 

اظهار می کند پایه ی اصلی رشد معیارها، حتی در اساسی 
ترین مهارت های موجود در برنامه های آموزشی، آموزش 
تفکر و استدلال است. این نگرش مدعی است که مهم ترین 
سرمایه هر جامعه، تدابیر هوشمندانه ی افراد آن است. جامعه 
موفق، جامعه ای متفکر است؛ جامعه ای که در آن استعداد 
علم آموزی شهروندان به کامل ترین حد و دائم العمر، شکوفا 
شود. اگر تفکر همان درك تجربه باشد، پس بچه ها می توانند 
با مدد گرفتن برای بهتر فکر کردن، از هر چه می بینند، 
می گویند یا انجام می دهند، بیش تر بیاموزند. تفکر انتقادی 

برای درك دانش در هر زمینه ای لازم است.
بخشی از ضرورت متعارف در آموزش مهارت های تفکر 
نتیجه ی افزایش آگاهی از این نکته است که جامعه تغییر 
کرده و مهارت هایی که برای نسل قبل مفید بوده اند دیگر 
نمی توانند دانش آموزان را برای جهان خارج از مدرسه مجهز 
کنند. آهنگ تحولات در سطح اجتماع چنان شتاب گرفته 
که دیگر تعیین سواد واقعی مورد نیاز آیندگان دشوار است و 
این امر مدارس را ملزم می کند توجه خود را کم تر به ارائه 
اطلاعات و بیش تر به آموزش یادگیری و تفکر مستقل به 

دانش آموزان معطوف کنند.
دانش آموزانی که قرار است در آینده با جهانی غیر قابل 
پیش بینی مواجه شوند، ناچارند مهارت هایی را بیاموزند که تا 

حد ممکن آن ها را بر زندگی و علم مسلط سازد و به همین 
سبب آن ها باید تا جایی که می توانند نقادانه و خلاق تر فکر 

کنند و از موضوع ها و مسائل جهان آگاهی یابند.
به کار گرفتن ذهن در چالش عقلانی علاوه بر این که موجب 
لذت و موفقیت در دنیایی می شود که لحظه به لحظه در حال 
تغییر است، می تواند خصوصیت های اخلاقی و فضیلت ها را  
نیز تعالی بخشد. ستودگی خردمندانه را می توان به صورت 
مجموعه ی پیچیده ای از صفاتی مثل کنجکاوی، با ملاحظه 
بودن، شهامت بخردانه و سماجت در طلب حقیقت، تمایل به 
تأمل و  تحلیل، درایت و اصلاح خود، استقبال از عقاید دیگران 
و اصول دیگری در نظر گرفت که به واسطه ی عمل، پرورش 
یافته اند. این ها ویژگی هایی هستند که می بایست با تفکر 

مستقل و تفکر همراه با دیگران تجربه شوند.
مطرح کردن پرسش های فلسفی برای بچه ها می تواند 
فکری،  تعصب  از  دوری  مثل  هایی  ویژگی  شود  سبب 
جزم اندیشی و محترم داشتن دیگران در شخصیت انسان 
جا بیفتد. این که به بچه ها یاد دهیم متفکرانی بهتر شوند، 
کاری منطقی و اخلاقی است و می توان آن را به منزله تحقق 
طبیعت انسانی افراد در اثر فرایند ویژه ی آموزش و پرورش  
دانست. این فرایند نیازمند مجموعه ی جداگانه ای از مهارت 
های تفکر است و هم چنین برای پرورش نگرش و منش ایجاد 
شده است. آموزش تفکر تنها برای انتقال مهارت ها نیست، 
چرا  که اگر قرار باشد این مهارت ها به کار گرفته نشوند، زاید 
خواهد بود. اگر این همه مهارت های تفکر در دنیا، با همه ی 
ظرافتی که صرف آن ها شده بی استفاده بمانند، همه باطل 

خواهند شد.
اگر قرار باشد آموزش تفکر موفقیت آمیز شود، باید هر آن 
چه نیروی تفکر را بر می انگیزد و تقویت می کند، مورد نظر 
باشد. نه تنها باید مهارت های تفکر را به کودکان بیاموزیم، بلکه 
لازم است روحیه ی پرسشگری و خوی تعهد به  کاوش گری 
را در آن ها بر انگیزیم و آن ها را تشویق کنیم تا باور کنند تفکر 

برایشان میسر، مجاز و ثمر بخش است.
مهارت های ما چیز خاصی از هویت ما را بازگو نمی کنند، 
چرا که ارتباطی با شخصیت، نیازها یا ارزش های ما ندارند و 
همین موارد هستند که از ما افراد مختلفی می سازند. انسان 
بودن یعنی برخورداری از قوه ی درك خویشتن، شامل خود 
متفکر و یادگیرنده و برخورداری از قوه ی درك دیگران هنگام 
ارتباط با آن ها. چشم اندازی گسترده از اهداف آموزش و 
پرورش، خود می تواند موجب گسترش ارزش ها و منش های 
خردمندانه ای چون توجه، تمرکز، همکاری، سازماندهی، 
استدلال، تجسم و کاوش شود. باید به پرورش روحیاتی مانند 
حقیقت جویی،  صداقت و احترام به دیگران اهمیت دهیم. 
هدف اساسی مباحثه ی فلسفی با کودکان، پرورش همین 

فضائل خردمندانه است.

 یک زندگی هیجان انگیز

 فکرهای بزرگ کودکانه
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سخنان تازه  رییس جمهوری اسلامی ایران در نقد اعمال 
محدودیت در عرصه فرهنگ و دفاع از آزادی در این عرصه، 
بار دیگر موضوع سیاستگذاری فرهنگی و بایدها و نبایدهای 

آن را به موضوع بحث برانگیزی تبدیل کرد. 
»حسن روحانی« چند روز پیش در جریان سفر هیات دولت به 
استان خراسان رضوی در اظهارنظری رفع مسایل حوزه سیاست 
خارجی و تعالی بخشیدن فرهنگ جامعه را مستلزم حضور عالمان 
و اساتید حوزه های مختلف علم دانست و گفت: با ون و مینی بوس 
و پاسبان که فرهنگ درست نمی شود بلکه راه ارتقای فرهنگ با علما 

و محققان و اساتید دانشگاه است.
شنیدن این سخنان از زبان روحانی تازگی نداشت؛ وی پیش از 
این نیز بارها بر ضرورت باز کردن فضای فرهنگی تاکید کرده بود. 
افزون بر این عملکرد وزارت فرهنگ و ارشاد اسلامی نیز به خوبی 

گویای عزم دولت در همین راستا است. 
»علی جنتی« خرداد ماه گذشته در نشست صبحانه ی کاری با 
اعضای اتاق بازرگانی ایران، با تاکید بر این که در حوزه ی فرهنگ نیاز 
به فضای باز داریم تا رشد فرهنگی حاصل شود، گفت: رشد فرهنگی 
در فضای بسته و گلخانه یی شکل نمی گیرد بلکه باید فضای آزاد و 
تضارب آرا وجود داشته باشد.  وی خاطرنشان کرد که فضای موجود 
در کشور مطلوب نیست و هنوز برخی تحمل حرفی متفاوت را با 
سلیقه های خود ندارند. اصرار رییس جمهوری و دولتی ها بر مواضع 
خود نشانه ی خوبی است تا امیدوار باشیم که اراده ی قوی برای 
جایگزین شدن رویکرد ایجابی به جای برخورد های سلبی و قهری 
در عرصه ی فرهنگ وجود دارد. روحانی که پیش از رییس جمهوری 
شدن مدعی بود »نمی شود دروازه ی ورود صدا و تصویر رسانه ها 
را به کشور بست؛ چرا که امکان پذیر نیست و تنها راه کند کردن اثر 
رسانه های دیگر فعال تر و قوی تر کردن رسانه های داخلی است«، 
در سفر استانی به مشهد نیز بار دیگر تاکید کرد که در عصر و دنیای 
ما راهی جز اقناع نداریم؛ باید نسل جوان را اقناع کنیم اما متاسفانه دو 
چیز یاد گرفته ایم، دیوار و فیلتر؛ اینکه کاری درست نمی کند، شما 

فیلتر درست می کنید و آن جوان هم فیلترشکن.

چالش های سیاسی درباره  آزادی های فردی
اعتراض به سخنان روحانی از طرف منتقدان دولت چندان دور از 
انتظار نبود. »سید احمد علم الهدی« امام جمعه ی مشهد با بیان این 
که قبول داریم که با ون، پاسبان، فیلتر و دیوار نمی شود مشکلات 
فرهنگی را برطرف کرد، گفت : اما بدون ون، پاسبان، فیلتر و دیوار هم 

نمی شود مشکلات فرهنگی را حل کرد.
وی با تاکید بر ضرورت پدافند فرهنگی، اضافه کرد: اقدامات 
فرهنگی باید همراه با پدافند فرهنگی باشد و در صورتی که پدافند 

فرهنگی نداشته باشیم هرگونه اقدام فرهنگی جوابگو نخواهد بود.
اما بسیاری از کارشناسان و ناظران با دیدگاه رییس جمهوری و 
ضروت توجه به اقناع و حفظ حریم آزادی های مردم موافق هستند. 
»حشمت الله فلاحت پیشه«: استاد دانشگاه و فعال سیاسی اصولگرا 
با تاکید بر این که قانون در هر کشوری مجموعه یی از احکام سلبی 
و ایجابی است، گفت: در حوزه ی اجرا و مدیریت برخی به جنبه ی 
سلبی بیشتر توجه می کنند و برخی به جنبه های ایجابی بیشتر 
می پردازند. قانونگذار نیز برای این که در این خصوص مشکلی پیش 
نیاید، موضوع را به قانون ارجاع داده است یعنی در برخی از موارد 
رویکرد ایجابی و در برخی از موارد رویکرد سلبی در نظر گرفته شده 

است.
وی افزود: بقیه ی موضوع ها در این خصوص را باید در قالب 
موضع گیری تعریف کرد؛ بنابراین معتقدم که امکان تخطی از قانون 
وجود دارد و افراط در استفاده از روش های سلبی به زیرپوستی 
شدن تخلفات در جامعه منجر می شود و تفریط نیز به ناکارآمدی 

این ابزارها می انجامد.
به گفته  این نماینده ی پیشین مجلس شورای اسلامی اختلافات 
در این خصوص وقتی پیش می آید که قانونگذار در مواردی حکم 
صادر نکرده است؛ به عنوان مثال سلایق مختلف در مورد حجاب 
در جامعه وجود دارد و حدی که حجاب اخلاقی زیر سوال نرود به 
طور مشخص روشن نشده است یا در برخی از موارد حدی از آزادی 
مورد اختلاف است. در این موارد قانونگذار این احترام را برای افراد 
قایل شده است که خودشان بر اساس سلیقه ی خود عمل کنند و 

اختلافات بیشتر در این گونه موارد پدید می آید.
فلاحت پیشه ادامه داد: من به شخصه معتقدم که در این موارد 
باید تا حد امکان نگاه ایجابی و اقناعی داشت و به گونه یی عمل کرد 
که در قالب توجه دادن به افراد عمل شود و نه تذکر دادن؛ تذکر از 
لسانی تا حتی تذکر فیزیکی را شامل می شود. به نظر من تا حد 

امکان باید حوزه ی عمل مستقل افراد گسترش پیدا کند.
عضو هیات علمی دانشگاه علامه طباطبایی در پاسخ به این 
پرسش که نمونه ی برخورد ایجابی در عرصه ی فرهنگ چیست، 
اظهار کرد: اقناع به نظر من بخشی از جامعه پذیری افراد است و 
به طور مشخص دخالت دولت ها در این زمینه جنبه ی تحکم 
آمیز دارد؛ بنابراین باید جامعه پذیری را از خانواده ها آغاز کرد و 
زمینه برای تاثیرگذاری خانواده بیشتر فراهم شود و اعمال مثبت 
اجتماعی را جایگزین تحکم های سیاسی کرد. نماینده ی پیشین 
مجلس همچنین با تاکید بر این که رییس جمهوری مسوول اجرای 
قانون اساسی است، گفت: حریم آزادی منفی در جامعه یعنی همان 
بخشی که دولت در آن دخالت نمی کند در قانون اساسی مشخص 

شده است و نباید اجازه داد که حریم آزادی های فردی در جامعه 
به محل چالش های سیاسی تبدیل شود. وی در پاسخ به پرسش 
دیگری مبنی بر این که تاکید رییس جمهوری بر مواضع خود در این 
خصوص چه آثاری در پی دارد، خاطر نشان کرد: توجه داشته باشید 
که جامعه ی ما کشش برخوردهای سلبی و فراقانونی را ندارد و به 

راحتی در مورد آن واکنش نشان می دهد. 

برخوردهای قهری به خاطر اقناع ناکافی
برخی از منتقدان رویکرد دولت در عرصه ی فرهنگی، برخوردهای 
قهری را در نتیجه ی کم کاری های دولت می دانند و اعتقاد دارند که 

دولت یازدهم از وظایف خود شانه خانی می کند.
»محمدرضا نقدی« رییس سازمان بسیج مستضعفین یکی از این 
منتقدان است که می گوید: اگر اقدامات فرهنگی درست انجام گیرد 
و آموزش های لازم برای دوری از مفاسد اخلاقی به جوانان داده شود 
و به خصوص دستگاه های مسوول همچون وزارت آموزش و پرورش، 
علوم و فناوری و همچنین وزارت فرهنگ و ارشاد به وظایف خود در 
خصوص روشنگری و تربیت جوانان به درستی عمل کنند بدون شك 
بسیار کمتر به برخوردهای فیزیکی که از سوی رییس جمهوری نفی 

شده است، نیاز خواهیم داشت.
افزون بر این، »علی مطهری« نماینده ی مجلس شورای اسلامی 
که چندی پیش وزیر کشور را به خاطر ساپورت پوشیدن برخی از 
بانوان به مجلس فراخوانده بود نیز این مواضع دولت یازدهم را در 
امور فرهنگی نوعی شانه خانه کردن از وظایف تلفی کرد و گفت: 
سخنان اخیر آقای روحانی مرا به یاد صحبت های آقای احمدی 
نژاد درباره ی مسایل فرهنگی انداخت. رییس جمهوری سابق می 
گفت که مبارزه با ناهنجاری های فرهنگی مثل بدحجابی وظیفه ی 
روحانیت، حوزه های علمیه، صدا و سیما و نهادهای فرهنگی است و 
دولت وظیفه یی در این خصوص ندارد و فقط باید کار فرهنگی کرد.

مطهری با یادآوری سخنان روحانی در مورد جدا کردن مردان و 
زنان خاطرنشان کرد: این طور نیست که »عده یی« می گویند؛ بلکه 
اسلام می گوید که حتی المقدور و تا آنجا که امکانات اجازه می دهد 
و عسر و حرج پیدا نمی شود، بهتر است محیط کار مردان و زنان و 
محیط تحصیل پسران و دختران جدا باشد. اگر اختلاط از نظر اسلام 

بهتر است، چرا حوزه های علمیه ما مختلط نیستند؟ 
»سید مرتضی حسینی« عضو کمیسیون فرهنگی مجلس شورای 
اسلامی نیز یکی دیگر از منتقدان سخنرانی اخیر رییس جمهوری 
است که در این ارتباط به گروه پژوهش های خبری ایرنا گفت : هیچ 
کس نمی گوید که کار ایجابی بد است. ما نیز اعتقاد داریم که باید به 
روش های ایجابی پرداخت اما سوال ما از آقای روحانی این است که 

کار ایجابی که از آن سخن می گویید، کو ؟
وی افزود: نمونه ی این رویکرد ایجابی همین است که طبق 
مصوبه ی شورای عالی انقلاب فرهنگی وزارتخانه ها در این خصوص 
وظیفه دارند. حدود 300 بند و ماده در این زمینه مصوب شده است 
و باید اجرایی شود. چرا اجرایی نمی کنند؟ وقتی این کار ایجابی انجام 

نمی شود طبیعا معضلات اجتماعی پدید می آید.
حسینی با تاکید بر این که شعار دادن در این زمینه و خوشبین 
کردن چهار تا روشنفکر یا خانم کذایی که کار ایجابی نیست، گفت: 
ایشان )روحانی( می گویند که نمی گذاریم دیکتاتوری رضاخانی 

بازگردد؛ باید پرسید به چه وسیله یی نخواهید گذاشت؟ مگر نه این 
که یکی از کارهای ایجابی این است که دولت و وزارتخانه ها به مساله 
حجاب و عفاف مقید شوند؟! به مردم کوچه و بازار کاری نداریم اما اگر 

همین کار انجام شود در جامعه تاثیر خواهد داشت. 
وی در پاسخ به این پرسش که آیا اقدامات سلبی همانند حضور 
گشت های خیابانی که از سوی برخی گروه ها مطرح شده است، 
جایگزین مناسبی برای آن چیزی است که شما کم کاری دولت 
می دانید، اظهار کرد: در این مورد نیز قانون وجود دارد و باید ملاك 
و معیار باشد. قانون می گوید که نیروی انتظامی باید با مظاهر فساد 
برخورد کند و قوه ی قضایه نیز باید طبق همان قانون مصوب 1362 
از نیروی انتظامی حمایت کند؛ حالا اگر گروه هایی مثل انصار حزب 

الله نیز می خواهند اقدام کنند باید در چارچوب قانون باشد.
این عضو کمیسیون فرهنگی مجلس در ادامه تاکید کرد: اگر این 
قوانین اجرا نشود حتما کار به بی قانونی می رسد زیرا مردم و متدینان 
تحمل نخواهند داشت و به کوچه و خیابان می ریزند و این اثرات 

منفی دارد.
حسینی به این موضوع که برای اقناع جامعه به فضای باز فرهنگی 
و سیاسی که همه امکان اظهار نظر داشته باشند، نیازداریم، واکنش 
نشان داد و گفت: الحمدلله که آزادی به تمام معنا وجود دارد و هر 
کس هرچقدر دوست دارد انتقاد می کند؛ آن قدر آزادی است که 
در هر سایت و روزنامه و ... هر حرفی دارند می زنند. چارچوب این 
آزادی در قانون اساسی روشن شده است و در شرایط کنونی نیز به 

قدر کافی وجود دارد.

پاک کردن صورت مساله
مخالفت ها علیه شیوه  دولت در حوزه فرهنگ به اظهار نظرهای 
سیاسی محدود نمانده است و به بهانه  تازه ای برای گروه های تندرو 
تبدیل شده تا در راستای فشار بر دولت و بدنه اجتماعی آن بار دیگر 
به خیابان ها بیایند. انصار حزب اللهی ها که مدتی است در تلاش 
اند تا به بهانه  امر به معرف و نهی از منکر گشت خیابانی راه انداخته 
و به صورت مستقیم وارد عمل شوند بعد از این سخنرانی رییس 
جمهوری در پایگاه خبری خود نوشتند: این حرف های روحانی در 
مورد اختلاط نامحرمان وکاربرد زور در برقراری امنیت اخلاقی چندان 
به نظرات یك مجتهد برخاسته از حوزه  علمیه  قم شبیه نبوده است !

آنان با طرح این پرسش که آیا قانون چیزی جز اجرای محدویت 
برای حقوق فردی به نفع حقوق جمعی است؟ در تارنمای خود نوشته 
اند: اگر به نظر ایشان »ون«، »فیلترینگ« و »محدویت بین محرم و 
نامحرم« نابجاست، پس نظر مبارکشان در خصوص رجم و شلاق و 
قصاص چیست؟ نکند ایشان در این خصوص هم به بی فایده بودن 

»زور« قائلند؟ 
انصارحزب اللهی ها با طرح مسایلی شبیه به این نتیجه گرفتند: 
وسواسان خناس و سکولارهای نفوذی در اطراف رییس جمهوری به 
دنبال حذف تدریجی تجلیات فقاهت و دیانت در نظام اسلامی اند 

و گاه به گاه منویات خود را از زبان ریاست جمهور بیان می کنند!
پس از آن نیز )دوشنبه 18 شهریور( اعلام کردند که در قالب 
گروه هایی چند ده نفره ی برادران و خواهران، در نقاط مختلف 
شهر، ماموریت خود را بدون آنکه بعُد رسانه یی داشته باشد به شکل 

مقدماتی به اجرا گذاشته اند.

»عبدالحمید محتشم« دبیرکل »انصارحزب الله« و مدیر مسوول 
هفته نامه ی »یالثارات الحسین« نیز تصریح کرد: اکنون قصد بر این 
است تا با وجود همه ی حملات شبانه روزی معاندان و منافقان 
برای مجریان ام الفرائض، شیوه ی انجام عملیات به گونه یی باشد 
که مفسدان را که به دلیل فضای تسامح حکومتی تجری یافته اند 

منکوب و حامیان آنان را از صحنه ی عمل حذف کند.
»آذر منصوری« نماینده ی پیشین مجلس در گفت و گو با گروه 
پژوهش های خبری ایرنا با اشاره به این که واقعیت جامعه ی ما 
حاکی از این است که با گذشت 36 سال از استقرار نظام جمهوری 
اسلامی هنوز در حوزه ی مسایل فرهنگی بر رویکردهای سلبی تاکید 
می شود، گفت: به نظر من اظهارات آقای رییس جمهوری ناشی از 

واقع بینی وی در خصوص مسایل فرهنگی است.
وی با تاکید بر این که اعتقادات ما در مورد حجاب روشن است، 
اظهار کرد: با همه ی اقدامات و برخوردهای سلبی که تاکنون صورت 
گرفته است نیازهای جامعه ی ما در این خصوص برآورده نشده است. 
نسل فعلی در حقیقت برونداد جامعه ی ماست و از گذشته به جای 
نمانده است؛ از همین رو باید عملکرد اجتماعی و فرهنگی مسوولان 
مورد بررسی قرار گیرد. این فعال سیاسی اصلاح طلب افزود: همان 
طور که آقای رییس جمهوری گفتند، نمی توان با داغ و درفش، دیوار 

و فیلتر صورت مساله را پاك کرد.
برای توسعه ی فرهنگی، اجتماعی، سیاسی و  به گفته وی 
اقتصادی به شدت در هم تنیده اند و نباید هر یك را به صورت مجزا 
مورد توجه قرار داد و علی القاعده برای موفقیت در این حوزه باید به 
مبانی تاثیر گذار در توسعه ی متوازن و همه جانبه دقت جدی کرد.

منصوری ادامه داد: من فکر می کنم دولت باید به مجموعه ی 
اختیارات و وظایف خود به ویژه اصول مصرح در قانون اساسی که 
بر حقوق ملت تاکید دارد، تکیه کند و از این ظرفیت بهره گیرد تا 
رویکرد غالب در دولت را در بخش های زیر مجموعه ی خود به نوعی 

جریان سازی کند.
نماینده  پیشین مجلس همچنین خاطر نشان کرد: مجموعه  
اقدامات قهری و سلبی که تاکنون صورت گرفته است نتوانسته به 
نتیجه ی خوبی برسد و به نوعی پاك کردن صورت مساله و بی 
توجهی به اقتضائات جامعه و مبانی توسعه است و نشان می دهد که 

با تشدید این روش ها انتظارات ما محقق نمی شود.
وی تاکید کرد: فراموش نکنیم که برخی از این رویکردها پس 
از روی کار آمدن دولت یازدهم، از سوی منتقدان دولت و با اهداف 
سیاسی صورت می گیرد تا جو ناامیدی را در بدنه ی اجتماعی دولت 

ایجاد کند.
وی در پاسخ به این پرسش که در راستای تاکید بر رویکردهای 
ایجابی چطور باید عمل کرد، به رشد و گسترش حجاب در کشور 

ترکیه اشاره کرد و گفت: این می تواند نوعی الگو برای ما باشد .
منصوری ادامه داد: باید به جای نهی از منکر بیشتر بر امر به 
معروف تمرکز کنیم و همچینن از تناقضاتی که به عدم استفاده از 
ظریف های ایجابی )افکار در جامعه( می شود، بپرهیزیم. به اعتقاد 
من رفتار انسان از افکار و باورهای وی نشات می گیرد و بر این اساس 
اگر تلاش جدی برای شکل دهی افکار جامعه صورت نگیرد و اگر 
در کنار عرضه های فرهنگی متناسب با تقاضای جامعه، تلاش تاثیر 

گذاری برای تامین نیازهای جامعه نشود، به نتیجه نخواهیم رسید .

رئیس مجلس شورای اسلامی با بیان اینکه داعش با بمباران هوایی آمریکا 
بمباران کلاسیک  با  به طور حتم  بین نخواهد رفت گفت:  از  و همپیمانانش 

نمی توان گروه های چریکی را نابود کرد. 
به گزارش خبرگزاری مهر، علی لاریجانی صبح دیروز در اختتامیه هفتمین جشنواره 
بین المللی انتخاب کتاب سال رضوی با اشاره به تحولات کنونی منطقه گفت: متاسفانه 
به ویژه کشور سوریه شاهد حضور جریان های تندرو  در 3 سال گذشته در منطقه 
هستیم، حال این سوال پیش می آید که آیا غربی ها نمی دانستند که با حمایت شان از 
گروه های تروریستی چه اتفاقی رخ می دهد؟ که اگر نمی دانستند باید برای آن تاسف 
دارای ساختار مدیریتی  این کشورها  است که  آن  نشان دهنده  این موضوع  و  خورد 
مناسبی نیستند. البته غربی ها به ویژه آمریکا درك و فهم درست و مناسبی از مسائل 

شرق به ویژه منطقه ندارند.
رئیس مجلس شورای اسلامی ادامه داد: از طرف دیگر اگر غربی ها می دانستند که 
با حمایت شان از تروریست ها چه اتفاقی می افتد، این موضوع نشان دهنده آن است که 
غربی ها از تروریسم و گروه های افراطی به صورت تاکتیکی استفاده می کنند و هم اکنون 
در آن مانده اند و تروریست ها در شرایط کنونی به جان خود آنها افتاده اند.وی با اشاره به 
کارنامه ناموفق آمریکایی ها در مبارزه با تروریست به ویژه القاعده در کشورهای افغانستان 
و عراق تصریح کرد: علت موفق نبودن آمریکا در این حوزه استفاده تاکتیکی از تروریسم 
بوده است، از این رو شاهد بودیم که آمریکا با حمایت از گروه های افراطی و تروریستی 
در سال های گذشته به دنبال آسیب  رساندن و ضربه زدن به نظام سوریه بوده  است.

لاریجانی افزود: از طرف دیگر شاهد بودیم که آمریکایی ها و غربی ها در مسئله و بحران 
کنونی منطقه خود را به خواب زده بودند و حال با یك رفتار شتاب زده و فرصت طلبانه 
اقدام کرده و با متحد کردن غربی ها و عرب ها می خواهند با تروریست ها درگیر شوند. 
حال باید دید که هدف اصلی آمریکایی ها در تشکیل ائتلاف مذکور و مبارزه با گروه 

تروریستی داعش چیست؟
رئیس قوه مقننه گفت: برخی علت تلاش آمریکا برای تشکیل ائتلاف جهت مبارزه 
با تروریسم را انتقادهای شدید جمهوری خواهان در مسائل داخلی آمریکا می دانند، اما 
به نظر من بعید است که آمریکا به خاطر مسائل داخلی به آتش افروزی در منطقه دامن 
بزند، از این رو آنها به دنبال مسائل دیگری هستند.وی با تاکید بر اینکه قطعاً آمریکایی ها 
و ائتلاف تحت مدیریت این کشور نمی توانند در منطقه به صورت فراگیر اقدام کنند، 
گفت: به نظر می رسد که آمریکا به بهانه مبارزه با داعش و تروریسم می خواهد به سوریه 
فشار بیاورد.لاریجانی با بیان اینکه تشکیل ائتلاف برای مبارزه با داعش نظامات دنیا را 
برهم می زند، ادامه داد: قطعاً این کشورها برای مبارزه با داعش و گروه های تروریستی 
اقدام کنونی آمریکا و همپیمانانش برای  باید از شورای امنیت مجوز بگیرند و قطعاً 
نظامات بین المللی یك فاجعه است. حال این سوال مطرح می شود که سازمان ملل و 
شورای امنیت برای چه هدفی به وجود آمده اند؟رئیس مجلس شورای اسلامی با اشاره 
به ائتلاف کشورهای غربی در تحریم ایران و اقدام جدید آنها برای تحریم روسیه گفت: 
ما همواره می گفتیم که این گونه ائتلاف ها نظامات جهانی را برهم می زند، اما چون این 

کشورها تنها به دنبال منافع خود هستند، به طور حتم متضرر خواهند شد.وی با بیان 
اینکه آمریکا با تشکیل ائتلاف برای مبارزه با داعش به دنبال مشروعیت ساختگی برای 
خود است، تصریح کرد: یقیناً این اقدام آمریکا بازی با انبار باروت در منطقه است، از 
این رو این کشورها تصور نکنند که به بهانه مبارزه با داعش می توانند سوریه را برهم بزنند، 
زیرا در این صورت با یك جریان فراگیر مواجه می شوند. البته خود غربی ها هم می دانند 
که در شرایط کنونی، منطقه از یك بیداری منطقی بهره می برد، بنابراین اگر اقدامی را 
آغاز کنند و تحولی در منطقه رخ دهد، جوانان منطقه مانند داعش عمل نمی کنند، زیرا 
اغلب آنها تحصیل کرده بوده و بهانه را از غربی ها می گیرند. اما به طور یقین به اهداف و 
خواسته های خود می رسند.لاریجانی با اشاره به گزارش اخیر برژینسکی درباره منطقه 
گفت: برژینسکی در گزارش خود گفته است که در کشورهای منطقه جوانان از آمریکا 

انزجار دارند زیرا جوانان، آمریکا را دلیل ایجاد محرومیت کشورهای خود می دانند.رئیس 
نهاد قانونگذاری با اشاره به رویکرد حمایتی آمریکا از گروه های تروریستی به ویژه داعش 
گفت: در شرایط کنونی گروه تروریستی داعش بسیار محدود است، اما قطعاً با اقدامات 
اخیر آمریکا زمینه گسترش این گروه فراهم می شود.وی با تاکید بر اینکه قطعاً داعش با 
بمباران هوایی آمریکا و همپیمانانش از بین نخواهد رفت، افزود: به طور حتم با بمباران 
کلاسیك نمی توان گروه های چریکی را نابود کرد، از طرف دیگر ائتلاف کنونی غرب 
و کشورهای عربی به صورتی است که همین کشورها باید مراقب خودشان باشند، از 
این رو آمریکا باید مواظب باشد که به بهانه داعش آتش جنگ را در منطقه تشدید نکند. 
لاریجانی ادامه داد: متاسفانه عقلانیت غربی ها براساس منافع آنها شکل گرفته است، اما 

عقلانیت ما عقلانیت مسئولیت پذیر است.

ارتقای فرهنگ؛ با زور یا با اقناع؟ 
اخبــار

آیت الله علوی گرگانی در دیدار مشاور وزیر کشور:

نقد دولت باید
جنبه اصلاح گری داشته باشد

ایمان :یکی از مراجع تقلید معتقد است که اگر نقدی بر عملکرد دولت وجود 
دارد باید جنبه اصلاح گرایانه داشته باشد.

آیت الله سیدمحمدعلی علوی گرگانی روز شنبه در دیدار حجت الاسلام والمسلمین داود 
نمازی مشاور وزیر کشور در امور روحانیت و ائمه جمعه و جماعات خطاب به وی گفت: شما 
در واقع نماینده روحانیت در وزارت کشور هستید و امیدوارم رابطه سازنده ای با مراجع تقلید 

و علما داشته باشید که برای عالم اسلام و مملکت مفید واقع شود.
وی اضافه کرد: انتخاب نماینده برای تعامل با مراجع و علما روش خوبی است و امیدوارم 
همه وزارتخانه ها چنین روش را به کار ببرند. استاد برجسته حوزه علمیه تبادلاتی که بین 
روحانیت و مسئولان می شود را برای نظام اسلامی مفید دانست و تاکید کرد: ممکن است 
مراجع و علما نظراتی در مورد اداره کشور داشته باشند که از طریق نمایندگان آنها می توانند 
مطالب خود را منتقل کنند. آیت الله علوی گرگانی ضمن ابلاغ سلام به وزیر کشور افزود: 
البته وزیر کشور و سایر مسئولان تنها نباید به انتخاب مشاور و شنیدن نقطه نظرات مراجع 
و علما بسنده کنند بلکه خوب است هر از گاهی به دیدار مراجع و علما بروند. وی تصریح 
کرد: علت اینکه دیدن مراجع و علما برای مسئولان به ویژه وزیر کشور موضوعیت دارد این 
است که ما به وسیله آنها می توانیم بیشتر به مردم خدمت کنیم. این مرجع تقلید مسئولیت 
مشاورت وزیر کشور را بسیار مهم و سنگین دانست و افزود: حاکمیت وزارت کشور در 
سراسر کشور ایجاب می کند که این حاکمیت در لباس دین و تقوا دیده شود. آیت الله 
العظمی علوی گرگانی تاکید کرد: ما نمی خواهیم حاکمیت مشاورت وزارتخانه ها امری 
تشریفاتی باشد، بنابراین انتظار داریم از ظرفیت مشاورت دینی استفاده بیشتری شود. وی 
با بیان اینکه وزیر کشور باید از خداوند استمداد کند که خدای نکرده در این کشور حرکتی 
انجام نشود که مورد رضایت خداوند نباشد افزود: دولت باید نظرات دینی را از مراکز دینی و 
مرجعیت بگیرد و اگر نقدی بر عملکرد دولت وجود دارد باید اصلاح گرایانه باشد. وی تقویت 
خوبی ها و تلاش برای از بین بردن بدی ها را رویکرد مهم نقد سازنده دانست و تاکید کرد: 

نقد برنامه ها باید برای خدمات رسانی به مردم مفید باشد.
دغدغه علما نسبت به وزارت کشور تا حدود زیادی رفع شده است

مشاور وزیر کشور در امور روحانیت و ائمه جمعه و جماعات نیز معتقد است که 
دغدغه های مراجع و علما نسبت به فعالیت های وزارت کشور و نهادهای وابسته به این 
وزارتخانه تا حدود زیادی رفع شده است. حجت الاسلام والمسلمین داود نمازی روز شنبه 
در دیدار با آیت الله علوی گرگانی، گزارشی از فعالیت چند ماهه دفتر مشاور وزیر کشور در 
امور روحانیت ارائه کرد و گفت: وزارت کشور یك نهاد حاکمیتی است که به دلیل وابستگی 
رسمی همه استانداران به این وزارتخانه از جایگاه و نقش مهمی در کشور برخوردار است. 
وی با اشاره به وجود 31 استاندار، حدود 480 فرماندار و 2 هزار بخشدار در کشور تصریح 
کرد: در تلاشیم جایگاه مشاورت وزیر را از حالت تشریفاتی خارج و ارتباط دوسویه بین 
وزارت کشور و روحانیت ایجاد کنیم تا ضمن انتقال دغدغه ها و نظرات مراجع و روحانیت 
به دولتمردان، تلاش مسئولان برای رفع مشکلات را به اطلاع بزرگان حوزه برسانیم. مشاور 
وزیر کشور در امور روحانیت و ائمه جمعه و جماعات معتقد است که دغدغه های مراجع و 
علما نسبت به فعالیت های وزارت کشور و نهادهای وابسته به این وزارتخانه تا حدود زیادی 
برطرف شده است. حجت الاسلام نمازی گفت: تعدادی از استانداران کشور هنوز مشاور امور 
روحانیت خود را انتخاب نکرده اند که با پیگیری های انجام شده مقرر شد این اقدام انجام 
شود. وی تدوین چارت تشکیلاتی و شرح وظایف مشاور امور روحانیت استانداران را از 
فعالیت های دفتر مشاور وزیر کشور در امور روحانیت ذکر کرد و افزود: تدوین شرح وظایف 
کار لازمی بود که تاکنون انجام نشده است. وی در پایان رهنمودهای مراجع تقلید و بزرگان 
حوزه را چراغ راه فعالیت های خود ذکر کرد و گفت: امیدواریم با تلاش هایی که می شود 

تمامی دغدغه های بزرگان حوزه رفع شود.

وزیر کشور:

صیانت از حقوق شهروندی از اساسی ترین 
سیاست های دولت تدبیر و امید است

وزیر کشور در جلسه شورای معاونین وزارت کشور صیانت از حقوق شهروندی 
را از اساسی ترین سیاست های دولت تدبیر و امید برشمرد و خواستار اهتمام ویژه 

همه نهادها و دستگاه های اجرایی ذی ربط شد.
عبدالرضا رحمانی فضلی وزیر کشور در جلسه شورای معاونین وزارت کشور صیانت از 
حقوق شهروندی را از اساسی ترین سیاست های دولت تدبیر و امید برشمرد و خواستار 
اهتمام ویژه همه نهادها و دستگاه های اجرایی ذیربط شد .وی تصریح کرد: مردم باید در پناه 
قانون و در کمال امنیت و آرامش ، نشاط اجتماعی را لمس کنند و این وظیفه ما مسئولین 
است که زمینه های آن را فراهم سازیم. رحمانی فضلی پایبندی به قانون را از اصول اولیه 
زندگی اجتماعی ذکر کرد و گفت: ملاك تعهد اجتماعی و اعتقاد به نظام جمهوری اسلامی 
میزان سنجش التزام به قانون است.همچنین در ادامه حضور استانداران در جلسه شورای 
معاونین وزارت کشور جاسم جادری استاندار هرمزگان به تشریح عملکرد و برنامه های خود 
پرداخت و با طرح مشکلات و مسائل مربوط به این استان تصمیمات مقتضی گرفته شد. 
تاکنون استانداران استان های یزد، کهکیلویه و بویر احمد، چهارمحال و بختیاری، لرستان و 
مازندران در جلسات شورای معاونین وزارت کشور شرکت کرده و به طرح مسائل استان های 

خود پرداختند.

شمخانی در جلسه شورای عالی جامعه مدرسین:

تلاش آمریکا برای ایجاد ائتلاف ضد تروریسم 
مشکوک است

دبیر شورای عالی امنیت ملی گفت: آمریکا با هدف ایفای نقش حاکمیت 
کشورها، ضمن فرار به جلو، تداوم یک جانبه گرایی و دور زدن نهادهای بین المللی 

را در دستور کار خود قرار داده است.
علی شمخانی، نماینده مقام معظم رهبری و دبیر شورای عالی امنیت ملی عصر روز 
جمعه با حضور در جلسه شورای عالی جامعه مدرسین حوزه علمیه قم، آخرین تحولات 

سیاسی، اقتصادی، امنیتی و اجتماعی در حوزه داخلی و بین المللی را تشریح کرد. 
وی در این جلسه تلاش مشترك جهانی برای مبارزه صادقانه، شفاف و بدون تبعیض 
با تروریسم را رویکرد غیرقابل تغییر جمهوری اسلامی ایران عنوان کرد و افزود: پیشتازی 
ایران در مبارزه با تروریسم و شرارت سازمان یافته و پرداخت هزینه های قابل ملاحظه مادی 

و معنوی در این مسیر مورد اجماع و پذیرش جامعه جهانی است. 
شمخانی تلاش مشکوك و غیرشفاف آمریکا برای ایجاد ائتلاف ضدتروریسم با همراهی 
برخی کشورهایی که خود از تامین کنندگان اصلی تروریست ها بوده اند را اقدامی در مسیر 
منحرف کردن افکار عمومی جهانی نسبت به نقش محوری این کشور و حامیان آن در 
ایجاد، تجهیز و توسعه گروه های تروریستی به بهانه سرنگونی حکومت قانونی سوریه عنوان و 
اظهار کرد: آمریکا با هدف نقش حاکمیت کشورها ضمن فرار به جلو، تداوم یك جانبه گرایی 
و دور زدن نهادهای بین المللی را در دستور کار خود قرار داده و به دنبال قهرمان سازی از این 

کشور به سبك فیلم های هالیوودی برای از بین بردن بحران خود ساخته است. 
دبیر شورای عالی امنیت ملی با اشاره به تحولات مثبت اقتصادی در طول یك سال 
گذشته و بازگشت آرامش و ثبات به اقتصاد کشور، کنترل افزایش نرخ تورم و فراهم 
شدن زمینه های اولیه برای خروج کشور از رکود را یکی از مهم ترین اقدامات انجام 
شده در حوزه کاهش مخاطرات امنیتی کشور عنوان کرد و افزود: پیگیری و اجرای 
بدون تنازل راهبرد اقتصاد مقاومتی به ویژه در زمینه مبارزه با فساد، اصلی ترین اقدامی 
است که می بایست در ادامه اقدامات انجام شده برای شکل گیری رونق اقتصادی در 

کشور دنبال شود. 
وی با تشریح ماهیت تهدیدات بالقوه ای که در بخش های امنیتی، فرهنگی و اجتماعی 
پیش روی کشور است از اشراف کامل نهادهای مسوول بر زمینه ها و حوزه های تاثیرگذار 
تهدیدات خبر داد و اظهار کرد: بازبینی در برخی سیاست های غیرسازنده و هم چنین 
مشارکت فعال نهاد حوزه و علمای دین در تدوین و اجرای برنامه های معطوف به کاهش 

برخی واگرایی های اجتماعی و فرهنگی، ضرورتی غیرقابل اجتناب است.
نماینده مقام معظم رهبری در شورای عالی امنیت ملی فقدان تاثیرپذیری محیط 
امنیتی کشور از بحران  جاری در کشور عراق را نشانه بلوغ فرهنگی و اعتقادی شهروندان، 
بالا بودن آستانه تحریك اجتماعی و هم چنین اشراف اطلاعاتی و امنیتی مناسب نهادهای 
مسوول عنوان کرد و افزود: جمهوری اسلامی ایران لنگر ثبات و امنیت در منطقه پرآشوب 

خاورمیانه است.
در ادامه این جلسه اعضای جامعه مدرسین حوزه علمیه قم نیز نقطه نظرات و 
نگرانی های خود را در مورد مسائل گوناگون داخلی و خارجی مطرح کردند که توضیحات 

لازم از سوی دبیر شورای عالی امنیت ملی ارایه شد.

علی لاریجانی رئیس مجلس:

داعش با بمباران هوایی از بین نمی رود 
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نامحرمانه نخستین روزنامه استان قم

 آیت ا... هاشمي: از من گذشته که برای انتخابات،لیست بدهم  
گفته می شود: آیت ا... هاشمي رفسنجاني رئیس مجمع تشخیص مصلحت نظام پنج شنبه گذشته در 
فرودگاه شهید هاشمي نژاد  مشهد در پاسخ به سوال خبرنگاری که از وي پرسید: آیا در انتخابات مجلس 

خبرگان و مجلس لیست ارائه خواهید کرد؟ گفته است: »حالا دیگر از ما گذشته است.«

برخی مقامات دولت سابق ماشین ها را پس نمی دهند 
گفته می شود: اکبر ترکان مشاور ارشد رئیس جمهور از بازنگردانده شدن اموال دولتی توسط برخی 
مسئولان دولت دهم گلایه کرد و گفته است: دولت این موضوع را برای رسیدگی به دستگاه قضایی ارجاع 
داده است.وی ، با بیان اینکه "خودرو ها، اموال و ساختمان ها که توسط برخی مسئولان دولت سابق در 
اختیار گرفته شده، هنوز به دولت بازگردانده نشده است"، اظهار کرده است: هم اکنون این پرونده در دستگاه 

قضایی در نوبت رسیدگی قرار دارد.

اتباع 80 کشور در کنار داعش
گفته می شود: عمار حکیم، رئیس مجلس اعلای اسلامی عراق در کنفرانس کمك به آوراگان در 
بغداد با بیان اینکه داعش از 80 کشور عضو گرفته است  گفته است :سازمان اطلاعات برخی کشورها را 
مسئول این عضوگیری  می دانیم.  وی ادامه داده است :آوارگی نتیجه طبیعی گسترش تروریسم است و 
تعلل در حل و فصل آن و شکست در مبارزه با تروریسم و عدم دستیابی به طرح سیاسی فراگیر نیز از دیگر 
علتهای آن هستند. وی افزوده است: میلیون ها تن از مردم ما به دلیل کنترل داعش بر مناطق زندگیشان 
به استان های دیگر مهاجرت کرده اند. حکیم گفته است:  شرم آور است که کسی در کشور خود آواره و 

در میان مردم خود غریبه باشد. 

کشف سرنخ هایی از پیامک های توهین آمیز درباره مسئولان
گفته می شود: سردار حسین اشتری جانشین فرمانده ناجا ، درباره ریشه های پیام های توهین 
آمیزعلیه مسئولان و مقامات کشور در فضای مجازی، گفته است: با همکاری پلیس فتا و دیگر دستگاه های 
غیر از ناجا، به سرنخ هایی در این خصوص رسیدیم و امیدوارم با همکاری مقام قضایی این افراد را به مردم 

معرفی کنیم. به گفته اشتری اقدامات و سرنخ های قابل توجهی در این حوزه به دست آمده است. 

هزاران مسجد، دربسته و بی روحانی است 
گفته می شود :حجت الاسلام قرائتی در نامه ای خطاب به مسؤولان فرهنگی نوشته است: هر 
کس مدعی کار فرهنگی است باید نماز را در رأس امور فرهنگی قرار دهد. با کمال تأسف هزاران منطقه، 

بی مسجد و هزاران مسجد، دربسته و هزاران مسجد، بی روحانی است.

 حامی قوی تر از هاشمی برای رهبری نمی بینم
گفته می شود: حسن غفوری فردوزیر نیرو دولت دوران  جنگ،  گفته است : با شناختی که من از 
آیت الله هاشمی رفسنجانی دارم معتقدم ایشان مخالف رهبری نیستند و زاویه ای با ایشان ندارند، همین 
چند هفته پیش با ایشان جلسه داشتیم ایشان تاکید داشتند تصور اینکه این مملکت یك روز بدون رهبری 
باشد امکان ندارد. خیلی خیلی از رهبری دفاع می کردند. من در کشور حامی قوی تر از آقای هاشمی برای 
رهبری نمی بینم. حامی حقیقی نه حامی حرفی. فردی که در عمل از ایشان حمایت می کند و اظهارات 
ایشان را به خوبی تفسیر و بیان می کند.  وی درخصوص برخی فضاسازی ها و تخریب ها علیه آیت 
الله هاشمی اظهار کرد: ه استآقای هاشمی الان با حکم مقام معظم رهبری رییس مجمع تشخیص نظام 
هستند، بنابراین نمی توان گفت ایشان مخالف رهبری و ولایت هستند. کسانیکه رهبری را قبول دارند باید 

به این حکم رهبری احترام بگذارند و تبعیت کنند.

مطهری: شنود دفترم کار معاون وزیر اطلاعات قبلی بود 
گفته می شود: علي مطهري، نماینده مردم تهران  گفته است : در دفتر خودم وسایلي را کشف کردم 
که از ابزار شنود بود و در نهایت عنوان شد که کار معاون وزیر اطلاعات قبلي بوده است. پیگیري هاي بنده 
به وزیر اطلاعات جدید نیز کشیده شد که البته من از توضیحات ایشان قانع نشدم و قرار شد طي 10 روز 
در صحن مجلس براي پاسخگویي به این سوال حاضر شود اما در این فاصله من به دفتر کار وزیر اطلاعات 
رفتم و عنوان شد که این مساله کار معاون وزیر اطلاعات قبل و یکي از مدیران کل بوده است و اعلام شد 
که این فرد دیگر آنجا نیست، اما قبول کردند کار وزارت اطلاعات بود و من این مساله را پیگیري کردم اگر 

بیشتر از آن هم پیگیري مي کردم به جایي نمي رسید.

عارف: باید با اقدامات خودسرانه برخورد کرد 
گفته می شود: محمدرضا عارف عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام تاکید کره استد: هرگونه حرکت 
خودسرانه که مسیر توسعه و پیشرفت کشور را با اخلال رو به رو کند مطمئنا با منافع ملی سازگار نیست 
و باید در چارچوب قانون با هرگونه اقدامات خودسرانه برخورد کرد. رئیس بنیاد امید ایرانیان با بیان این که 
انتخابات مجلس آینده یکی از مهمترین انتخابات بعد از انقلاب است، تاکید کرده است:هر گونه ائتلاف 
و تعامل با جریان رقیب با حفظ هویت اصلاح طلبی خواهد بود.اصلاح طلبان باید در انتخابات مجلس 

بگونه ای عمل کنند که برخی اتفاقات صورت گرفته در انتخابات شورای شهر تهران تکرار نشود.

کواکبیان: پیشنهاد وزارت علوم بدهند، رد نمی کنم 
گفته می شود: مصطفی کواکبیان رئیس دوره ای شورای هماهنگی جبهه اصلاحات و دبیرکل حزب 
مردم سالاری در خصوص اینکه آیا برای تصدی وزارت علوم با شما صحبتی شده  است؟ گفته است: والله 
با ما کسی در این خصوص صحبت نکرده است. چیزی هم در فیس بوك در این زمنیه راه افتاده و ما 
نمی توانیم به این بنده های خدا بگوییم این کارها را نکنید. من خودم هم خیلی فیس بوکی نیستم.او در 
پاسخ به این سوال که اگر این مسئولیت به شما پیشنهاد شود، می پذیرید؟ گفته است: تصورم این است که 

ما بالاخره نظام را از خودمان می دانیم. اگر پیشنهاد شود، نمی شود که آدم جواب منفی بدهد.

دولت روحانی سالم ترین دولت تاریخ ایران است
گفته می شود : سعید لیلاز کارشناس مسایل اقتصادی با اشاره به اینکه یکی دیگر از راهکارهای 
پیشگیری از فساد، گسترش آزادی ها از جمله آزادی مطبوعات و فضای نقد است،  گفته است: در این 
میان دولت روحانی یکی از سالم ترین دولت های تاریخ ایران خواهد بود.وی همچنین دولت خاتمی 
را سالم ترین دولت در این زمینه دانست و گفته است: این مساله به خاطر شخصیت وی نبود بلکه 
به این دلیل بود که بیشترین شفافیت را در ساختار سیاسی داشتیم.لیلاز در عین حال بدترین دوران 
تاریخ را در زمینه وجود فساد سال های 84 تا 92 دانسته و گفته است: در این دوران از نظر نظارت بر 
عملکرد دولت، کمترین امکان نقد وجود داشت. وقتی آقای احمدی نژاد در مجلس شورای اسلامی، 
رییس قوه مقننه را به فساد متهم می کرد و کسی چیزی نمی گفت، بدیهی است که بدترین دوره 

تاریخ در زمینه فساد به وجود آید.

اخبـــار

عیادت امام جمعه قم 
از طلبه مضروب امر به معروف

ایمان: امام جمعه قم و مسئولان ستاد احیای امر به معروف و نهی 
از منکر این استان از طلبه ای که چندی پیش توسط اراذل و اوباش 

مصدوم شده بود، عیادت کردند.

آیت الله سید محمد سعیدی روز شنبه به همراه معاونان و مدیران ستاد 
احیای امر به معروف و نهی از منکر استان قم با حضور در منزل ابوالحسن 
محمدزاده، ضمن جویاشدن از وضعیت مداوای این طلبه آمر به معروف و ناهی 

از منکر، از اقدام شجاعانه وی در تذکر لسانی به اراذل و اوباش قدردانی کرد.
رئیس ستاد احیای امر به معروف و نهی از منکر استان قم با ذکر مثالی 
در مورد ارج نهادن به تلاش های آمران به معروف اظهار کرد: جناب اباذر هم 
به خاطر امر به معروف و نهی از منکر تبعید شد و حضرت امیرالمومنین علیه 
السلام در بدرقه وی فرمود که تو به خاطر خداوند، امر به معروف می کردی و 
خداوند مزد و پاداشت را خواهد داد.امام جمعه قم خطاب به طلبه مضروب امر 
به معروف گفت: شما هم به خاطر خدا، امر به معروف و نهی از منکر کردید 
و خداوند پاداش عظیمی به شما خواهد داد. حجت الاسلام سعیدی به بازتاب 
رسانه ای اقدام شجاعانه این طلبه در امر به معروف و نهی از منکر اشاره کرد 
و گفت: این اقدام شما نوعی انجام وظیفه شرعی بوده و امیدواریم با همگانی 
شدن تذکر لسانی، بساط منکر از جامعه اسلامی برچیده شود. این دیدار با 
اهدای لوح تقدیر و جوایزی از سوی آستانه مقدسه حضرت معصومه)س(، 
ستاد احیای امر به معروف و نهی از منکر و اداره کل تبلیغات اسلامی استان قم 
به طلبه آمر به معروف و ناهی از منکر به پایان یافت. ابوالحسن محمدزاده طلبه 
حوزه علمیه قم چندی پیش به دلیل تذکر به چند شرور که برای نوامیس 

مردم ایجاد مزاحمت می کردند به دست آنها مضروب و مصدوم شده است.

معاون استاندار قم:

اجرای طرح سرشماری کشاورزی 
در شکوفایی اقتصاد کشور موثر است

ایمان: معاون برنامه ریزی و امور اشتغال استانداری قم، اجرای 
طرح سرشماری کشاورزی را نیازمند عزم ملی و تلاش همه ارکان 
نظام آماری کشور دانست و گفت: اجرای این طرح گام موثری برای 

شکوفایی اقتصاد کشور خواهد بود.

سید حسن رضوی روز شنبه در دیدار عوامل اجرایی و ماموران سرشماری 
کشاورزی سال 1393، خوستار تلاش همه نهادهای مرتبط در راستای 
انجام موفقیت آمیز این طرح بزرگ و ملی شد.وی با اشاره به اهمیت بخش 
کشاورزی در خودکفایی ملی و دستیابی به شاخص های اقتصاد مقاومتی 
نقش آمار را در برنامه ریزی صحیح برای ارتقا و بهبود شرایط کشاورزی کشور 
بسیار مهم تلقی کرد.طرح سرشماری عمومی کشاورزی همزمان با سراسر 
کشور از پنجم مهرماه تا هجدهم آبانماه امسال در 356 آبادی و 9 دهستان 

این استان اجرا می شود. 

روحانی  حسن  المسلمین  و  الاسلام  حجت 
رییس جمهوری اسلامی ایران در بازگشت از سفر 
پنج روزه به دو کشور آسیای میانه، صبح دیروز 
بیمارستان  در  حضور  با  بار  دومین  برای  )شنبه( 
محل بستری رهبر معظم انقلاب اسلامی از حضرت 

آیت الله خامنه ای عیادت کرد. 
به گزارش ایرنا از پایگاه اطلاع رسانی دفتر مقام معظم 
رهبری، آقای روحانی با اظهار خرسندی از سلامتی و 
نشاط جسمی و روحی رهبر انقلاب، طول عمر و بهبود 
کامل ایشان را در خدمت به ملت ایران، جهان اسلام، 
متعال  خداوند  از  اسلامی  فرهنگ  و  اسلامی  انقلاب 
مسألت و تأکید کرد: وجود رهبر معظم انقلاب حرکت 

رو به رشد نظام اسلامی را تضمین می کند. 
رهبر معظم انقلاب خطاب به روحانی:

همیشه شما را دعا می کنم
همچنین رهبر معظم انقلاب در این دیدار برای موفقیت 
رئیس جمهور و دولت در انجام وظایف خود دعا و خطاب 
به آقای روحانی خاطرنشان کردند: من همیشه شما را دعا 
می کنم. رئیس جمهور نیز با تشکر از لطف و محبت رهبر 
انقلاب اسلامی، اظهار داشت که تاکنون دولت در سایه 
همین حمایت ها توانسته از برخی مشکلات عبور کند و 
ان شاء الله از بقیه مشکلات نیز به همین صورت عبور 

خواهیم کرد.آقای روحانی همچنین با اشاره به سفر پنج 
روزه خود به دو کشور آسیای میانه و شرکت در اجلاس 
سران سازمان همکاری شانگهای، دیدارها و مذاکرات انجام 
گرفته را بسیار خوب و سازنده توصیف کرد و افزود: در 
ملاقات با سران کشورها، تمام رؤسا و بطور ویژه رئیس 

جمهور روسیه، جویای احوال جنابعالی بودند و سلام های 
خود را ابلاغ کردند. آقای روحانی رئیس جمهور دوشنبه 
هفته گذشته و ساعتی پس از انجام عمل جراحی بر روی 
رهبر معظم انقلاب نیز برای عیادت از ایشان در بیمارستان 

حاضر و سپس عازم سفر خارجی شده بود.

دانشجویان  گفت:  قم  استاندار  ایمان: 
در  ریشه  که  را  دفاع مقدس  فرهنگ  آموزه های 
نهضت عاشورا دارد، با رغبت بیشتری فراگیرند. 

صالحی  محمدصادق  والمسلمین  الاسلام  حجت 
آموزشی  معاونان  جمع  در  سخنانی  طی  منش 
دانشگاه های قم و اساتید درس آشنایی با دفاع مقدس 
ابراز  فرهنگی  لحاظ  از  قم  ممتاز  موقعیت  به  اشاره  با 
داشت: حضور 15 مرجع عالیقدر تقلید، افتخاری بزرگ 

در جهان تشیع برای این استان محسوب می شود.
وی افزود: استان قم حدود 10 هزار روحانی دارد که 
سه هزار نفر آنان را اساتید سطوح عالیه حوزه تشکیل 

می دهند.
استاندار قم همچنین با بیان اینکه در حدود 20 هزار 
استاد دانشگاه و دانشجو در استان قم در حال تعلیم و 
تعلم هستند، ابراز کرد: با توجه به آمار و ارقام موجود از 
نظر تعداد دانشجویان و طلاب علوم دینی، این استان 
به تمام معنا دارای چهره فرهنگی ممتازی در جهان 

اسلام است.
پایه  بر  اسلامی  انقلاب  اساس  کرد:  تصریح  وی 
که  است  )ص(  محمدی  ناب  اسلام  و  تشیع  فرهنگ 
الهی  وصیتنامه  و  رهنمود ها  در  )ره(  امام  حضرت 

سیاسیشان به این موضوع کرارا تاکید فرموده اند.

با  صالحی منش در بخش دیگری از سخنان خود 
اشاره به فرهنگ غنی دفاع مقدس و اینکه این فرهنگ 
ریشه در نهضت عاشورا دارد، خاطرنشان ساخت: امروز 
به برکت همین خون های پاك شهیدان و دلاورمردی 
رزمندگان اسلام و ایثارگران سرافراز است که جمهوری 

اسلام در معادلات منطقه حرف اول را می زند.
وی با بیان تاریخچه جنگ تحمیلی دشمنان بر علیه 
ایران اسلامی خاطرنشان ساخت: پس از پیروزی انقلاب 
در حالی که کشور ما هنوز جایگاه خود را تثبیت نکرده 
بود، دشمنان جنگ تحمیلی نابرابری را برعلیه ما آغاز 

کردند.
استاندار قم بیان داشت: در طول سال های نبرد، 
ملت بزرگ ایران یکچارچه وارد میدان کارزار شدند 
امام  حضرت  هدایت های  با  ملت  خروشان  سیل  و 
از  پس  اسلام  رزمندگان  دلاورمردی های  و  )ره( 
هشت سال مقاومت جانانه، دشمن زبون را منکوب 

و مضمحل کرد.
دفاع مقدس  مقوله  به  )ره(  امام  نگاه حضرت  وی 
را نگاهی فرهنگی و الهی که با محاسبات بشری قابل 
فرمودند  ایشان  افزود:  و  کرد  عنوان  نیست،  محاسبه 
محرم و صفر است که اسلام را زنده نگهداشته است 
حفظ  در  را  طلبی  شهادت  فرهنگ  اساس  این  بر  و 

اسلام و ارزش های اسلامی تبیین نموده و مورد تاکید 
قرار دادند.

اسلامی  ایران  اینکه  داشت:  بیان  منش  صالحی 
امروز در منطقه و جهان تاثیرگذار است و در معادلات 
منطقه ای حرف اول را می زند، به سبب نهادینه شدن 

فرهنگ عاشورایی دفاع مقدس است.
وجود  علیرغم  کشور،  مسئولان  امروز  افزود:  وی 
مشکلات و تنگنا ها با عزمی استوار و نگاهی ایثارگرانه 
برگرفته از خون پاك شهدا و فرهنگ ایثار و شهادت 
انجام  مردم  به  خدمتگزاری  در  را  خود  تلاش    نهایت 

می دهند.
استاندار قم در پایان با تقدیر از اداره کل حفظ آثار 
تشکیل  در  قم  استان  مقدس  دفاع  ارزش های  نشر  و 
جلسه و پیگیری و نشر فرهنگ دفاع مقدس در استان، 
و  معرفی  به  نسبت  خواست  دانشجویان  و  اساتید  از 
با  فراگیری فرهنگ عاشورایی دفاع مقدس و آشنایی 

آن، با اهتمام و رغبت بیشتری اقدام نمایند.
و  دانشگاه ها  آموزشی  معاونان  است  ذکر  به  لازم 
آستانه سال  در  مقدس  دفاع  با  آشنایی  اساتید درس 
هم  نشست  در  مقدس  دفاع  هفته  و  جدید  تحصیلی 
اندیشی به دعوت اداره کل حفظ آثار و نشر ارزش های 

دفاع مقدس استان قم گردهم آمدند.

گفت:  قم  شهر  اسلامی  شورای  :رئیس  ایمان 
لحاظ  به  نبی  خضر  کوه  گمنام  شهدای  یادمان 
معنوی و مکانی اشرافیت دارد و بهسازی آن توجه 

ویژه مسئولان استان را می طلبد.
از وضعیت یادمان  بازدید  ولی الله بیاتی در حاشیه 
شهدای گمنام کوه خضر نبی)ع( گفت: امنیت و استقرار 
که  است  شهیدانی  پاك  خون  حاصل  اسلامی  نظام 
مزار نورانی آنها راه درست را برای همه ما می نمایاند.

ناامنی در اطراف کشور  از  افزود: مقایسه آنچه که  وی 
می گذرد و امنیتی که در نظام مقدس جمهوری اسلامی 
تاثیر خون پاك شهیدان را بیشتر محرز  حکفرماست، 
شهدا  مطهر  خون  مدیون  داریم  چه  هر  ما  و  می کند 
هستیم.رئیس شورای اسلامی شهر قم ادامه داد: باید مقام 

شهدا و خانواده های معظم آنان را ارج نهیم زیرا بقای 
ارزش های انقلاب اسلامی منوط به پاسداری از آرمان ها و 
راه شهیدان و پیروی از رهنمودهای ولایت فقیه است.وی 
بیان کرد: شهدای بزرگواری که زیارتگاهشان در دامنه 
کوه خضر نبی)ع( ملجاء و دارالشفاء مومنین است، هم 
به لحاظ رفعت مقام و معنویت بر همه اشرافیت دارند 
و هم به لحاظ جغرافیایی در مکانی قرار گرفته اند که 
چشم انداز زیبایی از نمای شهر قم را ترسیم می کند.

بیاتی با بیان اینکه هر کاری که برای تکریم و تعظیم مقام 
شهید و شهادت انجام دهیم، باز نمی توانیم حق بزرگ 
این مکان معنوی محل حضور  افزود:  ادا کنیم  آنان را 
زائران مزار شهدا و خانواده های معظم شهیدان است و 
با توجه به شرایط ویژه منطقه، بهسازی محدوده یادمان، 

عزم بیشتر مسئولان استانی را با محوریت استاندار قم و 
پیگیری اداره کل حفظ آثار و نشر ارزش های دفاع مقدس 
استان می طلبد.رئیس شورای اسلامی شهر قم با اشاره 
به اینکه همه دستگاه ها و مسئولان در این موضوع باید 
پای کار باشند ادامه داد: شورای اسلامی شهر و مجموعه 
شهرداری قم نیز با انجام تعاملات لازم، در ترویج فرهنگ 
ایثار و شهادت و بهسازی یادمان شهدا و فضای پیرامونی 
آن ادای تکلیف خواهند کرد.وی در پایان با یادآوری اینکه 
منطقه خضر نبی، ظرفیت بالایی را در جذب گردشگر 
و زائر دارد بیان کرد: اقامت زائران در قم در حد چند 
ساعت است و قطعا ساماندهی وضعیت این منطقه مدت 
ماندگاری و اقامت زائران و بهره مندی از فضای معنوی 

مکان های زیارتی قم را افزایش خواهد داد.

رئیس جمهوری در عیادت مجدد از حضرت آیت الله خامنه ای: 

وجود رهبر معظم انقلاب تضمین کننده حرکت رو به رشد نظام اسلامی است 

استاندار قم در جمع اساتید درس آشنایی با دفاع مقدس:

دانشجویان آموزه های عاشورایی دفاع مقدس را با رغبت فراگیرند

رئیس شورای اسلامی شهر قم :

منطقه خضر نبی، ظرفیت بالایی را در جذب گردشگر و زائر دارد


